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§  139  

Val av justerare 
 

Beslut 

Johanna Kvist (S) valdes till justeringsperson. 

 

- - - - - 
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§  140  

Anmälningar 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 

- - - - - 
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§  141 KFKS-2024-00001 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 2024 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner återrapporterade delegationsbeslut. 

Sammanfattning av ärendet 

 

 

Ärende 

 

Beslutsfattare 
Datum 

 

1.  Tilldelningsbeslut i upphandling av konstgräs 

till Boovallen 2, Myrsjö IP och Hedvigslunds 

BP 

KFKS 2024-171 

Enhetschef, 

Fastighetsenheten 

2024-05-

07 

2.  Informationshanteringsplan för 

personalhandlingar 

Enhetschef, Juridik- 

och kanslistaben 

2024-05-

06 

3.  Återrapportering av  

delegationsbeslut kränkande  

behandling, trakasserier och sexuella  

trakasserier mars 2024 

KFKS 2024-00464 

Utbildningsstrateg, 

Välfärd skola 

2024-05-

14 

4.  Återrapportering av  

delegationsbeslut kränkande  

behandling, trakasserier och sexuella  

trakasserier april 2024 

KFKS 2024-00612 

Utbildningsstrateg, 

Välfärd skola 

2024-05-

14 
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5.  Överklagan fotbollsplaner Ramsmora 1:1 

KFKS-2021-00464 

Ordförande 

kommunstyrelsen 

2024-05-

14 

6.  Arrendeavtal med Nacka energi för 

etableringsyta inom del av Sicklaön 29:1 och 

Sicklaön 40:13 

Gruppchef, 

fastighetsenheten 

2024-05-

15 

7.  Uppsägning av arrendeavtal för 

villkorsförändring. 

KFKS 2024-00480  

Gruppchef 

Fastighetsenheten 

2024-05-

17 

8.  Inleda upphandling av stambytesrenovering 

Gamla Landsvägen 28 

KFKS 2023-1267 

Enhetschef, 

Fastighetsenheten 

2024-05-

15 

9.  Informationshanteringsplan för barn och 

elevhälsan 

Verksamhetschef, 

Barn och elevhälsan 

2024-05-

15 

10.  Avtal om servitut avseende dränerings- och 

dagvattenledningar 

KFKS 2018-684 

Projektchef, 

Exploateringsenhet

en 

2024-04-

29 

11.  Delegationsbeslut Nya-Avslutade 

bostadshyresavtal tertial 1 2024 

Gruppchef, 

fastighetsenheten 

2024-05-

17 

12.  Tilldelningsbeslut upphandling mäklartjänster 

upp till 10 lägenheter 

KFKS 2024-491 

Enhetschef, 

Fastighetsenheten 

2024-05-

15 

13.  Arrendeavtal med SVEAB för etableringsyta 

på Älta 9:27 

Gruppchef, 

fastighetsenheten 

2024-05-

17 

14.  Delegationsbeslut för tidsbegränsat 

nyttjanderätt, Bo segelsällskap. 

KFKS 2024-00613 

Gruppchef 

Fastighetsenheten 

2024-05-

17 

15.  Delegationsbeslut villkorsförändrat arrende 

Skadeservice i Nacka AB 

Gruppchef 2024-05-

21 
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Fastighetsenheten 

16.  Förändring_beslutattestanter_Välfärd_skola_

2024_05_20 

Produktionsdirektör

, Välfärd skola 

2024-05-

22 

17.  Avbrytandebeslut i upphandlingen av 

Restaurangverksamhet i Nacka stadshus 

Kommunstyrelsens 

ordförande 

2024-05-

15 

18.  Avtalsservitut Älta centrumkvarter Exploaterings-

enheten 

Projektchef 

2023-12-

05 

19.  Arrendeavtal för tillfällig gymbyggnad på 

Björknäs IP 

Gruppchef, 

fastighetsenheten 

2024-05-

24 

20.  IHP byggprojektledning KFKS-2024-00660 Enhetschef 

fastighetsenheten 

2024-05-

24 

21.  Tilläggsavtal för ändrad arrendetid Björknäs 

1:277 och Björknäs 1:1 med Jett’z Burger 

Nacka AB 

KFKS 2024-00663 

Gruppchef, 

fastighetsenheten 

2024-05-

27 

22.  Yttrande - Nya regler om cybersäkerhet 
(2024:18), KFKS-2024-00425 

Ordförande, 

kommunstyrelsen  

2024-05-

28 

23.  Avbrytande av upphandling av 
voteringssystem, KFKS-2024-00177. 

Kanslidirektör 2024-05-

30 

 

 

- - - - - 
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§  142 KFKS-2024-00574 

Sammanträdesdagar 2025 för kommunstyrelsens 

arbetsutskott och kommunstyrelsen samt 

kommunfullmäktige 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om sammanträdesdagar 2025 för sig, enligt tabell 

nedan. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2025 för sig enligt nedan. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att kommunstyrelsens sammanträde den 11 november 2024 

utgår, då alla partier ska presentera sina budgetförslag samtidigt på kommunstyrelsens 

sammanträde den 28 oktober 2024. 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om sammanträdesdagar 2025 för 

sig enligt nedan. 

KSAU KS KF 

 20 januari  

28 januari 3 februari 17 februari 

18 februari 3 mars 17 mars 

1 april 7 april 28 april 

29 april 5 maj 19 maj 

27 maj 2 juni 16 juni 

10 juni 16 juni --- 

26 augusti 1 september 15 september 

23 september 29 september 13 oktober 

21 oktober 
 

27 oktober 
Mål och budget, skattesats 
(höstlov) 

17 november 
(18 november) 
Mål o budget, skattesats 

11 november 24 november 15 december 

9 december 15 december  
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Sammanfattning av ärendet 

I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2025 för kommunstyrelsens 

arbetsutskott och för kommunstyrelsen samt för kommunfullmäktige. Förslaget har 

samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens övriga utskott 

(miljöutskottet, stadsutvecklingsutskottet, trygghetsutskottet och verksamhetsutskottet).  

Förslagen för samtliga sammanträden redovisas för att underlätta en sammanhållen 

bedömning. Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i 

oktober månad och det föreslås därför ett sammanträde den 27 oktober 2024. I planeringen 

av tidsschemat har dialog förts med representanter för ekonomiprocessen och med andra 

parter inom kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, beredning och 

utskick av handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och klämdagar för att 

i möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 23 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till sammanträdesschema för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och 

kommunstyrelsens utskott 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  143 KFKS-2024-00606 

Tertialbokslut 1 2024 kommunstyrelsen  
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen godkänner bokslutet för tertial 1 2024 i enlighet med bilagorna 1-6 till 

tjänsteskrivelsen daterad den 24 maj 2024. 

2. Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att undvika 

negativ avvikelse för helåret. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen i helhet visar resultat om -73,5 miljoner kronor, vilket är 13,1 mnkr 

bättre jämfört med budget för perioden (-86,1 miljoner kronor). 

De större avvikelserna mot budget finns på fastighetsenheten med + 13 miljoner kronor, 

stadsutvecklingsprocessen med + 5,7 miljoner kronor samt stadsledning med -7,7 miljoner 

kronor. 

Prognosen 2024 för kommunstyrelsen i helhet är +0,5 miljoner kronor. 

Inom kommunstyrelsen prognostiserar fastighetsenheten och stadsutveckling överskott på 

+12,0 miljoner kronor respektive +2,0 miljoner kronor. Ett underskott prognostiserar 

stadsledning med -11,5 miljoner kronor, kommunfullmäktige med -1,0 miljoner kronor 

samt kommungemensamt med - 1,0 miljoner kronor. 

Verksamheter med underskott eller med årsprognoser som är sämre än budget ska ta fram 

åtgärdsplaner för att komma i balans med budget. 

Den totala sjukfrånvaron för perioden är lägre jämfört med motsvarande period 2023.  

Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 

och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. Arbetet med 

kommunfullmäktiges särskilda uppdrag pågår och en första återrapportering finns i ärendet. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 24 maj 2024 

Bilaga1 – Tertialbokslut 1 kommunstyrelsen 

Bilaga 2 – Tertialbokslut 1 fastighetsenheten 

Bilaga 3 – Tertialbokslut 1 stadsutveckling 
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Bilaga 4 – Tertialbokslut 1 välfärd skola 

Bilaga 5 – Tertialbokslut 1 välfärd samhällsservice 

Bilaga 6 – Uppföljning av medel ur framtidsfonder tertial 1 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Kommunstyrelsen har för perioden uppnått ett överskott mot budgeten, och 

prognosticerar ett mindre överskott. Tyvärr gömmer sig en till synes oviktig, men som i 

praktiken visat sig mycket viktig, fördelning här som skapar problem. Fastighetsenheten 

gör för T1 ett stort överskott, något som beräknas hållas i under året. Inför 2024 fick 

kommunens välfärdsverksamheter stora hyreshöjningar på i regel 10-30 %. Detta beror på 

tidigare höga kostnader för exempelvis el och värme och har slagit hårt mot 

verksamheterna eftersom de checkhöjningarna de fått inte alls motsvarar detta. Nu har 

elpriserna sjunkit. Det gör att fastighetsenheten gör stora överskott på våra skolor och 

äldreboendens bekostnad. Det är inte bra då resurserna behövs ute i verksamheten. 

De välfärdsverksamheter som ligger under kommunstyrelsen presterar okej rent 

ekonomiskt. Vi vet dock att detta är inkluderat uppsägningar av personal och en 

nedmontering av verksamheterna som riskerar bli kostsam på sikt pågår. Moderaterna i 

Nacka har byggt upp ett totalt beroende av att sälja mark och lokaler för att finansiera 

verksamheten, och när marknaden för dessa nu har det tufft slår det stenhårt mot vår 

gemensamma välfärd. Vi föreslog att skolan skulle få ytterligare 30 mkr och äldreomsorgen 

13 mkr i höstens budgetprocess. Då sades att det fanns reserver för att satsa ytterligare vid 

behov, men nu vet vi att detta var ett luftslott. Istället gick den moderatledda minoriteten 

fram med en skattesänkning. 

Antalet anställda inom kontorsorganisationen ligger fortsatt på en lägre nivå en tidigare, 

samtidigt som antalet direktörer och chefer ökar. Tyvärr finns ingen uppföljning av antalet 

konsulter med i detta ärende, men den trenden har tidigare varit mycket negativ. Nacka 

behöver göra mer för att bli attraktiva som arbetsgivare och underlätta rekrytering för att 

vända den här trenden. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan har länge varnat för stora risker med både tidsplan och ekonomi för projektet 
”Nacka bygger stad”, och vi ser nu resultatet av det moderatledda styrets ansvarslösa 
politik. 
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Vi kan konstatera att om den politiska ledningen i kommunen varit ansvarstagande och 
lyssnat på oss i Nackalistan i tid, hade kommunen nu befunnit sig i en mycket bättre sits. Vi 
i Nackalistan anser att det är viktigt att noga genomlysa vad som har gått fel i 
stadsbyggnadsprocessen och hur kostnaderna har kunnat skenat iväg på det sätt som det 
gjorts. Vi tycker att det är bra att styret nu drar i bromsen, men detta kunde 
ha gjorts tidigare. Då hade vi sparat många onödiga förgäveskostnader. Vi vill att det görs 
en genomlysning av stora kostsamma projekt som Mötesplats Nacka för att se hur det 
kunde gå så här snett. Nacka har också sålt ut en stor mängd verksamhetslokaler som 
kommunen hyr tillbaka i långa och dyra hyreskontrakt, vilket visserligen kan vara 
fördelaktigt på kort sikt men som gör det dyrare för kommunen i längden, vilket drabbar 
verksamheter som skolor och äldreboenden. 
Nackalistan tycker att det är bra att kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta 
fram en åtgärdsplan för att undvika negativ avvikelse för helåret. Vi ser också att 
Fastighetsenheten gör överskott då kostnader för bland annat el sjunkit mer än man räknat 
med. Det är olyckligt då pengarna behövs ute i verksamheter som skolor och äldreboenden 
istället för att gå till att betala onödigt höga hyror. 
Nackalistan tackar för redovisningen av nuläget kring det särskilda uppdrag som gavs av 
kommunfullmäktige där kommunstyrelsen fick i uppdrag att följa upp och utvärdera 
hyresmodellen som beslutades om 2021 och vid behov föreslå förändringar. Vi ser fram 
emot att ta del av det som kommer fram i samband med utvärderingen. Vi vill dock 
påminna om att det är viktigt att slutsatser och förändringar presenteras i god tid så att vi 
kan arbeta in dessa i nästa års budget. 
 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

Tertialrapport 1 lyfter de ekonomiska svårigheter som många verksamheter möter. Flera 

verksamheter flaggar för att det inte är möjligt att göra ytterligare effektiviserar och dra ned 

på kostnader. Vänsterpartiet ser allvarligt på att Välfärd samhällsservice i Teritialbokslutet 

lyfter att ständiga krav på ”effektiviseringar och svårigheterna bibehålla och rekrytera rätt 

kompetens försvårar dock möjligheten att säkerställa en hög kvalitet i flera av 

verksamheterna framför allt inom vård och omsorg.” Det påpekas också att flera 

verksamheter sker i lokaler som ägs av externa fastighetsägare och hyrs in av 

Fastighetsenheten på uppdrag av verksamheterna. Inför 2024 fick flertalet verksamheter 

radikalt höjda hyror med en snittökning på 12 procent något som inte har kompenserats 

för i budgeten för Välfärd samhällsservice 2024. Utveckling och tillväxt kan dessutom inte 

ske inom flera av verksamheterna då man är bunden av långa och dyra hyreskontrakt. 

Vänsterpartiet har tidigare påpekat nackdelen med att sälja ut mark och lokaler för att hyra 

tillbaka dessa för egen verksamhet. Det blir inte lönsamt för Nacka kommun långsiktigt 

även om det ger tillfälliga intäkter. Vänsterpartiet ser också med oro på att lönsamheten i 

många uppdrag minskar. Vi ser det som ett resultat av att checknivåerna inte är anpassade 

efter medborgares behov. Checksystemet är helt enkelt för sårbart inför höjda hyror, 

tomma platser, långa och ofördelaktiga hyreskontrakt och sänkning av checknivån utifrån 

bedömning av tex omsorgsbehov. Sammantaget visar det på att checksystemet i allra högsta 

grad är bristfälligt och drabbar främst medborgare och deras välfärdsbehov samt 

personalresurserna och deras arbetssituation. Vänsterpartiet noterar också att andelen tjejer 
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som besöker fritidsgårdarna var på 30% när det i årsbokslutet för tex 2018 var på 35% då 

fritidsgårdverksamheten helt drevs av kommunen. Uppdraget och målsättningen med 

upphandlingen var bland annat att nå målgrupper man har svår att generellt nå. Alliansen 

valde även att inte fortsätta finansiera TjejCompaniet med motiveringen att fritidsgårdarna 

kan nå målgruppen istället. Redan i upphandlingen av fritidsgårdarna var Vänsterpartiet 

kritiska till detta då man ville nå fler målgrupper och utveckla verksamheten samtidigt som 

verksamheten skulle få mindre resurser. Vänsterpartiet kritiserade detta då personal är den 

viktigaste resursen i fritidsgårdsverksamheten och den kompetens för att jobba mot 

utveckling och nya målgrupper redan fanns i kommunens regi. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Till följd av den reviderade befolkningsprognosen och felaktiga underlag sedan många år 

tillbaka är det ett allvarligt läge sett till Nackas utveckling. Barn och personer i 

barnafödande ålder lyser med sin frånvaro, Nackas äldre ökar och betydligt färre än 

beräknat flyttar in, vilket påverkar ekonomin på olika sätt. Det som framgått i många år - 

att marknadsdjupet för dyra bostadsrätter är mättat samtidigt som behovet av hyresrätter 

till rimliga priser kvarstår - gäller fortfarande. Det här är något vi behöver ha med oss i 

stadsutvecklingen framöver, särskilt kopplat till att barnfamiljer och unga idag inte flyttar 

till Nacka stad. 

Trots de utmaningar som finns noterar vi att de satsningar som ligger i Miljöpartiets gröna 

avtal med styret fortsätter. Äntligen genomförs lönsamma investeringar och 

energieffektiviseringsåtgärder som utbyte av belysning och solenergiinvesteringar. Klimat- 

och miljöarbetet har växlat upp takten under ledning av den nya klimatstrategiska enheten 

och riktade satsningar på renare sjöar, fler våtmarker och skydd av natur rullar på. Lagom 

till sommaren är också en ny badplats i form av badbrygga på plats i Sicklasjön. 

Satsningen på utemiljölyftet har påbörjats. För Miljöpartiet är det viktigt att de medel som 

anslagits inte påverkar skolornas hyror på så vis att det blir barn och elever som betalar för 

investeringen. Vi ser detta som en investering i Nackas utemiljöer och något som inte bara 

gagnar skolor och förskolor varför vi vill att satsningen finansieras via framtidsfonderna för 

miljö och klimat. 

 

- - - - - 
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§  144 KFKS-2024-00644 

Tertialbokslut 1 2024 för Nacka kommun 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna bokslutet för tertial 1 2024 

för Nacka kommun. 

Sammanfattning av ärendet 

Perioden har ett sämre resultat än budgeterat, det beror främst på lägre intäkter från 

markförsäljning, lägre intäkter från gåvor som inkom 2023 men budgeterats 2024, högre 

pensionskostnader än budgeterat och delvis lägre skatteintäkter.  

Nämnderna redovisar sammantaget ett överskott på +31,1 miljoner kronor för perioden. 

Åtta av tio nämnder har ett positivt resultat eller ligger i linje med budget. Endast 

äldrenämnden och miljö- och stadsbyggnadsnämnden redovisar negativ avvikelse. 

Helårsprognosen för kommunens resultat uppgår till -7,6 miljoner kronor, vilket är - 369,8 

miljoner kronor sämre än budget. Resultatet exklusive jämförelsestörande poster 

prognostiseras till 198,2 miljoner kronor, vilket ger en positiv budgetavvikelse på 

60,3 miljoner kronor. 

Nämnderna prognostiserar sammantaget ett överskott på +24,7 miljoner kronor för 

helåret. Äldrenämnden, natur- och trafiknämnden och miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

redovisar underskottsprognos. Övriga nämnder prognostiserar överskott eller nollresultat 

för 2024. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 24 maj 2024 

Bilaga Nacka kommun tertialrapport 1 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
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Det ekonomiska läget är tuffare nu. Skatteunderlaget i riket ökar i långsammare takt än vad 

vi antog i höstas, markförsäljningar har skjutits fram i tiden och vi har en lägre 

befolkningstillväxt. Åres resultat är därför negativt och det gäller för alla att vara 

återhållsamma så att det blir ett positivt resultat när året är slut. Det underliggande 

resultatet, exklusive olika jämförelsestörande poster, är dock bättre än budget. Det finns 

alltså både positiva och negativa delar i den här prognosen.  

 

Prognosen visar hur viktigt det är med markförsäljningar för att delvis finansiera de stora 

investeringar vi gör i skolor, idrottsanläggningar, naturen och vägarna. Utan 

markförsäljningar ökar låneskulden och därmed räntekostnaderna. Vi ser att det är 

angeläget att planera för kommande markförsäljningar så att låneskulden inte blir för stor.  

 

Vi har nu avbrutit två stora infrastrukturprojekt (upphöjningen av Saltsjöbanan och 

Mötesplats Nacka) eftersom de skulle bli allt för kostsamma och medföra långvariga 

trafikstörningar. Vi utreder och bromsar i tid och vill inte se några ”Slussenprojekt” i 

Nacka. Här tar vi ansvar. 

 

Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Nackas Kommun har under många år gjort starka ekonomiska resultat, långt över vad som 

är rimligt för en kommun över tid. Detta har haft olika förklaringar, men en stor del har 

varit alla de statsbidrag som den Socialdemokratiska regeringen tillsköt under förra 

mandatperioden, inte minst under pandemin. Nu är läget ett helt annat efter att den 

moderatledda minoriteten låtit pengarna oavkortat gå till skattesänkningar på totalt 65 öre, 

eller ca 260 mkr per år, de senaste fyra budgetåren. 

Trots att Nacka visar upp en prognos på resultat exklusive jämförelsestörande poster så är 

både totalresultatet och balanskravsresultatet prognosticerade att landa under noll och i ett 

annat ärende på detta sammanträde noteras att vi inte kan satsa mer på välfärden. Vi har 

alltså uppnått ett totalt beroende av försäljning av mark och lokaler för att få Nackas 

ekonomi att gå runt. Vi vill istället behålla mer mark i kommunal ägo. Det stärker 

inflytandet över strategisk viktig mark och genom arrenden och tomträttsavgälder kan man 

få in en mer stabil intäkt över tid. Man kan därtill alltid sälja marken i framtiden om läget så 

kräver. 

Vi ser därtill att trots att kostnader bedöms som tillfälliga och jämförelsestörande låter 

Moderaterna välfärdsverksamheterna drabbas av dem till fullo. Därför ser vi nu hur 

personal sägs upp i skolorna, trots löften från Moderaterna om att det finns reserver för att 

undvika detta. Nacka har under många års tid inte kompenserat fullt ut för pris- och 

löneökningar i våra verksamheter, och det börjar märkas på utfallen på många ställen. Den 

moderatledda alliansens besatthet av skattesänkningar börjar nu gå ut över invånarnas 

välfärdsbehov, vilket är väldigt olyckligt. 
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Det är i grunden positivt att nämnderna uppvisar ett överskott mot budgeten, det tyder på 

ekonomisk disciplin och gör att nedskärningarna i välfärden minimeras. Dock är det 

olyckligt om budgeterade resurser brinner inne när behoven är stora. Skattepengar ska i 

slutändan göra nytta genom att komma invånarna till del och när de inte utnyttjas till fullo 

samtidigt som måluppfyllelsen fortsatt är låg måste styrningens effektivitet ifrågasättas. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Det är oroande att perioden har ett sämre resultat än budgeterat. En av de stora orsakerna 
till att resultatet är sämre än budgeterat är att intäkterna från markförsäljning minskat. Det 
visar ju det vi i Nackalistan under lång tid varnat för, att kommunen baserar mycket av sin 
ekonomi och utveckling på att sälja mark. När så tiderna blir sämre som nu, och det blir 
svårare att sälja mark, blir det svårt att få ekonomin att gå ihop. Detta visar på de stora 
risker som hela ”Nacka bygger stad” projektet innebär, som vi i Nackalistan gång på gång 
varnat för. Sämre tider innebär också en risk att kommunen rear ut marken till underpriser, 
mark som är nackabornas gemensamma tillgångar och som skulle behöva sparas för 
framtida behov. Det är trots allt bra att de flesta nämnder visar på en budget i balans och 
de nämnder som visar underskott ser över hur de ska minska underskotten. 
Under tertialen har en del stora beslut som påverkar både stadsutbyggnaden och 
kommunens ekonomi tagits, bland annat har upphöjningen av Saltsjöbanan stoppats. Detta 
är i grunden bra då vi tidigare konstaterat att kostnaden för projektet sprungit iväg och 
blivit alldeles för dyrt. Det visar också att det beslut som fattades av kommunfullmäktige 
att ingå genomförandeavtal med regionen för Upphöjd Saltsjöbana grundade sig på 
bristfälliga handlingar, vilket Nackalistan också varnade för och som även revisorerna 
påpekat. Nu drar också det moderatledda styret i bromsen för Mötesplats Nacka, då det 
visar sig att även det projektet blivit alldeles för dyrt, vilket vi i Nackalistan påpekade redan 
2022. Nackalistan har också gång på gång efterfrågat att kommunens totala skulder, 
inklusive de dyra hyresavtal vi ingått efter försäljningen av välfärdsfastigheter till Hemsö 
och Rikshem, redovisades på ett överskådligt och tydligt sätt i balansräkningen. 
När markförsäljningarna inte når de intäktsmål man räknat med, tvingas kommunen att 
låna pengar för att finansiera nödvändiga projekt. Den ränta kommunen nu tvingas betala 
är också betydligt högre än kommunen hade räknat med när man planerade bygget av 
Nacka stad. Från Nacklistans sida vill vi att man nu gör ett helomtag kring utvecklingen av 
kommunen, satsar mer på kvalité än kvantitet och sparar både de viktiga naturområden 
som finns i kommunen och värnar Nackas speciella karaktär. De satsningar som vi ser 
behöver göras den närmsta framtiden är satsningar på framkomlighet, kollektivtrafik och 
idrottsytor. 
 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

Vänsterpartiet ser Äldrenämndens årsprognos på underskott på- 22,3 miljoner kronor som 

oroväckande. Detta är dessutom en prognosförbättring som beror på att en åtgärdsplan på 

8,8 miljoner kronor har tagits fram för att hantera underskottet.  

Den ekonomiska rapporten för mars visar ett underskott på -9,4 miljoner/kr. Detta är 

ingen ny företeelse eftersom samma månad förra året hade äldrenämnden också ett 

underskott, dock på -3,5 miljoner/kr. Allt tyder på att tendensen kommer att hålla i sig och 
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att antalet seniorer i behov av äldreomsorg kommer att öka för varje år. Det går att läsa i 

årets tertialrapport bland annat att hemtjänsten ser ett större inflöde av kunder under första 

kvartalet samt en ökning av antalet timmar per kund. Även särskilt boende har fortsatt ökat 

tryck.  

Vänsterpartiet anser att Äldrenämnden som så många andra nämnder är underfinansierad. 

Vänsterpartiet har bland annat i den egna budgeten kompenserat för pris- och 

löneökningar och har dessutom i fler nämnder satsat ytterligare medel. Alla verksamheter 

ska ha möjlighet att utföra sitt uppdrag utifrån medborgare behov och 

nämnderna/verksamheterna ska ha rätt ekonomiska förutsättningar från början. 

Äldrenämnden har genomfört de effektiviseringar och besparingar som är möjliga sedan 

länge och att ytterligare strama åt genom en åtgärdsplan på 8,8 miljoner kronor kommer att 

påverka de äldre och deras behov av äldreomsorg samt personal och deras arbetssituation 

till det sämre.    

 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Till följd av den reviderade befolkningsprognosen och felaktiga underlag sedan många år 

tillbaka är det ett allvarligt läge sett till Nackas utveckling. Barn och personer i 

barnafödande ålder lyser med sin frånvaro, Nackas äldre ökar och betydligt färre än 

beräknat flyttar in, vilket påverkar ekonomin på olika sätt. Det som framgått i många år - 

att marknadsdjupet för dyra bostadsrätter är mättat samtidigt som behovet av hyresrätter 

till rimliga priser kvarstår - gäller fortfarande. Det här är något vi behöver ha med oss i 

stadsutvecklingen framöver, särskilt kopplat till att barnfamiljer och unga idag inte flyttar 

till Nacka stad. 

Trots de utmaningar som finns noterar vi att de satsningar som ligger i Miljöpartiets gröna 

avtal med styret fortsätter. Äntligen genomförs lönsamma investeringar och 

energieffektiviseringsåtgärder som utbyte av belysning och solenergiinvesteringar. Klimat- 

och miljöarbetet har växlat upp takten under ledning av den nya klimatstrategiska enheten 

och riktade satsningar på renare sjöar, fler våtmarker och skydd av natur rullar på. Lagom 

till sommaren är också en ny badplats i form av badbrygga på plats i Sicklasjön. 

Satsningen på utemiljölyftet har påbörjats. För Miljöpartiet är det viktigt att de medel som 

anslagits inte påverkar skolornas hyror på så vis att det blir barn och elever som betalar för 

investeringen. Vi ser detta som en investering i Nackas utemiljöer och något som inte bara 

gagnar skolor och förskolor varför vi vill att satsningen finansieras via framtidsfonderna för 

miljö och klimat. 
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§  145 KFKS-2024-00546 

Sammanställning av investerings-/projektbeslut för 

Nacka kommun i samband med T1 2024 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om nämndernas föreslagna 

tillkommande projektbudget med netto om 66,9 miljoner kronor, varav investeringsbudget 

om 83,9 miljoner kronor i utgifter, i samband med tertialbokslut 1 2024.  

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att även besluta om tillkommande 

investeringsbudget om 33,1 miljoner kronor i utgifter under förutsättning att natur- och 

trafiknämnden beslutar om att föreslå denna investeringsbudget under sitt 

nämndsammanträde 28 maj.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen som egen nämnd har inkommit med framställan om tillkommande 

projektbudget netto om 63,2 miljoner kronor, varav 80,2 miljoner kronor avser 

investeringsutgifter. 

Fritidsnämnden har inkommit med framställan om tillkommande investeringsbudget om 

3,0 miljoner kronor i utgifter.  

Kulturnämnden har inkommit med framställan om tillkommande investeringsbudget om 

0,7 miljoner kronor i utgifter.  

Natur- och trafiknämnden kommer den 28 maj fatta beslut om tillkommande 

investeringsbudget om 33,1 miljoner kronor i utgifter, som kan komma att ingå i detta 

ärende.  

Förslagen om beslut omfattar i korthet följande: 

Kommunstyrelsen (KS) 

• Fastighetsenheten netto 45,2 miljoner kronor 

o Projektering Nacka Gymnasium utgifter 5,0 miljoner kronor 

o Gemensamhetsanläggning Myrsjö Sportcenter netto 40,2 miljoner kronor 

• Välfärd skola investeringar 2024 utökade utgifter 13,0 miljoner kronor 

• Välfärd samhällsservice investeringar 2024 utökade utgifter 5,0 miljoner kronor 

 
Fritidsnämnden 
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• Reinvesteringar/nyinvesteringar idrottsanläggningar tillkommande utgifter 3,0 

miljoner kronor 

 
Kulturnämnden 

• Inredningskonsulter Älta kulturknut utökade utgifter 0,7 miljoner kronor 

 
Natur- och trafiknämnden (beslut om förslag fattas på sammanträde 28 maj) 

Sickla bro utökade utgifter 33,1 miljoner kronor 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 24 maj 2024 

Bilaga 1  Sammanställning av investerings-/projektbeslut för Nacka kommun i samband 

med tertialbokslut 1 år 2024  

Bilaga 2 Tjänsteskrivelse Investerings- och genomförandebeslut för Myrsjö 

sportcentrum, Tertial 1 2024 

Bilaga 3 Protokollsutdrag från KSSU 2024-05-21 

Bilaga 4 Tjänsteskrivelse Medel för projektering av underhålls- och 

energieffektiviseringsåtgärder för Nacka gymnasium 

Bilaga 5 Protokollsutdrag från KSSU 2024-05-21 

Bilaga 6 Tjänsteskrivelse Utökad investeringsram Välfärd samhällsservice 2024 

Bilaga 7 Protokollsutdrag för KSVU 2024-04-23 § 17 Utökad investeringsram Välfärd 

samhällsservice 2024 

Bilaga 8 Tjänsteskrivelse Utökad investeringsram Välfärd skola 2024 

Bilaga 9 Protokollsutdrag för KSVU 2024-05-28 Utökad investeringsram Välfärd skola 

2024 

Bilaga 10 Tjänsteskrivelse Reinvesteringar/nyinvesteringar idrottsanläggningar 

Bilaga 11 Protokollsutdrag FRN §39 2024-05-15 

Bilaga 12 Tjänsteskrivelse Ändring av beslutad ram för investeringsprojektet Älta 

kulturknut 

Bilaga 13 Protokollsutdrag KUN 2024-05-23 

Bilaga 14 Tjänsteskrivelse Utökad budget för investering Sickla bro 

Bilaga 15 Protokollsutdrag NTN 2024-05-28 

 



 
28 (134) 

 3 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Vi noterar sammanställningen men ser också att många projekt och investeringar blivit 

dyrare. Det är oroande att stora projekt drar över budget utan att någon drar i bromsen i 

tid, samtidigt som det sett till dagens utveckling riskerar att gå ut över genomförandet av de 

investeringar som faktiskt är lönsamma. 

 

- - - - - 



 
29 (134) 

 3 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  146 KFKS-2023-01346 

Översyn av kommunens bolagsorganisation 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.   

1.  Kommunfullmäktige beslutar att ingå förslaget aktieöverlåtelseavtal med Nacka 

Stadshus AB avseende köp av samtliga aktier i bolagen Nacka Energi AB, Nacka vatten 

och avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB, och Boo 1:207 AB till bokfört värde 

på 167,2 miljoner kronor i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 14 maj 

2024.   

2.  Kommunfullmäktige ger Nacka Stadshus AB i uppdrag att försälja samtliga aktier i 

dotterbolagen till Nacka kommun i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad 

den 14 maj 2024.    

Nedan beslutspunkter gäller under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt 

beslutspunkterna 1-2 ovan.    

3.  Kommunfullmäktige beslutar om att ge bolagsstämman i Nacka Stadshus AB uppdrag 

att besluta om en extra utdelning på 74,2 miljoner kronor. Utdelningen ska regleras 

genom att Nacka Stadshus AB ställer ut en revers på motsvarande belopp innan den 31 

december 2024.   

4.  Kommunfullmäktige beslutar att avveckla Nacka Stadshus AB efter att aktierna i 

dotterbolagen överlåtits till Nacka kommun.   

5.  Kommunfullmäktige beslutar att punkten 8 i Mål och budget 2024-2026 utgår (För 

Nacka Energi AB fastställer kommunfullmäktige kravet på koncernbidrag för 

räkenskapsår 2024 till 8,0 miljoner kronor. Nacka Stadshus AB erhåller koncernbidrag 

och betalar utdelningen till Nacka kommun)  

6.  Kommunfullmäktige fastställer för Nacka Energi AB kravet på utdelning för 

räkenskapsår 2024 till Nacka kommun på 6,4 miljoner kronor.   

7.  Kommunstyrelsens reglemente revideras enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 

14 maj 2024 träder i kraft när aktierna i dotterbolagen enligt beslutspunkt 1 överlåtits 

till kommunen. Kommunstyrelsens ägarstyrning ska utövas av kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott och inte arbetsutskottet. 

8.  Kommunfullmäktige antar Bolagspolicy i enlighet med bilaga 3 till tjänsteskrivelse 

daterad den 14 maj 2024. Bolagspolicyn träder i kraft när aktierna i dotterbolagen enligt 

beslutspunkt 1 överlåtits till kommunen.   
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9.  Kommunfullmäktige noterar “Så här gör vi i Nacka – Bolagsstyrning" enligt bilaga 4 till 

tjänsteskrivelse daterad den 14 maj 2024. Styrdokumentet träder i kraft när aktierna 

enligt beslutspunkt 1 överlåtits till kommunen.  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfullmäktige 

beslutar i enlighet med beslutspunkt 1-2 ovan, följande.    

1.  Kommunstyrelsen beslutar att kommunens ombud ges instruktionen att vid en extra 

bolagsstämma (innan den 31 december 2024) för Nacka Stadshus AB godkänna en 

extra utdelning med 74,2 miljoner kronor belopp. Utdelningen ska regleras genom att 

Nacka Stadshus AB ställer ut en revers på det beslutade beloppet.   

2.  Kommunstyrelsens ger stadsledningskontoret i uppdrag att, i samband med översyn av 

kommunstyrelsens instruktion under hösten 2024, föreslå revidering av instruktion i 

syfte att stadsdirektören ska kunna fullgöra liknande uppgifter som denne har i 

egenskap av VD för moderbolaget.   

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen beslutade den 4 mars 2024 (§ 5) att ge stadsledningskontoret i uppdrag 

att se över kommunens bolagsorganisation i syfte att minimera administrationen, stärka 

effektiviseringen samt främja kommunens framdrift som helhet.  Översynen av 

bolagsorganisationen har delats upp nedan delar.  

Del 1) Stadshuskoncernen med fokus på moderbolaget (Nacka Stadshus AB)   

Del 2) Kommunens övriga helägda bolag    

Uppdelningen har skett utifrån att del 1 har ett behov av en mer skyndsam hantering med 

anledning av EU: s hållbarhetsdirektiv (CSRD), vilket träder i kraft den 1 januari 2025. Del 

2 omfattar en översyn av kommunens övriga helägda bolag vilket inbegriper en översyn av 

bolagens verksamheter och hur dessa effektivt bör organiseras och styras. Denna översyn 

är mer tidskrävande men däremot inte lika tidskritisk som del 1. Ett underlag för del 2 

kommer först kunna presenteras under hösten 2024.  

Utifrån översynen föreslås stadshuskoncernen avvecklas genom att Nacka stadshus AB 

överlåter aktierna till bokfört värde för dotterbolagen till kommunen den 31 december 

2024. Kommunen föreslås därefter direktäga de kommunala bolagen. Då 

stadshuskoncernen föreslås avvecklas behöver kommunens styrning över bolagen stärkas 

upp med antagande av bland annat en Bolagspolicy och revideringar i styrande dokument.  

Efter kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde den 28 maj 2024 har tjänsteskrivelsen 

reviderats avseende beslutspunkt 6 (6,6 miljoner har ersatts med 6,4 miljoner kronor).  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 14 maj 2024 

Bilaga 1 Aktieöverlåtelseavtal 
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Bilaga 2 Kommunstyrelsens reglemente 

Bilaga 3 Bolagspolicy 

Bilaga 4 Så här gör vi i Nacka – Bolagsstyrning 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget 

från kommunstyrelsens arbetsutskott samt på ändring enligt följande: ”Kommunstyrelsen 

föreslår att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret 

med ändringen av att kommunstyrelsens ägarstyrning ska utövas av kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott och inte arbetsutskottet.” 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

Stadsledningskontoret med föreslagen ändring från Mats Gerdau (M) och fann att 

kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag och med ändringen: 

”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget från 

stadsledningskontoret med ändringen av att kommunstyrelsens ägarstyrning ska utövas av 

kommunstyrelsens verksamhetsutskott och inte arbetsutskottet.”.  

Protokollsanteckning 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

En viktig anledning till den föreslagna förändrade bolagsordningen är EU:s 

hållbarhetsdirektiv. Det hade uppenbarligen varit svårt att uppfylla kraven på ett bra sätt i 

Nacka kommuns aktuella bolagsstruktur. Det kan var förståeligt att ändra på 

bolagsstrukturen för att minska på administration  och göra den sammantagna 

organisationen för kommunen och dess bolag enklare och resurseffektivare.  

Vänsterpartiet vill härmed också uppmärksamma att hållbarhetsfrågorna som direktivet 

syftar till att lyfta fram behöver tas om hand på det allvarligaste sättet och inte minskas på i 

en allmän effektiviserings iver. Vi ser att administration och arbetsprocesser kan göras 

klokare med vi menar att effekten av hållbarhetsarbete behöver öka. Det räcker inte att 

beskriva hållbarhetsarbetet utan det behöver också ge konkreta mätbara resultat. Kommer 

det att ske i ökad omfattning med den nya bolagsordningen är det ett steg i rätt riktning. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet ser inga klara fördelar med att lägga ner Nacka stadshus AB och övergå till ett 

direktägande i kommunstyrelsen, men då vi heller inte ser några klara nackdelar litar vi på 

tjänstepersonernas bedömning här och att såväl juridisk som ekonomisk kompetens gjort 

en välavvägd bedömning. Det viktiga för oss är att kommunens bolag har hållbara 

ägardirektiv så att även bolagen är en del av klimatomställningen. 
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§  147 KFKS-2024-00575 

Utökning av lånetak för kommunen  
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att utöka kommunens lånetak för egen 

del med 700 miljoner kronor till 1 857 miljoner kronor, samt att utöka lånetaket för 

koncernbanken i sin helhet med motsvarande belopp. 

Sammanfattning av ärendet 

All upplåning för kommunen och dess helägda bolag sker i kommunens namn, med vidare 

utlåning till de kommunala bolagen, det vill säga genom att kommunen agerar 

koncernbank.  

I samband med Mål och budget 2024-2026 beslutade kommunfullmäktige om ett lånetak 

på 3 450 miljoner kronor (utöver checkkredit) för koncernbanken i sin helhet. Fördelat på 

1 157 miljoner kronor för kommunen för egen del, 93 miljoner kronor för Nacka Stadshus 

AB, 1 800 miljoner kronor för Nacka vatten och avfall AB, 375 miljoner kronor för Nacka 

Energi AB och 25 miljoner kronor för Nacka Energi Försäljning AB. 

Per den 30 april uppgår låneskulden till 2 450 miljoner kronor, varav kommunen för egen 

del 807 miljoner och bolagen 1 643 miljoner kronor. 

Lånetaket för kommunen (för egen del) bedöms ha behov av en utökning med 700 

miljoner kronor och som en konsekvens av detta behöver koncernbankens sammantagna 

lånetak utökas med motsvarande belopp.  Enligt den senaste rullande 12 månaders 

likviditetsprognosen prognosticeras kommunen nå sitt nuvarande lånetak i 

september/oktober.  

Det utökade upplåningsbehovet är främst en följd av att markförsäljningar inte genomförs i 

den omfattning som budgeterades för 2024 samt ett behov av en likviditetsreserv på grund 

av ovanligt osäkra förutsättningar på inkomster och utgifter.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 3 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Vi gör stora investeringar i Nacka, både i skolor, idrottsanläggningar, naturen och vägarna. 

Så bygger vi ett starkt, tryggt och hållbart Nacka för kommande generationer. 

Investeringarna finansieras dels direkt via skatten, dels via markförsäljningar och dels 

genom nya lån. Marknadsläget och den lägre byggtakten gör att vissa planerade 

markförsäljningar skjuts framåt. En följd av detta är att vi nu behöver ta större lån för att 

klara investeringarna, men vi behöver samtidigt planera för kommande markförsäljningar 

så att låneskulden inte blir för stor och räntekostnaderna för höga. 

 

Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Vi Socialdemokrater har under lång tid varit skeptiska till att Nacka kommun säljer ut så 

mycket mark. Vi tror att det finns ett värde för kommunen att behålla mark av strategisk 

karaktär och i högre utsträckning arrendera ut marken för olika behov. Det ger ett värde 

för Nackaborna att ha inflytande över våra gemensamma behov och resurser. Här har vi 

svart på vitt ett exempel på de risker ett allt för stort beroende av markförsäljningar innebär 

för kommunen. I tider av svag bostads- och fastighetsmarknad sinar intäkterna helt med 

stora effekter för kommunens lånebehov och ekonomiska resultat. Om marken behållits i 

kommunal ägo hade låneskulden varit högre, men kommunen hade också haft tillgångar av 

högre värde och en jämnare intäktsström genom arrenden och tomträttsavgälder, något 

som vore av stort värde i sämre ekonomiska tider. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

När markförsäljningarna inte når de intäktsmål som man räknat med och när kostnaderna 
för stadsbyggnaden ökat, tvingas kommunen låna pengar för att finansiera nödvändiga 
projekt. Det visar det vi i Nackalistan under lång tid framfört, att kommunen bygger 
mycket av sin ekonomi och utveckling på att sälja mark och välfärdsfastigheter. Att förlita 
sig på markförsäljningar i stor utsträckning för att få ekonomin att gå ihop gör kommunen 
sårbar. De stora felsatsningar som man har gjort gällande upphöjd Saltsjöbana, Mötesplats 
Nacka och dålig kontroll på projekt som Kyrkviksparken och Stadshusparken där 
kostnaderna tillåtits skena, gör att kommunen inte längre har ett ekonomiskt överskott som 
kan investeras i nödvändiga satsningar och därmed tvingas kommunen till att låna. Detta är 
ett politiskt haveri som kommer drabba skattebetalarna under många år. Man har under 
lång tid kallt räknat med att priserna på mark ska fortsätta att stiga, men nu när verkligheten 
hunnit ikapp och priserna sjunkit under några år skapas stora hål i 
stadsutvecklingsekonomin. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

Nacka kommun behöver öka sitt lånetak och det framgår att det utökade 

upplåningsbehovet är främst ett resultat av att markförsäljningar inte sker i den omfattning 

som budgeterades för 2024 samt ett behov av en likviditetsreserv på grund av ovanligt 

osäkra förutsättningar på inkomster och utgifter. Det är problematiskt att Nacka kommun 

förlitar sig så mycket på markförsäljningar. Det är ytterst sårbart då det är en intäkt som 
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inte alltid går att räkna med vilket framgår i årets budget då lånetaket behöver ökas och 

målet om att stadsutvecklingen ska vara självförsörjande inte kan uppnås. 

 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Som Miljöpartiet ser det är det generellt bättre att utöka låneramen än sälja ut egendom 

eftersom det senare är ett sätt att finansiera investeringar i form av en engångsintäkt som 

gynnar dagens Nackabor på bekostnad av morgondagens. Vi noterar också med glädje att 

en stor del av kommunens upplåning sker i form av gröna obligationer, efter ett förslag 

från Miljöpartiet 2016. Vi hoppas nu att denna finansieringsform kan kompletteras med 

sociala obligationer, något vi i början av året föreslagit i en motion. 

 

- - - - - 
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§  148 KFKS-2019-00807 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 

Idrottshallar Ektorpsvägen, del av fastigheten Sicklaön 

41:2 med flera, Ektorp  

Avtal om markförvärv genom fastighetsreglering samt avtal om  

överlåtelse av del av fastighet, avsiktsförklaring samt beslut om budget  

för genomförandet 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 

1.  Kommunfullmäktige ingår föreslagen avsiktsförklaring avseende option om 

markanvisning i Nacka kommun med Nacka mark Exploatering AB, enligt bilaga 1 till 

detta ärende. 

2.  Kommunfullmäktige förvärvar mark genom att ingå föreslaget avtal om 

fastighetsreglering med Sicklaön 41:2 Fastighets AB, för del av fastigheten Sicklaön 

41:2, enligt bilaga 2 till detta ärende. 

3.  Kommunfullmäktige förvärvar mark genom att ingå föreslaget avtal om överlåtelse av 

del av fastighet med Trafikverket, enligt bilaga 3 till detta ärende. 

Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt ovan beslutar kommunstyrelsen 

för egen del följande. 

1.  Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Idrottshallar Ektorpsvägen 

med –13,7 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram för 

stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2024–2026. Detta fördelat på 0 miljoner 

kronor i investeringsinkomster och 13,7 miljoner kronor i investeringsutgifter.  

Sammanfattning av ärendet 

Ärendet rör genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojektet Idrottshallar Ektorpsvägen, 

och innehåller beslut som behövs för att genomföra de markköp som är en konsekvens av 

den detaljplan som tagits fram. Genomförandebeslutet omfattar godkännande av 

föreslagna avtal för överlåtelse av fastighet (markköp), överenskommelse om 

fastighetsreglering (markköp), avsiktsförklaring samt en begäran om budget för redan 

upparbetade kostnader, projektledning för framtagande av genomförandeavtal och 
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kostnader för fullföljandet av markköpen. Parallellt med genomförandebeslutet tas ett 

förslag till beslut om antagande av detaljplan fram och anmäls till samma nämnd. 

Projektets syfte är att ge möjlighet för byggnation av idrottshall vid Ektorpsvägen. 

Området ansluter till befintligt naturreservat och vid genomförandet ska befintliga stigar 

delvis i och i anslutning till naturreservatet flyttats. Ambitionen har från början varit att 

Saltsjö-Duvnäs tennisklubb ska bygga en ny tennishall på platsen. För att kunna genomföra 

en byggnation har en detaljplan tagits fram som möjliggör detta.  

Marken ägs till största del av Nacka mark Exploatering AB. Nacka kommun köper marken 

av Nacka mark Exploatering AB och i utbyte ingås en avsiktsförklaring mellan kommunen 

och Nacka mark Exploatering AB avseende markanvisning för cirka 200 bostäder.  

Budget föreslås tilldelas för projekt Idrottshallar Ektorpsvägen 93102720 från budgetramen 

för stadsbyggnadsprojekt för år 2024–2026 med totalt –13,7 miljoner kronor netto. Detta 

fördelat på 0 miljoner kronor i investeringsinkomster och 13,7 miljoner kronor i 

investeringsutgifter. Investeringsutgifterna avser dels redan upparbetade kostnader, inköp 

av mark, projektledning för framtagande av genomförandeavtal och kostnader för 

fullföljandet av markköpen.  

För utgifter kopplade till genomförande av byggnation på platsen söks budget i samband 

med eventuellt beslut om upplåtelse av mark. Dessa utgifter består bl a av flytt av stigar i 

anslutning till naturreservatet samt projektledning och uppgår uppskattningsvis till cirka 4 

miljoner kronor.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2024-05-13 

Bilaga 1  Avsiktsförklaring  

Bilaga 2 Överenskommelse om fastighetsreglering 

Bilaga 3 Avtal om överlåtelse av del av fastighet 

Bilaga 4 Ärendeöversikt 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen 

(L), Karin Teljstedt (KD) och Mikael Carlsson (NL), bifall till kommunstyrelsens 

stadsutvecklingsutskotts förslag.  

Tomas Ottosson (V) yrkade avslag till förslaget från kommunstyrelsens 

stadsutvecklingsutskott.  
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott och förslaget om avslag från Tomas Ottosson 

(V). 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt 

förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Reservationer 

Tomas Ottoson reserverade sig mot beslut för Vänsterpartiet och ingav följande. 

Vänsterpartiet motsätter sig att den planerade tennis- och padelhallen byggs. Behovet av 

padelhallar har visat sig minska kraftigt så befintliga anläggningar i kommunen torde räcka 

för behovet. Därmed är också den hall som planen medger alldeles för stor. Det innebär i 

sig att, tillsammans med det stora antalet parkeringsplatser, att intrånget på naturområdet 

blir betydande. Det framgår bl.a. av Länsstyrelsens yttrande att byggande av hallen skulle 

medföra allvarliga ingrepp i gammelskog och att spridningskorridorerna skulle bli 

fragmenterade. Att ”kompensera” bygget av hallen genom att placera ut död ved i 

Nyckelviksreservatet kan knappast i praktiken kompensera förlusterna av natur. Bygget av 

hallen medför att entrén till Nyckelviksreservatet bryts och planen i sig garanterar inte 

heller att denna ersätts. Kollektivtrafikförsörjningen av hallen är dålig vilket innebär att i 

den mån barn och unga ska nyttja den så kräver det skjutsning av anhöriga. Det torde i 

praktiken innebära att många unga på Sicklaön därmed utesluts från att nyttja hallen. Bättre 

satsningar på barn och ungdomsidrott kan således göras. Noteras kan också, även om det 

inte faller inom MSN:s beslutsrätt, att Nacka kommun här ska köpa mark för att detta 

bygge ska bli av. När Nacka kommun har avhänt sig stora delar av sitt fastighetsinnehav, 

mot bl.a. Vänsterpartiets vilja, är det märkligt att man här gör det omvända. Orsaken torde 

vara att man här har att göra med Alliansens kärnväljares intressen, inte Nackabornas i 

gemen. Sammantaget så innebär våra invändningar mot planen och bygget av hallen att vi 

motsätter oss att planen fastställs. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Det är glädjande att ni nu äntligen verkar vara på väg att gå i mål med att ge Saltsjö-Duvnäs 

tennisklubb möjlighet att bygga en ny modern anläggning. Det är väldigt positivt att 

civilsamhället på detta sätt bidrar till att öka idrottsutbudet och göra Nacka bättre. 

 

Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 

Nu ett steg närmare ytterligare en plats för idrott i Nacka. Vi Kristdemokrater är nöjda att 

vi äntligen kommer vidare i detta ärende. 

 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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Behovet av idrottsanläggningar, och idrottshallar, är stort i Nacka. Med den utbyggnad som 

sker i kommunen så kommer behovet med all sannolikhet också öka. Det är inte bara 

fotbollsplaner som det råder brist på, utan även fler idrottshallar. Möjligen att det inte 

kommer att vara så stor efterfrågan på paddelhallar, utan här möjliggör den nya 

idrottshallen även för andra idrotter vilket är bra för att möta upp ytterligare framtida 

behov och intressen. 

 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  

Detaljplanen har ändrats upprepade gånger under åren med olika förslag för tennishallar, 
ishallar och idrottshall. Planen har varit ute på granskning tre gånger i olika tappningar.  
Planförslaget liknar nu det ursprungliga, med tennis och padelhallar. Det är bra att en 
lösning har hittats där ishallarna flyttats tillbaka till Järlahöjden, där de utlovades från 
början. Nackalistan har i NTN 2022-05-24 framfört att vi anser att man bör tillse i 
exploateringsskedet att det byggs en ny och funktionell entré till Nyckelvikens naturreservat 
samt att man anlägger ett nytt gång- och joggingstråk utanför planområdet då byggnaden i 
denna detaljplan skär av den existerande gångstigen. Det senare kravet är nu tydligt 
beskrivet i tjänstehandlingarna och förhoppningsvis kommer även entrén till 
naturreservatet att anläggas. Detta ligger inom ramen för kommunstyrelsens ansvarsområde 
då kommunen är markägare och behöver inte vidare preciseras i planhandlingarna eftersom 
kommunen har full rådighet över denna. Nackalistan stödjer även miljöpartiets förslag om 
att kompensationsåtgärder för den förlorade naturmarken ska utformas med en hög 
ambitionsnivå och kraven tydligt specificeras. Ett exempel är utläggning av död ved för att 
bevara den tretåiga hackspetten. Även dessa krav faller inom ramen för kommunstyrelsens 
ansvarsområde, varför frågan får lyftas där. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Platser för idrott och stora anläggningar saknas och generellt anser Miljöpartiet att 

lösningen att förlägga dessa intill större vägar är bra. Att detaljplanen är flexibel sett till 

idrottsinnehåll tycker vi också är bra och tänket med markbyten är något vi velat se i flera 

år och vill se ett större strategiskt grepp kring i stadsbyggandet. Från Miljöpartiets sida har 

vi dock i processen inte varit helt nöjda med denna detaljplans utformning då vi hade velat 

att den utformades med mer flexibilitet sett till byggnadens utveckling även 

tredimensionellt samt att här faktiskt anläggs fler parkeringsplatser än vad utredningen visar 

behövs. Vi hade hellre sett större ytor för idrott eller att mer naturmark sparades istället för 

fler parkeringsplatser. Naturmark exploateras här och vi noterar de kompletteringar i 

ärendet som gjorts kring kompensationsåtgärder och kommer följa upp dessa under 

processen. Gröna tak i kombination med gröna väggar samt gröna bullerskydd bör vara 

sådant som ingår inom ramen för kompensationsåtgärder. 

 

- - - - - 
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§  149 KFKS-2019-01136 

Detaljplan för Idrottshall vid Ektorpsvägen, del av 

fastigheten Sicklaön 41:2 med flera, i Ektorp 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande 

beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplan för idrottshall vid Ektorpsvägen.  

Sammanfattning av ärendet 

Detaljplaneförslaget för idrottshall vid Ektorpsvägen, del av fastigheten Sicklaön 41:2 har 

färdigställts inför antagande i kommunfullmäktige. Detaljplaneförslaget ingår i 

stadsbyggnadsprojektet idrottshall vid Ektorpsvägen.  

Detaljplanen möjliggör för uppförande av byggnad för idrottsverksamhet, samt tillhörande 

parkering. En hallbyggnad för tennis och padeltennis föreslås, men typ av 

idrottsverksamhet regleras inte i detaljplanen. Hallbyggnaden får även innehålla 

verksamheter såsom café/butik. Detaljplanen syftar även till att säkra en allmän gångstig till 

Nyckelvikens naturreservat.  

Planområdet är beläget cirka två kilometer nordost om Centrala Nacka. Planområdet 

omfattar cirka 14 300 kvadratmeter och av dessa utgör byggrätten för idrottsverksamhet 

cirka 6 500 kvadratmeter. Planförslaget är förenligt med översiktsplanen och uppfyller de 

mål som fastslagits i planuppdraget. Detaljplanen bidrar inte till att uppfylla Nacka 

kommuns bostadsmål eller arbetsplatsmål.  

Efter att ärendet behandlades av kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 maj 

2024, § 60, har tjänsteskrivelsen reviderats avseende kompensationsåtgärder för djurlivet 

som föreslås för detaljplanen. Åtgärderna framgår nu tydligare och innebär bland annat att 

kommunen avser gynna den tretåiga hackspetten genom att död ved lämnas i större 

mängder samt att träd tillåts att åldras och dö för att skapa en kontinuerlig tillgång på 

livsmiljöer. Möjligheterna att arbeta med kompensationsåtgärder i det angränsande 

naturreservat Nyckelviken är goda.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 27 maj 2024 

Bilaga a Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
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Bilaga b Plankarta  

Bilaga c Planbeskrivning 

Bilaga d  Granskningsutlåtande 3 

Bilaga e Illustrationsplan 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen 

(L), Karin Teljstedt (KD) och Mikael Carlsson (NL), bifall till kommunstyrelsens 

stadsutvecklingsutskotts förslag.  

Tomas Ottosson (V) yrkade avslag till förslaget från kommunstyrelsens 

stadsutvecklingsutskott.  

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott och förslaget om avslag från Tomas Ottosson 

(V). 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt 

förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Reservationer 

Tomas Ottoson reserverade sig mot beslut för Vänsterpartiet och ingav följande. 

Vänsterpartiet motsätter sig att den planerade tennis- och padelhallen byggs. Behovet av 

padelhallar har visat sig minska kraftigt så befintliga anläggningar i kommunen torde räcka 

för behovet. Därmed är också den hall som planen medger alldeles för stor. Det innebär i 

sig att, tillsammans med det stora antalet parkeringsplatser, att intrånget på naturområdet 

blir betydande. Det framgår bl.a. av Länsstyrelsens yttrande att byggande av hallen skulle 

medföra allvarliga ingrepp i gammelskog och att spridningskorridorerna skulle bli 

fragmenterade. Att ”kompensera” bygget av hallen genom att placera ut död ved i 

Nyckelviksreservatet kan knappast i praktiken kompensera förlusterna av natur. Bygget av 

hallen medför att entrén till Nyckelviksreservatet bryts och planen i sig garanterar inte 

heller att denna ersätts. Kollektivtrafikförsörjningen av hallen är dålig vilket innebär att i 

den mån barn och unga ska nyttja den så kräver det skjutsning av anhöriga. Det torde i 

praktiken innebära att många unga på Sicklaön därmed utesluts från att nyttja hallen. Bättre 

satsningar på barn och ungdomsidrott kan således göras. Noteras kan också, även om det 

inte faller inom MSN:s beslutsrätt, att Nacka kommun här ska köpa mark för att detta 

bygge ska bli av. När Nacka kommun har avhänt sig stora delar av sitt fastighetsinnehav, 

mot bl.a. Vänsterpartiets vilja, är det märkligt att man här gör det omvända. Orsaken torde 

vara att man här har att göra med Alliansens kärnväljares intressen, inte Nackabornas i 
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gemen. Sammantaget så innebär våra invändningar mot planen och bygget av hallen att vi 

motsätter oss att planen fastställs. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Det är glädjande att ni nu äntligen verkar vara på väg att gå i mål med att ge Saltsjö-Duvnäs 

tennisklubb möjlighet att bygga en ny modern anläggning. Det är väldigt positivt att 

civilsamhället på detta sätt bidrar till att öka idrottsutbudet och göra Nacka bättre. 

 

Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 

Nu ett steg närmare ytterligare en plats för idrott i Nacka. Vi Kristdemokrater är nöjda att 

vi äntligen kommer vidare i detta ärende. 

 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Behovet av idrottsanläggningar, och idrottshallar, är stort i Nacka. Med den utbyggnad som 

sker i kommunen så kommer behovet med all sannolikhet också öka. Det är inte bara 

fotbollsplaner som det råder brist på, utan även fler idrottshallar. Möjligen att det inte 

kommer att vara så stor efterfrågan på paddelhallar, utan här möjliggör den nya 

idrottshallen även för andra idrotter vilket är bra för att möta upp ytterligare framtida 

behov och intressen. 

 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  

Detaljplanen har ändrats upprepade gånger under åren med olika förslag för tennishallar, 

ishallar och idrottshall. Planen har varit ute på granskning tre gånger i olika tappningar.  

Planförslaget liknar nu det ursprungliga, med tennis och padelhallar. Det är bra att en 

lösning har hittats där ishallarna flyttats tillbaka till Järlahöjden, där de utlovades från 

början. Nackalistan har i NTN 2022-05-24 framfört att vi anser att man bör tillse i 

exploateringsskedet att det byggs en ny och funktionell entré till Nyckelvikens naturreservat 

samt att man anlägger ett nytt gång- och joggingstråk utanför planområdet då byggnaden i 

denna detaljplan skär av den existerande gångstigen. Det senare kravet är nu tydligt 

beskrivet i tjänstehandlingarna och förhoppningsvis kommer även entrén till 

naturreservatet att anläggas.  Detta ligger inom ramen för kommunstyrelsens 

ansvarsområde då kommunen är markägare och behöver inte vidare preciseras i 

planhandlingarna eftersom kommunen har full rådighet över denna. Nackalistan stödjer 

även miljöpartiets förslag om att kompensationsåtgärder för den förlorade naturmarken ska 

utformas med en hög ambitionsnivå och kraven tydligt specificeras. Ett exempel är 

utläggning av död ved för att bevara den tretåiga hackspetten. Även dessa krav faller inom 

ramen för kommunstyrelsens ansvarsområde, varför frågan får lyftas där. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
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Platser för idrott och stora anläggningar saknas och generellt anser Miljöpartiet att 

lösningen att förlägga dessa intill större vägar är bra. Att detaljplanen är flexibel sett till 

idrottsinnehåll tycker vi också är bra och tänket med markbyten är något vi velat se i flera 

år och vill se ett större strategiskt grepp kring i stadsbyggandet. Från Miljöpartiets sida har 

vi dock i processen inte varit helt nöjda med denna detaljplans utformning då vi hade velat 

att den utformades med mer flexibilitet sett till byggnadens utveckling även 

tredimensionellt samt att här faktiskt anläggs fler parkeringsplatser än vad utredningen visar 

behövs. Vi hade hellre sett större ytor för idrott eller att mer naturmark sparades istället för 

fler parkeringsplatser. Naturmark exploateras här och vi noterar de kompletteringar i 

ärendet som gjorts kring kompensationsåtgärder och kommer följa upp dessa under 

processen. Gröna tak i kombination med gröna väggar samt gröna bullerskydd bör vara 

sådant som ingår inom ramen för kompensationsåtgärder. 

 

- - - - - 



 
44 (134) 

 3 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  150 KFKS-2016-00285 

Ny inriktning bytespunkt centrala Nacka 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att pausa stadsbyggnadsprojekt Mötesplats Nacka, 

99924500.  

2. Under förutsättning av beslut enligt punkten 1 beviljar kommunfullmäktige budget för 

utredning avseende ny inriktning för bytespunkt Nacka i eller i anslutning till det lokala 

vägnätet med 20 miljoner kronor. För år 2024 tas medel i anspråk från årets 

budgeterade driftsmedel för Mötesplats Nacka och 2025 ingår i ordinarie 

budgetprocess.  

Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt ovan beslutar kommunstyrelsen 

för egen del att ge stadsledningskontoret i uppdrag att utreda ny inriktning av bytespunkt 

Nacka i samverkan med Region Stockholm genom Trafikförvaltningen. 

Sammanfattning av ärendet 

Mötesplats Nacka är ett strategiskt viktigt projekt för utvecklingen av centrala Nacka som 

genomförs i samverkan med Region Stockholm genom Trafikförvaltningen och 

Trafikverket. Målsättningen är att utveckla en attraktiv stadsmiljö, en dynamisk mötesplats 

och effektiv och smidig bytespunkt mellan buss och nya tunnelbanan. Den hittills beslutade 

inriktningen visar sig nu efter fördjupade analyser bli väsentligt dyrare och ta längre tid att 

genomföra än vad som tidigare antagits.  

I samband med Mötesplats Nackas ursprungliga beslut 2017 bedömdes kostnaderna uppgå 

till mellan 2,0 och 2,3 miljarder kronor varav kommunens nettokostnad var mellan 1,0 och 

1,5 miljarder kronor. När gällande Tilläggsavtal med Trafikförvaltningen beslutades 2022 

bedömdes projektets totala kostnad uppgå till 3,5 miljarder kronor i 2018 års prisnivå, 

varav kommunens nettokostnad efter kostnadsfördelning och bedömda markintäkter var 

cirka 2,0 miljarder kronor. Sedan hösten 2022 har en omfattande genomlysning av 

projektets förutsättningar och kalkyler genomförts. En ny slutkostnadsprognos med 

tillhörande riskanalys visar på en slutkostnad på 8,5 miljarder kronor varav kommunens 

nettokostnad efter kostnadsfördelning och bedömda markintäkter nu uppgår till cirka 6,5 

miljarder kronor.  
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Ett antal olika alternativa lösningar har utretts i projektet för att identifiera och utforma en 

mer kostnadseffektiv lösning och bytespunkt. De sista alternativen utgår från att man inte 

flyttar på väg 222, däckar över och bygger en inbyggd bussterminal, målsättningen har varit 

att utveckla en kostnadseffektiv och smidig bytespunkt mellan buss och tunnelbana i eller i 

anslutning till det lokala vägnätet som klarar framtidens kapacitetsbehov och kan matcha 

tunnelbanans planerade trafikstart 2030.  

Med hänsyn till den kraftigt ökade kostnaden, förskjutna tidplanen och långvariga påverkan 

på trafik och närmiljö med nuvarande inriktning för Mötesplats Nacka föreslås att projektet 

pausas. Nacka kommun föreslås att tillsammans med Trafikförvaltningen göra ett omtag 

och utreda möjligheten att utveckla en ekonomiskt hållbar och smidig bytespunkt mellan 

buss och tunnelbana i det lokala vägnätet istället, som kan vara klar när tunnelbanan 

öppnar 2030. En viktig målsättning är att det ska vara möjligt att fortsätta utveckla en 

attraktiv stadsmiljö i Centrala Nacka och att inte omöjliggöra en framtida överdäckning av 

Värmdöleden.  

För att genomföra nödvändiga konsekvensanalyser och utredningar i arbetet med att ta 

fram en ny inriktning för Bytespunkt Nacka föreslås att medel om totalt 20 miljoner kronor 

beslutas. Dessa tas under 2024 från redan beslutade medel inom projekt Mötesplats Nacka 

och för 2025 i samband med ordinarie budgetprocess.  

Målet är att tillsammans med Trafikförvaltningen under hösten 2024 och början av våren 

2025 arbeta fram en lösning på bytespunkt parallellt med att en ny strukturplan för Centrala 

Nacka tas fram i samråd med berörda intressenter. Under denna tid ska även ett avtal 

mellan Nacka kommun och Trafikförvaltningen tas fram för att fastställa parternas ansvar i 

den nya Bytespunkten.  

Handlingar i ärendet 

1. Alternativa Lösningar av Bytespunkt i Centrala Nacka 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), bifall till förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskotts. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade på ändring enligt följande: ”1. Kommunfullmäktige beslutar 

att Avbryta stadsbyggnadsprojekt Mötesplats Nacka, 99924500 

2. Under förutsättning av beslut enligt punkten 1 beviljar kommunfullmäktige budget för 

utredning avseende ny inriktning för bytespunkt Nacka i eller i anslutning till det lokala 

vägnätet med 20 miljoner kronor. För år 2024 tas medel i anspråk från årets budgeterade 

driftsmedel för Mötesplats Nacka och 2025 ingår i ordinarie budgetprocess. Under 

förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt ovan beslutar kommunstyrelsen för 

egen del att ge stadsledningskontoret i uppdrag att utreda ny inriktning av bytespunkt 

Nacka i samverkan med Region Stockholm genom Trafikförvaltningen.” samt tillägg enligt 
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följande: ”Kommunstyrelsen beslutar för egen hand att ge tjänsteorganisationen i uppdrag 

att sammanställa en specificerad lista på hur de upplupna pengarna i projektet använts och 

återkomma med en redovisning kring detta.” 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott samt förslaget från Mikael Carlsson (NL). 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Votering begärdes, och kommunstyrelsen godkände följande beslutsgång: 

Ja för bifall till förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Nej för Mikael Carlssons förslag. 

Voteringsresultat: 

För bifall till det utsända förslaget röstade: Johan Krogh (C), Johanna Kvist (S), Agnes 

Palinski (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD), Henrik Unosson (S), 

Gunnel Nyman Gräff (S), Tomas Ottosson (V), Desha Svenneborg (MP), Eivor Örenmark 

(M), Christian Listérus (M) och Mats Gerdau (M). 

För Mikael Carlssons förslag röstade: Mikael Carlsson (NL) 

Med 12 JA-röster mot 1 NEJ-röster konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade 

beslutat att bifalla förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Reservationer 

Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och ingav följande. 

Nackalistan vill att projekt Mötesplats Nacka ska avbrytas, i stället för att pausas som de 

styrande partierna i kommunstyrelsens utskott föreslår. Risken med att pausa projektet, är 

att man de närmsta 15–30 åren får leva med en undermålig och temporär lösning för bytet 

mellan buss och tunnelbana. Det är oacceptabelt, Nackalistan vill att man nu utreder och 

anlägger en fullt fungerande lösning för bussbytet, så att Nackabor i Nackas östra 

kommundelar kan ta sig till tunnelbanan på ett enkelt och smidigt sätt. Det är också viktigt 

att den lösningen inte skapar trafikkaos i centrala Nacka. Vi tycker därför att det är 

ansvarslöst att bara pausa projektet Mötesplats Nacka och på så sätt bara ta fram en 

temporär lösning för busstrafiken. Från Nackalistan har vi länge varit tydliga med att detta 

projekt är alldeles för dyrt. Vi har som enda parti konsekvent yrkat avslag till Mötesplats 

Nacka och reserverat oss emot besluten, som ägde rum 2022 samt 2023. Kostnaderna för 

Mötesplats Nacka har skenat och beräknas nu vara närmare nio miljarder. Nackalistan vill 

ha en detaljerad redovisning för de 350 miljoner som redan spenderats på det projekt som 

nu sannolikt aldrig kommer att genomföras. Hur stort andel är förgäveskostnader, och hur 

kan återstående leverabler återanvändas? Nackalistan föreslog redan för flera år sedan att 
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man skulle utreda alternativa lösningar. Hade man följt vårt förslag så hade kommunen nu 

varit i en mycket bättre sits.  Detta är ett projekt som styrts av drömmar och förhoppningar 

snarare än sunt förnuft och ekonomiskt sinne.   

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Mötesplats Nacka, den planerade bytespunkten mellan tunnelbana och bussar vid Nacka 

Forum, blir väsentligt mycket dyrare och tar längre tid att genomföra. Nya underlag visar 

att kostnaderna skulle uppgå till 8,5 miljarder kronor och att byggnationen skulle pågå till 

långt efter 2035 och påverka trafiken i flera år. Vi i alliansen drar därför i bromsen nu och 

vill utreda en ny bytespunkt där man i första hand utgår från det befintliga vägnätet.  

  

Det här är ett tråkigt men nödvändigt beslut. Vi ser självklart stora fördelar med 

överdäckningen och bussterminalen, men inte till dessa kostnader och långvariga 

trafikstörningar. Det är inte försvarbart att skuldsätta en generation för lång tid framöver. 

Som politiker ska man ha ambitioner och framtidstro, men också vara realist och 

ansvarstagande. Vi vill inte dra in Nacka i ett kostsamt ”Slussenprojekt” med stora risker.  

 

Det är alltså kostnader, trafikstörningar och risker som gör att vi nu vill se en ny lösning. 

Socialdemokraterna påstår att vi inte har råd eftersom vi sänkt skatten. Men det är stor 

skillnad på att ”inte ha råd” och att projektet blivit 5 miljarder dyrare på två år och att det 

helt enkelt är för kostsamt. Socialdemokraterna har ju aldrig problem att höja skatten, det 

visar de i sina budgetförslag och runt om i landet där de styr. Om de tycker att det hela är 

värt minst 8,5 miljarder nu så är det väl bara att höja skatten? 

 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Mötesplats Nacka, den planerade bytespunkten mellan tunnelbana och bussar vid Nacka 

Forum, beräknas bli mycket dyrare än planerat och dra ut på tiden. Nu har 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutat att utreda en annan inriktning för 

bytespunkt i centrala Nacka.  

Det här visar på Moderaternas totala oförmåga att leda kommunen in i framtiden när de 

inte har kunnat planera för och genomföra en bra helhetslösning för kollektivtrafiken. Att 

bygga ut tunnelbanan till Nacka förutsätter att nackaborna får en bra bytespunkt mellan 

buss och tunnelbana. 

Moderaternas urusla affärer som att sälja kommunens välfärdsfastigheter och mark 

samtidigt som man sänkt skatten verkar ha lett till att vi inte har råd att genomföra den här 

viktiga kollektivtrafikknutpunkten. 

Utifrån de rådande omständigheterna så ställer vi oss ändå bakom att pausa projektet för 

att utreda alla alternativ. Nu får vi se vad en utredning om en annan inriktning och 
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alternativ för bytespunkt kommer fram till. För oss socialdemokrater är det grundläggande 

att få till en bra lösning för smidiga byten mellan buss och tunnelbana och att det inte 

omöjliggör för en överdäckning i framtiden. Det är också viktigt att nytt alternativ jämförs 

ekonomiskt med att fullfölja Mötesplats Nacka. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

Det är en mycket viktig fråga att kopplingen mellan buss och tunnelbana fungerar enkelt är 

smidig och att det går fort att byta.  

Från en bussterminal kan det gå ett flertal busslinjer till mål utanför tunnelbanenätet som 

Årstaberg, Frösunda och Tyresö, Haninge.  

Ett förslag finns om att sprida ut omstigning från buss till tunnelbana över flera 

busshållplatser och det är mycket negativt då koppling till andra busslinjer försvåras. 

En bussterminal som samlar många busslinjer är därför att föredra än att sprida ut 

hållplatserna så att resenärerna behöver byta busshållplats för att nå sitt slutmål. En 

terminal ger också bekväm omstigning med möjlighet att stå inomhus och att det kan 

kopplas till Café, kiosk och toalett som höjer kvalitén på resen. 

Vid planering av kollektivtrafik och bussterminal är det klokt att redan nu se över behovet 

av elförsörjning för laddning av el-bussar. Inom en inte alltför lång framtid kommer 

elbussarna ta över om regionen har behov av laddning av vissa bussar i centrala Nacka bör 

det ses över i det här skedet. 

Pausningen av överdäckningen är förmodligen nödvändig idag och innebär starka negativa 

konsekvenser i stadsutvecklingen. Vänsterpartiet ser ett stort behov av bostäder i Nacka 

och att kunna bygga bostäder på den här platsen alldeles vid ingången till tunnelbanan är 

viktigt för framtiden. Om det är tekniskt möjligt och i vilken utsträckning med eller utan 

överdäckning behöver utredas parallellt med planeringen för en bussterminallösning.  

Den stora kostnadsökningen som är grundorsaken till att pausa överdäckningen ser 

Vänsterpartiet allvarligt på, att de handlingar som legat till grund för tidigare beslut i 

ärendet inte har haft en godtagbar kunskapsstandard. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Detta är det andra stora och för Nacka viktiga projektet som till följd av ökade kostnader 

och förseningar avbryts och Miljöpartiet ser med oro på utvecklingen av centrala Nacka. Vi 

beklagar att överdäckningen av motorvägen inte blir av men ser inget annat val än att hitta 

en ny inriktning. För oss är det viktigt att vi inte omöjliggör för en framtida överdäckning 

och positiv utveckling av platsen och snarast hittar en bra lösning för busstrafiken här. 

Miljöpartiet vill se en stad som hänger ihop och kommer fortsätta arbeta för det. 
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Känslan nu är att stadsutveckling i Nacka med fokus på mänskliga mötesplatser faller som 

ett korthus. Uppenbarligen har styrningen och kostnadskalkyler inte fungerat och vi 

ifrågasätter starkt hur kommunen hamnat här. Vi ser en stor risk att det fortsatta arbetet i 

utvecklingen av Nacka stad kommer präglas av kortsiktighet och avsaknad av visioner. Vi 

ser ett stort behov av att ta ett helhetsgrepp på hela Nackas stadsutveckling och ser detta 

som ett kvitto på att det inte funkar att planera i enskilda projekt. Allting hänger ihop och 

börjar vi rucka på en pusselbit här så påverkar det också andra platser. 

 

- - - - - 
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§  151 KFKS-2012-00556 

Genomförandebeslut Allmänna anläggningar 

Danvikstrand  

Intentionsavtal, avtal och detaljplaneläggning och fastighetsreglering 

samt budget för genomförandet 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande 

beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1.  Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget intentionsavtal för Danvikstrand med 

berörda bostadsrättsföreningar enligt bilaga 1.  

2.  Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget avtal om detaljplaneläggning och 

fastighetsreglering med Sicklaön S:71, enligt bilaga 2.  

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt Natur- och trafiknämnden att tillskapa planteringar 

och sittplatser på lämpliga platser längs kajen. 

4. Kommunfullmäktige uppdrar åt Natur- och trafiknämnden att uppmuntra till pop-up-

verksamheter som foodtrucks och serveringar inom området. 

5. Kommunfullmäktige uppdrar åt Miljö- och stadsbyggnadsnämnden att inleda dialog 

med fastighetsägaren till s 71 om att tillskapa en brygga. 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovanstående beslutar 

kommunstyrelsen följande för egen del.  

1.  Kommunstyrelsen beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Allmänna 

anläggningar Danvikstrand med 6,1 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av 

budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2024-2026. Detta fördelat på 

11,1 miljoner kronor i investeringsinkomster och 5 miljoner kronor i 

investeringsutgifter. 

Sammanfattning av ärendet 

När Danvikstrand byggdes ut med bostäder kring 2005 var principen att all mark och alla 

anläggningar skulle vara i privat ägo, även sådana som kan ses som allmänna. 

Kommunstyrelsen beslutade dock den 23 april 2012, § 129, att kommunen skulle inleda 

förhandlingar om detaljplaneläggning och kommunalt övertagande av bland annat kajer i 

Danvikstrand. Av befintligt start-PM beslutat 2013 framgår att projektet ska pröva 
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möjligheterna att detaljplanelägga befintliga allmänna anläggningar planlagda som 

kvartersmark till att bli allmän platsmark med kommunalt huvudmannaskap.  

Tillståndsbedömning har genomförts och förhandlingar skett mellan kommunen och 

berörda bostadsrättsföreningar i Danvikstrand där avtal om detaljplaneläggning och 

fastighetsreglering ingåtts mellan berörda parter. Det är inte enkelt att göra en detaljplan 

med anläggningar där vissa delar ska bli allmän plats med kommunalt ägande medan andra 

fortsatt ska vara privata. Det handlar om var gränser ska gå, ansvarsfördelning och hur det 

ska fungera i praktiken. Kommun, berörda bostadsrättsföreningar samt samfällighet har 

fört diskussioner om hur ett antal frågor ska lösas. Dessa beskrivs i föreslaget 

intentionsavtal som parterna gemensamt ska verka för att lösa, och det är en viktig 

förutsättning för att detaljplanen ska kunna genomföras på ett bra sätt.  

Kopplat till intensionsavtalet är att kommunen tar över en strandskoning (en konstruktion 

som hindrar att stranden eroderar) och bygger ut ett trädäck. För detta krävs avtal om 

detaljplaneläggning och fastighetsreglering med ägarna av vattenfastigheten Sicklaön S:71. 

Projektet har en sedan 2016 tilldelad budget på -16,7 miljoner kronor netto, bestående 

endast av investeringsutgifter. För att kunna genomföra detaljplanen och det som står i 

intentionsavtalet föreslås projektet få en utökad budgetram för ökade inkomster om 11,1 

miljoner kronor och ökade utgifter om 5 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 23 april 2024 

Bilaga 1a Intentionsavtal med två bilagor 

Bilaga 1b Karta över berörda fastigheter 

Bilaga 1c Avtal som avses tecknas kopplat till intentionsavtalet 

Bilaga 2a Fastighetsregleringsavtal och avtal om detaljplaneläggning 

Bilaga 2b Preliminärt detaljplaneområde 

Bilaga 2c Område som ska fastighetsregleras 

Yrkanden 

Desha Svenneborg (MP) yrkade på tillägg enligt följande: ”Kommunfullmäktige uppdrar åt 

Natur- och trafiknämnden att tillskapa planteringar och sittplatser på lämpliga platser längs 

kajen. 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Natur- och trafiknämnden att uppmuntra till pop-up-

verksamheter som foodtrucks och serveringar inom området. 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Miljö- och stadsbyggnadsnämnden att inleda dialog med 

fastighetsägaren till s 71 om att tillskapa en brygga.” 
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Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall-Steen 

(L), Mikael Carlsson (NL), Johanna Kvist (S), Karin Teljstedt (KD) och Tomas Ottosson 

(V), bifall till förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott samt bifall till Desha 

Svenneborgs (MP) tilläggsförslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott med tillägget ”Kommunfullmäktige uppdrar åt 

Natur- och trafiknämnden att tillskapa planteringar och sittplatser på lämpliga platser längs 

kajen. 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Natur- och trafiknämnden att uppmuntra till pop-up-

verksamheter som foodtrucks och serveringar inom området. 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Miljö- och stadsbyggnadsnämnden att inleda dialog med 

fastighetsägaren till s 71 om att tillskapa en brygga.” 

Protokollsanteckning 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet har samma medskick som vi har i området lite längre fram där kommunen 

också tar över ansvaret, i Finnboda, om att i och med övertagandet levandegöra kajerna 

och strandpromenaden och se området som en del av en större helhet. Här kan det handla 

om sittplatser, grönska och tillfälliga serveringar men också om att undersöka botten- och 

vattenkvalitet för att se om möjlighet att bada finns. Det finns ett stort värde i att allmänna 

platser, som kajer och strandpromenader, är i allas vår ägo då de är del av våra 

gemensamma rum. Både här och i Finnboda borde det varit så från början. Det är oerhört 

glädjande att våra yrkanden både här och i Finnboda hörsammats så vi i samband med att 

kommunen tar över ägandet också kan utveckla områdena med fokus på mötesplatser och 

levande stadsrum. 

 

- - - - - 
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§  152 KFKS-2024-00440 

Reviderade avfallsföreskrifter för Nacka kommun 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslaget till reviderade avfallsföreskrifter för 

Nacka kommun, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 8 maj 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Avfallsföreskrifterna är det lokala regelverket för avfallshanteringen inom Nacka kommun, 

som tillsammans med avfallsplanen utgör kommunens renhållningsordning. Ärendet avser 

beslut om reviderade avfallsföreskrifter, att träda i kraft från det datum för 

kommunfullmäktiges sammanträde, där det slutliga beslutet tas. 

Av flera skäl finns ett behov av att revidera föreskrifterna för kommunens avfallshantering, 

bland annat på grund av regeringens beslut om kommunalt insamlingsansvar av 

förpackningsavfall från hushåll och domen i Mark- och miljödomstolen i ”Tiptapp-

ärendet”. Inför omställningen till fastighetsnära insamling av förpackningsavfall kommer 

föreskrifterna att behöva revideras på nytt. Detta ska då ske senast den 31 december 2026. 

Förslaget till nya föreskrifter var utställt på samråd och skickat på remiss till berörda 

nämnder i Nacka samt andra intressenter under perioden 1 december 2023 till den 21 

januari 2024. Några mindre justeringar har därefter gjorts, utifrån inlämnade synpunkter. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 8 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till reviderade avfallsföreskrifter (slutlig version) 

Bilaga 2 Samrådsredogörelse 

Bilaga 3 Gällande avfallsföreskrifter daterade 2021-06-14  

Bilaga 4 Protokollsutdrag §29 NTN 2023–00283 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

De reviderade avfallsföreskrifterna innehåller viktiga förtydliganden och anpassningar efter 

lagen om hushållsnära förpackningsinsamling. Även möjligheten, som det uttrycks att anlita 

hjälp för transport till kretsloppscentralen. Vi i Vänsterpartiet vill se en ambitiösare 

avfallsföreskrift där det är möjligt att återbruka de mesta av de material vi använder och 

minska på behovet av en avfallsplan. Nästa version bör vara en plan för hur materialen kan 

vara cirkulära. Det heter ju kretsloppscentral vilken pekar på inriktningen. Att då lägga hela 

ansvaret på individen att återbruka och kunna sina material till kretsloppscenteralen håller 

inte. Det måste vara lätt att göra rätt och då behöver Nacka kommun göra återbruk möjligt 

genom fler mobila kretsloppscenteraler för att kunna göra rätt. Det ska inte behövas en 

egen bil för att kunna återbruka. 

 

 

- - - - - 
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§  153 KFKS-2024-00436 

Cykelprogram för Nacka kommun 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande 

beslut.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  

1. Kommunfullmäktige antar Cykelprogram för Nacka kommun enligt bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen daterad den 3 maj 2024. 

Sammanfattning av ärendet 

Den 19 juni 2023 antogs en ny cykelstrategi för Nacka kommun i kommunfullmäktige. 

Strategins funktion är att peka ut riktningen och ange prioriteringar inom området cykel.  

I cykelstrategin samlas kommunens ökade ambitioner kopplat till cykelrelaterade frågor. De 

övergripande målen är: 

* 20 procent av alla resor ska ske med cykel till 2030 

* 25 procent av arbetsresorna ska helt eller delvis ske med cykel till 2030 

För att beskriva “hur” kommunen ska göra för att uppnå målen som anges i cykelstrategin 

har ett cykelprogram för Nacka kommun tagits fram. Strategin och programmet ska 

fungera som övergripande underlag för samtliga enheter och nämnder inom kommunen 

samt ligga till grund för beslut kopplat till cykelrelaterade frågor. Cykelprogrammet är ett 

underlag för genomförandeplaner som i sin tur fungerar som underlag för verksamheternas 

kontinuerliga planering och investeringar. 

Utformningsprinciperna för cykelinfrastrukturen ska ligga till grund för framtida planering 

inom stadsbyggnadsprojekt och investeringsprojekt. Utvalda principer beskrivs även mer 

detaljerat i kommunens tekniska handbok. 

För att uppnå målen om ökad andel arbetsresor med cykel och fritidscykling ska särskilda 

insatser prioriteras, där det primärt är cykelinfrastrukturen och beteendepåverkan som 

bidrar till fortsatt ökad cykling. Inom ramen för dessa två områden ligger stor vikt på 

exempelvis förbättringar i cykelvägnätet, bygga ut strategiskt placerade cykelparkeringar 

samt öka kommunens kommunikations- och beteendepåverkande insatser. Betydelsefullt är 

även att lägga fokus på vägvisning, underhållstjänster samt att prioritera cykeltrafik under 

byggtid.  
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Ökade satsningar inom cykel innebär ekonomiska konsekvenser för berörda verksamheter. 

Dels förväntas kostnaderna ingå i stadsbyggnadsprojekt, dels ingå i kommunens ansvar 

som huvudman för det egna cykelvägnätet genom investeringsprojekt. Därutöver kan 

ökade investeringar i cykelinfrastrukturen samt ökade ambitionsnivå gällande drift och 

förvaltning innebära ökade driftskostnader. 

Ärendet har beretts av natur- och trafiknämnden den 23 april 2024. På natur- och 

trafiknämnden tillkom två ändringar i cykelprogrammet: att väderskydd och belysning blir 

skall-krav, samt cykelboxar och cykelgarage bör-krav för cykelinfartsparkeringar. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 3 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag cykelprogram för Nacka kommun 

Bilaga 2 Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden 

Yrkanden 

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Desha Svenneborg (MP), Mikael Carlsson 

(NL) och Tomas Ottosson (V), bifall till förslaget från kommunstyrelsens 

stadsutvecklingsutskott. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna och 

Centerpartiet. 

Nacka har tagit fram ett nytt cykelprogram utifrån den satta cykelstrategin. Nästa steg blir 

att lyfta årliga cykelplaner för implementering i Nackatrafiken. Det blir en logisk och tydlig 

modell med preciserade projekt år för år. 

Moderaterna har under lång tid arbetat med att förbättra cyklingens villkor i Nacka, 

kommunen är idag en av de främsta cykelkommunerna i landet. Nu breddar vi anslaget från 

pendlingscykling till att även inkludera vardagscykling och med ett visst fokus på säkra 

skolvägar. En ökad cykling är positiv för klimatet, för folkhälsan och för framkomligheten. 

Cykeln är ett yteffektivt fordon, det gynnar den totala framkomligheten. Målsättningen med 

att 20% av alla resorna i Nacka ska ske med cykel är utmanande, men det här är ett viktigt 

steg på vägen. 

Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
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 Av statistiken för trafikolyckor relaterade till cyklister framgår att den vanligaste orsaken 

till olyckor är singelolyckor. Det framgår inte hur många av singelolyckorna som uppstår på 

grund av att cyklister behöver väja i en situation under interaktion med gångtrafikanter eller 

motorfordon. Att främja trafiksäkerheten för cyklister försvåras av att fysiska farthinder 

tenderar att också orsaka olyckor. I Nacka finns enligt programmet ett antal projicerade 

skyltar utplacerade i syfte att informera om cykelvägens sträckning under tider då detta kan 

vara svårt att skönja under snölag. De projicerade skyltarna skulle också kunna användas 

inom ramen för arbetet med säkra skolvägar för att uppmana cyklister att sakta ner vid en 

skola, eller när cyklisten ska runda en busshållplats. Projiceringsbelysning kan också 

användas för att varna cyklister vid tillfälliga hinder orsakade av konstruktion eller 

väderskador. 

 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Vi välkomnar och stödjer Nacka Kommuns cykelprogram. Det är ett steg i rätt riktning för 

ökad framkomlighet, tillgänglighet och inte minst säkerhet. Det är noterbart att flera av de 

föreslagna åtgärderna återspeglar förslag som vi har drivit under en längre tid i syfte att 

förbättra förutsättningarna för cyklister i Nacka. Socialdemokraterna har vid flertalet 

tillfällen poängterat att kommunen måste säkerställa att alla Nackas elever på ett tryggt och 

säkert sätt ska kunna cykla till förskolan eller skolan. Att barn och unga cyklar bidrar till en 

bättre folkhälsa, minskade utsläpp och en mindre ansträngd trafiksituation utanför 

förskolorna och skolorna. Det är därför bra att cykelstrategin specifikt tar upp satsningar på 

cykelvägar och parkeringar vid förskolor, skolor och idrottsplatser. Vi ser fram emot att 

Nacka Kommun hörsammar invånarnas behov och önskemål för att skapa en mer 

cykelvänlig stad. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Det är ett omfattande och bra cykelprogram som omfattar såväl mål som krav på 

utformning på cykelinfrastruktur, som sig bör. Programmet har hög ambition och är 

kompatibel med regionens cykelplan för de regionala cykelstråken.  Att differentiera kraven 

på cykelparkeringar ser Nackalistan som självklart, och vi tackar för stödet från övriga 

partier för vårt yrkande om detta.  Cykelprogrammet har nu uppdaterats med detta.  

Infartscykelparkeringar måste ligga nära kollektivtrafikens noder samt vara trygga och 

stöldsäkra, för att det ska finnas reell möjlighet för kombiresor med kollektivtrafik (till 

exempel cykel + tunnelbana fr o m 2030). Nu när projektet Upphöjd Saltsjöbana är 

stoppat, så måste de planerade infartscykelparkeringen under järnvägsbron ersättas i första 

hand med infartscykelparkeringsgarage. Genom att möjliggöra kombiresor cykel + 

tunnelbana så utökas radien för tunnelbanans huvudupptagningsområde med två kilometer 

vilket innebär att mer än 60 000 personer får mindre än 30 minuter till T-centralen 2030 

(enligt kommunens PM). 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
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Det är viktigt att cykelprogrammet fullföljer den redan antagna cykelstrategin och att 

cyklingen tar en större plats i kommunens transporter. Det här dokumentet har syfte i 

kommunen och det är förståelig men cyklingen är ofta kommunöverskridande. Nacka 

kommun har flera grannar som cyklisterna påverkas direkt av. Vänsterpartiet ser ett behov 

av att via regionen samordna de olika cykelstrategierna och programmen så cyklister kör 

sömlöst över kommungränsen. Det kan gälla plogning, sandning eller sopsaltning som kan 

ge olika underlag i Nacka, Stockholm, Tyresö och Haninge. De regionala cykelstråken är 

redan idag en lösning på flera av problemen och det vore önskvärt om kommunerna i stor 

utsträckning använder samma regler för sina olika cykelbanor utanför det regionala nätet. 

Det är också positivt med specifikationerna i kapitel 3 där de olika cykelinfrastrukturerna 

tydliggörs. Men det räcker inte med att kraven är tydliga, ibland är utrymmet för litet för 

cyklister och även om det skrivs i många planer att gående och cyklister är prioriterade så 

märks det inte verkligheten. Bilarnas behov av utrymme är oftast prioriterat före gående 

och cyklisters och vid konkurrens om utrymmet har biltrafiken alltid ett försteg med 

hänvisning till utryckningsfordon och kollektivtrafik. Att det sedan gynnar all massbilism på 

köpet verkar var ok. Vänsterpartiet ser att det förhållandet bör problematiseras vidare till 

förmån för en seriösare prioritering av gång och cykeltrafik. 

En annan del av cykelinfrastrukturen är möjligheter att serva och laga sin cykel. 

Vänsterpartiet ser här stora möjligheter med ett utökat återbruk av cyklar samt 

reparationstjänster av cyklar på kommunen kretsloppscentraler. Det finns för många cyklar 

i Nacka som inte används på grund av smärre småfel som är lätta att reparera om det finns 

reparationstjänster i närområdet. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Äntligen har vi ett cykelprogram på plats, något Miljöpartiet efterfrågat i flera år. Höga 

ambitioner är ett steg i rätt riktning för att göra Nacka till den cykelkommun som den har 

potential att vara, med en väl utbyggd infrastruktur där cykel blir det självklara valet för 

såväl resor som arbetsresor. De höjda cykelmålet är ett direkt resultat av Miljöpartiets 

förhandlingar efter valet och vi kommer fortsätta trycka på för fler investeringar och 

satsningar på Nackas cyklister. 

Det är positivt att cykelprogrammet prioriterar utbyggnad av cykelinfrastruktur med fokus 

på huvudcykelstråk och “missing links” för ett heltäckande cykelnät i Nacka. Samt att drift 

och underhåll på prioriterade stråk, prioritering av cykling under byggtid, god cykelservice i 

hela kommunen, information till medborgare samt säkra skolvägar, som är en särskild 

punkt Miljöpartiets gröna avtal med styret, också finns med. Nästan 60 procent av alla 

resor i Sverige är så korta att de kan ersättas av en promenad eller cykeltur på under 15 

minuter, men Nacka är tyvärr en av de kommuner där det är långt att cykla exempelvis till 

jobbet visar undersökningar. Därför var det viktigt för Miljöpartiet att få in ett mål om att 

delar av arbetsresan ska ske med cykel för att jobba mot att öka andelen 
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kombinationsresor. För klimatet och miljöns skull är det viktigt att kommunen jobbar för 

att göra det så enkelt som möjligt för våra medborgare att välja cykel. Miljöpartiet vill se ett 

grönt Nacka där gående och cyklister får ta mer plats, och nu är vi ett steg närmare den 

visionen. 

 

- - - - - 
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§  154 KFKS-2024-00553 

Riktlinjer för skyddade personuppgifter 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

1. Kommunfullmäktige antar stadsledningskontorets förslag till riktlinjer för skyddade 

personuppgifter enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 13 maj 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

I revisionsskrivelse och revisionsrapport 4 2023 Granskning av kommunens hantering av 

skyddade personuppgifter rekommenderades kommunstyrelsen bland annat att upprätta 

och anta ett kommunövergripande styrdokument för hanteringen av skyddade 

personuppgifter. Kommunstyrelsen (2 oktober 2023 § 293) instämde i revisorernas 

bedömning att det finns skäl för ett kommunövergripande styrdokument. Utifrån det 

identifierade behovet har stadsledningskontoret tagit fram ett förslag till styrdokument 

inom området.  

Antalet personer som lever med skyddade personuppgifter har ökat de senaste åren. 

Stadsledningskontoret ser ett behov av ett kommunövergripande styrdokument som anger 

kommunens ramar och inriktning inom området. Det inbegriper bland annat vad 

kommunens verksamheter förväntas göra för att stärka skyddet för personer med skyddade 

personuppgifter. Genom ett gemensamt styrande dokument får såväl chefer som 

medarbetare ett stöd och verktyg i arbetet med hantering av skyddade personuppgifter.   

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 13 maj 2024 

Bilaga 1 – Förslag till riktlinjer för skyddade personuppgifter 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  155 KFKS-2023-01289 

Motion - Förnya Sicklaöns torg för att främja 

gemenskap, stötta  

småföretagande & möta klimatförändringar  

Inkom den 11 december 2023 av Konstantinos Irina, (NL) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige noterar att ett detaljplanearbete pågår för att kommunen ska 

överta Finnboda torg som allmän plats och att kommunen i samband med detta 

övertagande ser över utformningen av torget för att det ska bli grönare och 

trivsammare.  

2. Kommunfullmäktige noterar att en översyn av Katarina Taikons torg och dess 

innehåll och funktioner sker i samband med genomförande av den nya detaljplanen 

för Henriksdalsbacken som nu pågår. 

3. Kommunfullmäktige noterar att Kvarnholmens kaj nyligen tagits över av 

kommunen. Kommunfullmäktige uppdrar åt Natur- och trafiknämnden att plantera 

växter på lämpliga platser längs kajen.  

4. Kommunfullmäktige uppdrar åt Natur- och trafiknämnden att inleda dialog med 

fastighetsägaren till Finntorps torg om att skapa ett grönare och trivsammare torg.  

5. Kommunfullmäktige uppdrar åt Natur- och trafiknämnden att uppmuntra till 

torghandel på lämpliga platser i kommunen.  

6. Kommunfullmäktige anser att motionen med detta inte föranleder ytterligare 

åtgärder. 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt förslagen i motionen skulle en torgsatsning kunna medföra att fler äter, handlar och 

umgås i det egna bostadsområdet i stället för att åka till Södermalm eller Sickla köpkvarter. 

Nackalistan föreslår därför kommunfullmäktige besluta att Katarina Taikons torg på 

Henriksdalsberget, Finnboda torg, Kvarnholmens norra kaj och Finntorps torg åtgärdas 

med planteringar, skuggande åtgärder och dricksvattenfontän. 
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Katarina Taikons torg kommer ses över inom projektet för ny detaljplan. Kvarnholmens 

norra torg uppnår intentionen i detaljplanen och det finns en park i närheten som erbjuder 

de kvalitéer som efterfrågas. Finntorps torg är privatägt och kommunen är därmed inte 

sakägare. Dessa torg är därmed inte aktuella för natur- och trafiknämnden att lägga resurser 

på. Finnboda torg är också privatägt men här planeras för övertagande genom ny 

detaljplan. När torget blir allmän plats och överlämnas till natur- och trafiknämnden 

kommer en översyn att göras för att öka dess innehåll. 

Efter att motionen har beretts av kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott kommer 

motionen att hanteras i samband med ärendet om mål och budget, i såväl 

kommunstyrelsen som kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 8 april 2024 

Bilaga 1. Motionen  

Bilaga 2. Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden  

Bilaga 3. Tjänsteskrivelse natur- och trafiknämnden 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson 

(NL), Johanna Kvist (S), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Desha Svenneborg (MP), bifall 

till förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott.  

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Vi moderater har höga ambitioner med att göra Nacka grönare. Vi har sett till att 

kommunen nu har en stadsträdgårdsmästare och har gett flera uppdrag om 

grönstrukturplan, att skydda mer naturmark och att anlägga fler planteringar, trädalléer mm 

när nya områden byggs. Snart tar kommunen över områden på Kvarnholmen och i 

Finnboda och därför föreslår vi att vi nu ska ge uppdrag att ge konkreta uppdrag om hur 

dessa områden ska bli grönare. Vi välkomnar att övriga partier instämmer i våra förslag, 

även om Nackalistans motion har lite ”jästen efter degen”-karaktär. 

 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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Socialdemokraterna anser att detta är en angelägen motion samt instämmer i de nya 

yrkanden som Moderaterna la fram. Motionen lyfter fram att torg är viktiga platser av flera 

anledningar. Den visar också på vikten av att kommunen äger den här typen av mark. När 

exempelvis ett torg har en privat ägare förvårar det för kommunen att vidta de åtgärder 

som behövs för att bland annat främja gemenskap, stötta småföretagande och möta 

klimatförändringar. 

Vi menar också att motionen bör behandlas på ett annat kommunfullmäktige än 

budgetfullmäktige. Motionen kan då diskuteras på det utförliga sätt som den förtjänar. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Motionen består av förslag för att förnya tre kommunala torg och ha dialog med 

fastighetsägare för det fjärde. Nackalistan tycker det är väldigt positivt att 

Kommunstyrelsen delar vår uppfattning om att dessa torg bör rustas upp och att man bör 

tillföra grönska för att öka trivseln.  

På Katarina Taikons Torg ska man enligt tjänsteskrivelsen i ärendet se över möjligheten att 

få i gång vattenspelet. Nackalistan anser att det vore väldigt bra om vattenspelet kunde 

fungera vid invigningen som planeras till sommaren 2024.  På Finnboda torg så pågår 

detaljplanearbetet för att kommunen ska överta platsen som allmän plats och Nackalistan 

är positiva till att utskottet nu föreslår att kommunen i samband med detta övertagande ser 

över utformningen av torget för att det ska bli grönare och trivsammare, precis det vi 

föreslår i motionen. Torget idag består av sten och asfalt och vi är övertygade om att mer 

grönska på platsen skulle ha flera positiva effekter. Kvarnholmens kaj som nyligen tagits 

över av kommunen föreslår nu utskottet att kommunfullmäktige ger NTN i uppdrag att 

plantera växter på lämpliga platser längs kajen. Det tror vi kommer öka trivseln på platsen 

och leda till ett trevligare och mer inbjudande plats. Från Nackalistans sida är vi också 

väldigt positiva till att utskottet nu föreslår att inleda dialog med fastighetsägaren till 

Finntorps torg om att skapa ett grönare och trivsammare torg. Vi tror att man via dialog 

med olika fastighetsägare kan komma långt och det är viktigt att de torg vi har i kommunen 

är platser som främjar gemenskap samt upplevs som trygga och inbjudande oavsett om det 

är kommunen eller en privat aktör som är ägare. Nackalistan är också positiva till att 

uppmuntra till torghandel på lämpliga platser i kommunen. Detta skulle på rätt ställen 

kunna bli trevliga inslag runt om i kommunen. Vi ser också positivt på att man i 

tjänsteskrivelsen delar vår uppfattning att ”möjligheten att fylla på en vattenflaska eller ta 

vatten till hundar på aktivitetsplatser eller i anslutning till en toalettbyggnad enligt 

nämndens bedömning är något som skulle uppskattas av många” och vi ser positivt på att 

man tar med sig detta i den framtida stadsbyggnadsprocessen. Men vi vill också att 

kommunen ser över möjligheten till detta även på de nämnda torgen utifall någon 

renovering eller ombyggnation skall göras och att ett sådant uppdrag finns med. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
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Vänsterpartiet ser positivt på de största delarna av motionen samt det nya förslaget till 

beslut som Mats Gerdau skickade ut innan sammanträdet i KSSU. Det yrkandet biföll 

Vänsterpartiet då det till största delen överensstämde med motionens intentioner. 

Det första förslaget att motionen skulle behandlas vidare i budgetkommunfullmäktige var 

inte tillfredställande. Där skulle den här motionen försvinna i alla andra viktiga frågor och 

med den överenskomna talartidsbegränsningen är det orimligt att hinna med att debattera 

den här motionen på det sätt den är värd. Så vi står fast vid att de flesta motioner som den 

här ska behandlas på ordinarie kommunfullmäktigesammanträde och inte stuvas undan den 

demokratiska debatten i ett redan överfullt budgetkommunfullmäktige. 

Den här synpunkten fick visst gehör under sammanträdet och vi ser positivt på att 

motionen kan behandlas i ett vanligt kommunfullmäktige när den är färdig beredd. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet vill att kommunen satsar, skapar och utvecklar våra gemensamma ytor och 

offentliga rum till levande och livfulla mötesplatser. Miljöpartiet har under många år 

påpekat att detta saknas i Nacka, eftersom det inte finns kommunalt ägda torg och parker, 

som alla medborgare kan nyttja. Vi vill att fler gröna och levande mötesplatser tillskapas när 

Nacka bygger stad och har lämnat flera förslag för att möjliggöra detta med allt från 

lekotoper och mikroparker till utveckling av gröna ytor i vår stadsmiljö för en ökad 

biologisk mångfald. Att utveckla hårdgjorda ytor är viktigt för att få in mer grönska, men 

ger också möjlighet att skapa nya mötesplatser där konst och kultur får plats. 

Många områden domineras idag av asfalt, betong och stenar i olika form, så att få in 

grönska, liv och konst på platserna ser vi som nödvändigt för en hållbar utveckling sett till 

stadsmiljön. Vad gäller området i Finnboda har vi i samband med att kommunen tar över 

området fått igenom ett fokus just på detta och vi välkomnar därför styrets yrkanden och 

förtydliganden här, även om vi därutöver gärna också sett en utveckling med fokus på 

konst och kultur. 

 

- - - - - 
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§  156 KFKS-2002-00007 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Finnboda 

varv 9242917100, fastighet Sicklaön 37:41, Finnboda  

Beslut om budget för genomförandet 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen noterar information om pågående arbete med övertagande av 

allmänna anläggningar i Finnboda.  

2. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Finnboda varv med 34,7 

miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom 

Nacka för år 2024-2026. Detta fördelat på 39,9 miljoner kronor i investeringsinkomster och 

-5,2 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Sammanfattning av ärendet 

Ett förslag till genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojektet Finnboda varv har tagits 

fram för att få de beslut som krävs för att genomföra kommunens övertagande av mark 

och anläggningar i Finnboda i enligt med tidigare tecknad principöverenskommelse 

respektive tilläggsavtal till exploateringsavtal.  

Kommunstyrelsen beslutade den 6 mars 2023, § 86, att anta startpromemoria för detaljplan 

Allmänna anläggningar Finnboda varv med syfte att detaljplanelägga gator, kajer, GC-vägar 

med mera som allmän plats. Förslaget till ny detaljplan var ute på samråd under mars 2024 

och avses ställas ut för granskning i oktober-november 2024. Enligt tilläggsavtal till 

exploateringsavtal som tecknades den 3 april 2023 har kommunen åtagit sig att ta över 

driftsansvaret för de allmänna anläggningarna innan lagakraftvunnen detaljplan i två olika 

skeden; kajer och GC-väg med stöd av servitut den 1 maj 2023 och övriga anläggningar 

med stöd av tidsbegränsad nyttjanderätt i samband med att detaljplanen ställs ut för 

granskning. Nacka vatten och avfall AB ska vid den senare tidpunkten ta över ansvaret för 

del av VA-anläggningen i området.  

Innan kommunen och Nacka vatten och avfall AB kan ta över driftsansvaret i samband 

med granskning krävs åtgärder för att anläggningarna ska uppfylla kommunal standard. 

Projektet söker därför budget för dessa åtgärder samt för samtliga övriga intäkter och 

kostnader fram till projektavslut.    

Budget föreslås tilldelas för Finnboda varv 9242917100 från budgetramen för 

stadsbyggnadsprojekt för år 2024-2026 med totalt 34,7 miljoner kronor netto. Detta 
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fördelat på 39,9 miljoner kronor i investeringsinkomster och 5,2 miljoner kronor i 

investeringsutgifter. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 23 april 2024 

Bilaga 1 Tilläggsavtal till exploateringsavtal  

Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget 

från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott.  

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

När kommunen nu får rådighet över några centrala allmänna platser kan vi också börja 

arbeta för att öka grönskan i området. Vi Moderater har tagit initiativ till att ett förslag för 

att öka grönskan ska tas fram tillsammans med Nackas stadsträdgårdsmästare. 

Förutsättningarna för boendeparkering förbättras också iom övertagandet. Tillgängligheten 

till kajer och torg säkras, det är positivt. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Idag består detaljplaneområdet Finnboda torg och kaj av asfalt och sten och saknar helt 

grönska. För att detta ska vara möjlig att genomföra måste kommunen först överta marken. 

Att ta fram en detaljplan samt kommunalt övertagande av marken är en nödvändig del av 

den processen. I stadsbyggnadsprojektet kan grönska adderas, vilket Nackalistan 

motionerat om 2023-12-04 ’Förnya Sicklaöns torg för att främja gemenskap, stötta 

småföretagande & möta klimatförändringar’. I motionen föreslås bl a att Finnboda torg 

med grönska och en dricksvattenfontän. Nackalistan ser gärna att Finnboda torg får en 

plats tillägnad författarinnan Tora Dahl. 

 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Det här området är ett exempel på hur värden kan tillskapas på redan hårdgjorda ytor för 

en bättre helhet sett till grönska och gemensamma livsmiljöer. Området domineras idag av 

asfalt, betong och stenar i olika form, så att få in grönska, liv och konst på platserna ser vi 

som nödvändigt för en hållbar utveckling sett till stadsmiljön. Vi ser gärna även en lekfull 
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gestaltning med möjlighet till öppen hantering av dagvatten i anslutning till stapelbäddarna. 

Eftersom området lutar kan man kombinera rinnande vatten för både lek och rekreation. 

 

- - - - - 
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§  157 KFKS-2016-00023 

Konsekvenser av att stadsbyggnadsprojekt Saltsjöbanans 

upphöjning har avbrutits samt förslag till fortsatt 

inriktning  

Tekniska konsekvenser och möjliga åtgärder  

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till nästkommande 

sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Efter beredning av ärendet i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2024 har ärendet 

reviderats. Revideringen består i huvudsak av en tillagd beslutsmening, se ovan, samt förtydliganden om 

bullerskyddsåtgärder samt kommande fördjupad konsekvensbedömning och kostnadsuppskattning. 

Den 22 april 2024, § 86, beslutade kommunfullmäktige att avbryta planeringen av 

Saltsjöbanans upphöjning i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut den 9 april 

2024, § 93. Motivet till beslutet var i huvudsak att kostnaderna bedömdes ha blivit för höga 

och riskerna för stora relativt nyttan för utvecklingen av området. I beslutet fick 

exploateringsenheten uppdraget att återkomma med en redovisning av konsekvenserna för 

ombyggnaden av Värmdövägen, Planiavägen och andra närliggande projekt i och med att 

Saltsjöbanans upphöjning avbryts. Vidare fick exploateringsenheten i uppdrag att utreda 

möjligheten att bredda den befintliga gångtunneln under Nacka station samt att fortsatt 

verka för att upprustningen och moderniseringen av Saltsjöbanan.  

Konsekvenser av att Saltsjöbanans upphöjning har avbrutits har undersökts och 

sammanställts. Parallellt har möjligheterna att bredda befintlig gångtunnel vid Nacka station 

utretts samtidigt som tidplaner och gällande avtal genomlysts i syfte att bland annat 

möjliggöra fortsatt framdrift i pågående ombyggnad av Värmdövägen. 

Två möjliga alternativ för arbetet framåt har identifierats vilka sammanfattningsvis ger 

kommunen olika möjligheter att uppnå gällande politiska mål för utvecklingen av Nacka 

stad, det så kallade nollalternativet och alternativ 1 som är mer omfattande. Av 

redovisningen framgår bland annat att Nacka stationshus fortsatt behöver omlokaliseras för 

att möjliggöra plats för viktiga ledningar i Värmdövägen. Vidare förutsätter Värmdövägens 

planerade omvandling till en levande stadsgata fortsatt markåtkomst från Region 

Stockholm. För att möjliggöra en förbättrad gångtunnel vid Nacka station måste 

Saltsjöbanans järnväg förskjutas söderut i enlighet med tidigare planering inom 

Saltsjöbanans upphöjning och bytespunkten Nacka station utgå. 
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Exploateringsenheten föreslår fortsatt inriktning i enlighet med nollalternativet enligt nedan 

och inleder förhandling med Trafikförvaltningen, Region Stockholm om tilläggsavtal till 

tidigare tecknad Avsiktsförklaring. Föreslaget alternativ bedöms medföra störst 

kostnadsbesparing och minst risk och samtidigt uppfylla grundläggande mål för 

stadsutvecklingen i Sickla.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024 

Bilaga 1 Konsekvenser för Värmdövägen 

Bilaga 2 Risker och konsekvenser med anledning av nedläggning av Saltsjöbanans 

upphöjning 

Bilaga 3 Ärendeöversikt 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade på bordläggning av ärendet till kommunstyrelsens sammanträde 

den 18 juni 2024. 

Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Henrik Unosson (S) och Tomas 

Ottosson (V), att ärendet återremitteras med följande motivering: ”Återremiss för att i 

samverkan med regionen hitta fler alternativa lösningar i syfte att åstadkomma såväl en 

attraktiv kollektivtrafik som stadsutveckling.” 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget om återremiss 

samt förslaget om bordläggning. 

Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag, och fann att 

kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  

Därefter ställde ordföranden bordläggningsyrkandet mot avslag och fann att 

kommunstyrelsen hade beslutat att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens 

nästkommande sammanträde. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Det var nödvändigt att avbryta projektet med upphöjning av Saltsjöbanan. Vi ser stora 

fördelar med att bryta barriären och få en ny entré till Sickla, men inte till vilket pris som 

helst. Kostnaderna blir för höga, riskerna för stora och trafikstörningarna för långvariga. 

Det gör att vi nu i det vidare arbetet behöver genomföra det som är absolut nödvändigt så 

att kostnaderna och trafikstörningarna hålls nere. Att höja lågpunkten vid Alphyddevägen 

för att undvika översvämning i kommande tunnelbana är en åtgärd som känns angelägen. 

Det förefaller vara svårt att behålla Nacka stationshus på nuvarande plats om man ska 
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kunna bygga ut ledningarna i Värmdövägen och bredda dagens smala gång- och cykelväg. 

En tråkig konsekvens av att inte få till en vägförbindelse mellan Planiavägen och 

Värmdövägen är att Järlaleden inte går att stänga av och att man därmed inte kan skapa en 

stor sammanhållen park vid Kyrkviken. Vi vill nu se om det är möjligt att flytta Järlaleden 

norrut närmare Saltsjöbanan så att parken ändå kan bli större och inte genomkorsas av 

vägen. 

 

Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Vi socialdemokrater anser inte att de två alternativen som presenteras är tillräckligt bra. Det 

finns saker som behöver studeras vidare och utredas närmare. Det handlar inte minst om 

Saltsjöbanans kapacitet och möjlighet att få 10-minuterstrafik. Med noll-alternativet bidrar 

inte Nacka till det utan överlåter det helt till regionen utan att vi vet vad 

trafikförvaltningens inriktning är. Därtill anser vi att de beskrivningar och lösningar vad 

gäller stationshusets placering, breddning av gångtunnel, ledningar och hantering av skyfall 

inte är tillräckliga. Därför yrkade vi återremiss för att få till en så bra lösning som möjligt 

vad gäller Saltsjöbanans kapacitet, tillgängligheten och stadsbyggnaden. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan tycker det är bra att ärendet bordlades på dagens möte och kommer att 

behandlas på nästa möte med kommunstyrelsen. Detta är ett stort och komplicerat ärende 

där flera olika saker måste vägas in. Vi tycker det är viktigt att titta närmare på flera olika 

saker, t.ex vill vi se om Nacka stationshus kan vara kvar antingen på plats eller i nära 

anslutning till nuvarande plats. Vi tycker det är viktigt att Saltsjöbanan så fort som möjligt 

kan öppna som en modern och kapacitetsstark kollektivtrafik. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

Ärendet bordlades och yrkandet om återremiss avslogs tyvärr. Det hade varit bra med en 

fördjupas analys av situationen och att det även handlade om hur Kyrkviksparken kan 

utvecklas. 

Det fanns flera viktiga vinster med att förlägga Saltsjöbanan på en bro och att Plania vägen 

kunde dras under bron och skapa en bilfri Kyrkvikspark. Vi var överens med beslutet att 

avbryta upphöjningen av ekonomiska skäl men vi ser samtidigt att en del förluster med det 

beslutet behöver kompenseras för. En förlust är drömmen om den bilfria Kyrkviksparken 

som Vänsterpartiet fortsatt ser ska utredas som en stark möjlighet. Framförallt när 

tunnelbanan öppnar och det blir möjlig att stimulera fram nya resvanor. Den andra riktigt 

allvarliga förlusten med beslutet blir att det kommer saknas dubbelspår förbi Sickla om inte 

regionen bestämmer så själva. Brolösningen innehöll dubbelspår vilket gör det möjligt att 

köra tio minuters trafik på Saltsjöbanan. Det är allvarligt då det är en stark kollektivtrafik 

som är det bästa sättet att utmana de höga utsläppen av koldioxid från transportsektorn. 

 Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
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Miljöpartiet yrkade återremiss för att i samverkan med regionen hitta fler alternativa 

lösningar i syfte att åstadkomma såväl en attraktiv kollektivtrafik som stadsutveckling. I 

april ville vi pausa - inte avbryta - projektet för att gå till botten med orsakerna till den 

ökade kostnadsbilden och de konsekvenser det skulle innebära att lägga ned projektet. 

Nacka har i många år, tillsammans med regionen, arbetat för en lösning här som både 

möjliggör tätare trafik på Saltsjöbanan och en positiv utveckling av stadsrummet sett till 

sammanhängande uterum med parker och grön stadsgata, skyfallslösningar, 

ledningsdragningar och förbättrad cykelinfrastruktur. Eftersom allt nu omkullskastats så ser 

att vi behöver ta ett bredare grepp och hitta fler alternativ än två för arbetet framåt, även i 

samverkan med regionen. 

- - - - - 
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§  158 KFKS-2022-00146 

Antagande av områdesplan för Björknäs och Eknäs 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

1. Kommunstyrelsen antar förslaget till områdesplan för Björknäs och Eknäs. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att avbryta stadsbyggnadsprojekt Björknäs-Värmdövägen. 

3. Kommunstyrelsen ger planenheten i uppdrag att starta ett planarbete för de områden i 

Björknäs som är planlösa eller har gamla detaljplaner, med huvudsyftet att bekräfta 

dagens markanvändning och säkra grönområden och värdefulla kulturmiljöer. 

Planenheten får återkomma med avgränsning av området samt kostnader och tidsplan 

för arbetet. 

Sammanfattning av ärendet 

Förslag till områdesplan för Björknäs och Eknäs 2050 – bevarande och utveckling mot år 

2050, grundar sig på kommunstyrelsens inriktningsbeslut 2022-04-04. Områdesplanen 

syftar till att ge övergripande vägledning om hur Björknäs och Eknäs kan utvecklas med 

hänsyn till bibehållna värden och kvaliteter. Stor vikt har lagts vid att beskriva Björknäs och 

Eknäs karaktär samt de värden som finns i bebyggelse, kulturmiljö och landskap. 

Områdesplanens förslag innebär att grönområden bevaras för lek och rekreation, dess 

ekologiska naturvärden, djurliv och för att hantera skyfall. Den småskaliga 

bebyggelsestrukturen ska bevaras i största möjliga utsträckning. Mindre förändringar i är 

dock möjliga förutsatt att områdets lummiga och småskaliga struktur inte påverkas negativt.  

Fyra så kallade utvecklingsområden föreslås där ändrad markanvändning kan prövas inom 

ramen för en detaljplaneprocess för respektive område. Utveckling föreslås ske i Björknäs 

centrum och området österut vid Centralplan inklusive bussdepån - som på sikt skulle 

kunna utvecklas samt Kvarnvägen-Sockenvägen söder om Nya Skurubron.  

Förslag till beslut har inga ekonomiska konsekvenser. Möjliga positiva konsekvenser för 

barn kan vara förbättringar för barn och unga exempelvis genom säkrare gång- och 

cykelstråk och mer tillgängliga och användbara grönområden.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 2 maj 2024 

Bilaga 1 Områdesplan för Björknäs och Eknäs - Bevarande och utveckling mot år 2050  
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Bilaga 2 Karaktärsbeskrivning av bebyggelse, kulturmiljö och landskapsbild 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen 

(L), Tomas Ottosson (V), Desha Svenneborg (MP), Karin Teljstedt (KD) och Mikael 

Carlsson (NL), bifall till förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Johanna Kvist (S) yrkade på tillägg enligt följande: ”Att arbetet för att ta fram en fördjupad 

översiktsplan för området inleds.” 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut samt ett tilläggsförslag från 

Johanna Kvist (S). 

Ordföranden konstaterade först att kommunstyrelsens beslutat att bifalla förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Därefter ställde ordföranden det av Johanna Kvist framställda tilläggsyrkandet mot avslag 

och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att avslå tillägget från Johanna Kvist.   

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för alliansen. 

Områdesplanen syftar till att ge övergripande vägledning om hur Björknäs och Eknäs kan 

utvecklas och samtidigt bibehålla dagens värden och kvaliteter. Den har ingen formell 

juridisk status, men är en tydlig viljeinriktning från oss i politiken och har tagits fram i bred 

dialog med boende i området. Vi tror också att den är ett bra stöd för både tjänstemän, 

fastighetsägare och potentiella exploatörer om vilken inriktning vill se.  

 

Vi ser att stor vikt har lagts vid att beskriva Björknäs och Eknäs karaktär. Även om man 

kan ifrågasätta om hela delområde 5-11 bör benämnas Centrum, så är respektive område 

ändå väl beskrivet. Områdesplanens förslag innebär att grönområden bevaras för lek och 

rekreation, naturvärden, djurliv och för att hantera skyfall. Vi vill bevara den småskaliga och 

lummiga småhuskaraktären i området.  

 

Fyra områden pekas ut för möjlig bebyggelse med bostäder och verksamheter (Björknäs 

Centrum, Centralplan, Kvarnvägen och Bussdepån). Om man i framtiden går vidare med 

sådana planer så ska de prövas noggrant i en detaljplaneprocess där omkringboende får 

möjlighet att lämna synpunkter och en förutsättning är i så fall att det blir byggnation som 

passar in i omgivningen och inte bidrar till att områdets karaktär förändras.  Vi ser positivt 

på om SL/Region Stockholm vill omlokalisera bussdepån och i stället kunna tillföra 

Björknäs andra kvaliteter på den platsen.  
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Områdesplanen ger oss stöd för att dels avbryta detaljplanearbetet för Björknäs-

Värmdövägen och dels uppdra åt planenheten att starta planarbete för att ta fram en 

detaljplan för de områden som idag är planlösa eller har gamla detaljplaner. Det primära 

syftet med detta är att bekräfta dagens markanvändning. Eftersom en detaljplan är juridiskt 

bindande och reglerar användningen samt utformningen av mark och vatten, är den 

avgörande för att säkerställa och bekräfta dagens markanvändning i syfte att bibehålla den 

småskaliga och lummiga småhuskaraktären som i dag karaktäriserar området.  Processen att 

skapa en detaljplan involverar flera steg, inklusive samråd, granskning samt antagande. 

Detaljplanen spelar en central roll i alla byggprojekt, och flera parter ges möjlighet att 

påverka dess utformning och innehåll och där hanterar man många av de frågor som nu 

förs fram kring trafik, buller mm. För mer information om Nackas planprocess: 

https://www.nacka.se/stadsutveckling-trafik/har-planerar-och-bygger-vi/processen-

bakom-stadsbyggandet/ 

 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

När tidigare ärenden om detaljplaner för Björknäs och Eknäs har varit uppe för beslut har 

vi socialdemokrater tagit upp att det saknas ett helhetsgrepp för området. Vad gäller arbetet 

med områdesplanen har vi yrkat på att den skulle omfatta ett större område, helt enkelt för 

att hålla ihop området Björknäs, hela vägen längs Skurusundet för att möta västra delarna 

av Orminge och Eknäs. Det är av yttersta vikt att detta beslut nu också leder till att vi 

undviker frimärkesplaneringen.  

Det är viktigt att området exploateras varsamt. Några av de frågor som vi tidigare tagit upp 

och anser bör ses över är var man kan bygga, hur mycket kan man bygga, anpassning och 

gestaltning till befintlig bebyggelse, placering av välfärdsfastigheter (skolor, förskolor, 

vårdcentral, omsorg med mera), kommunikationer (bilar, cyklar, gående, kollektivtrafik) 

och grönstrukturen. Vi har varit kritiska till att man inte tagit med dessa viktiga aspekter 

som påverkar hela området i tidigare ärenden och detaljplaner. Trafiksituationen i Björknäs 

och Eknäs kommer att bli en utmaning. Redan nu märks det att Boo växer. Hur problemen 

med trafiken ska hanteras måste utredas och det måste komma till åtgärder. 

Socialdemokraterna har lagt en motion i kommunfullmäktige om att åtgärda 

trafiksituationen i Björknäs och Eknäs och vi hoppas att den kommer få ett positivt svar. 

Därför la vi socialdemokrater ett tilläggsyrkande om att inleda arbetet med att ta fram en 

fördjupad översiktsplan för området. Helt enkelt för att se till att helhetsperspektivet inte 

tappas bort. Det handlar om att i planeringen för området ha med allt från 

bebyggelsestruktur till trafiksituationen, grönytor, ytor för service, fritid och kultur, 

förskolor och skolor. 

Socialdemokraterna vill också lyfta engagemanget som finns i området, som är mycket 

värdefullt och som lett till att en detaljplaneprocess nu inleds. Det har skickats många 

synpunkter till oss politiker som lyfter just att se till områdes helhet, att barnperspektivet 



 
75 (134) 

 3 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

ska ta större plats och att trafiksituationen måste åtgärdas, med mera. Dessa inspel är 

viktiga och vi socialdemokrater uppskattar engagemanget som finns i området. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan är positiva till områdesplanen. Det är även viktigt att synpunkterna som 

framkommer av områdesplanen får genomslag i fortsatt planering. Nackalistan kommer att 

fortsätta att bevaka detta. 

Nackalistan har under ärendets gång varit tydliga med att vi snarast vill detaljplanelägga den 

planlösa marken i Björknäs inom ramen för projektet ”omoderna planer”. Detta för att 

hindra byggnation som inte passar in i den karaktär som finns i detta område. 

Det är bra att alliansen nu har svängt och själva yrkar på detta Nackalistan vill även 

inkorporera slutsatser från områdesplanen i den nya översiktsplanen. 

Risken med att enbart ha en icke-juridiskt bindande plan, är att bygglovs kan beviljas 

utifrån gällande detaljplan och översiktsplan, utan hänsyn till områdesplanen. 

Områdesplaner och programplaner ser Nackalistan därför som delleveranser i syfte att 

stödja en detaljplaneprocess. Det bör finnas en tidplan samt inte gå för många år innan en 

områdesplan eller programplan ersätts med en juridiskt bindande detaljplan.  

Nackalistan beklagar även att miljö- och stadsbyggnadsnämndens utskott, emot 

Nackalistans vilja, så sent som i maj 2023 godkände bygglov för ett mobiltorn på den 

centrala plats i Björknäs som områdesplanen rekommenderar för tät bebyggelse, utpekar 

som nr ’1’. Detta trots att enheten för strategisk stadsutveckling skrev i ärendehandlingarna;  

’Enheten för strategisk utveckling har angående den pågående områdesplanen i Björknäs 

yttrat att den plats som bygglov är sökt för inte anses vara lämplig med tanke på att det kan 

försvåra eller förhindra framtida utveckling av platsen inom ramen för eventuell 

bebyggelseförtätning. Enheten föreslår därför att beslut om bygglov avvaktar pågående 

arbete med områdesplanen. Ett beslut om framtida markanvändning för denna plats 

kommer fattas inom ramen för områdesplanen, vilket förmodas ske i kommunstyrelsen 

hösten 2023. Sökande kan med fördel vända sig till Enheten för att undersöka andra platser 

som kan lämpa sig för mobiltorn i närområdet.’  Detta är ett exempel på att en 

områdesplan ensamt inte har särskilt stor inverkan på nämndens beslut. 

Nackalistan kommer att fortsätta arbeta för att göra Skurubron avgiftsfri samt att det 

snarast vidtas åtgärder för att minska genomfartstrafiken i Björknäs på Värmdövägen. Vi 

tycker också det är viktigt att det blir säkra skolvägar med säkra passager över 

Värmdövägen vid centralplan, Björknäs centrum och vid Eknäs. Nackalistan delar den bild 

som många boende i området meddelat oss, att det inte i första hand är fler bostäder som 

behövs i detta område utan satsningar på lekplatser och ”gemenskapsytor” som kan göra 

området ännu bättre för alla boende, barn och familjer här. 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

Det är en områdesplan som har sin huvudsakliga inriktning på att bevara både natur och de 

småskaliga kulturvärdena. Det var ingången i områdesplanen att det fanns förslag på 

exploateringar som många boende inte ansåg passa in i bebyggelsestrukturen. Det var 

större huskroppar inritade på små tomter som inte passade in i området. Därvidlag anser 

Vänsterpartiet att liggande förslag på områdesplan väl fyller sin funktion att begränsa 

överexploatering på ett negativt sätt. Denna handling står också i relation till den nya 

översiktsplanen som är i ett intensivt arbetsskede och kommer snart ut på samråd. 

Att områdesplanen tar stor hänsyn till boende i området är naturligt men bör vägas mot 

Nackas och Stockholm behov av bostäder. Idag är Björknäs och Eknäs segregerade 

bostadsområden som med fördel kan integreras med hyresrättslägenheter som det är stor 

brist på i Nacka. Vid föreslagna områden för exploatering finns tillgång till kollektivtrafik 

som minskar på behovet av att åka bil. Bilberoende och framkomlighets svårigheter i 

rusningstrafiken är ett stort problem som bör lösas med en förstärkt kollektivtrafik, där kan 

tunnelbanan till Nacka forum ge nya kopplingar för bussar och möjliggöra att bygga ut 

kollektivtrafiken och trycka tillbaka privatbilismen.  

Vänsterpartiet vill också göra ett medskick om behovet av kultur och idrottslokaler i 

området. Det är viktigt att stimulera utvecklingen av Nacka mot 15 minutersstaden där det 

är möjligt att leva, arbeta och ha tillgång till sin fritidsaktivitet inom 15 minuters avstånd 

med cykel eller promenad. 

Med det sagt ser Vänsterpartiet gärna att det byggs fler hyresrätter de platser 

områdesplanen pekar ut, på ianspråktagen mark som kan skapa mer bostäder och ett nytt 

rikare folkliv till området. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet vill fokusera på utvecklingen av centrala Nacka kopplat till tunnelbanan och 

kollektivtrafiknära platser. Byggandet i Björknäs och Eknäs vill vi starkt begränsas tills 

trafiksituationen i området har fått en lösning. Områdesplanen som nu föreslås är ett äldre 

begrepp som inte används längre och det hade varit bättre om vi kunde använda 

områdesbestämmelser, fördjupad översiktsplan eller arbetat fram ett större 

detaljplaneområde. Dessa alternativ tar dock för lång tid och ska dessutom följa den nu 

gällande översiktsplanen från 2012 som olyckligtvis anger stora delar av Björknäs och 

Eknäs villaområden som lämpade för medeltät stadsbebyggelse. Vi menar därför att 

områdesplanen är en medelväg som visar på intentionen med områdets utveckling och 

tycker att styrets tillägg till beslutet är bra. Vi menar också att Socialdemokraternas yrkande 

om en fördjupad översiktsplan är något vi gärna ser så snart en ny översiktsplan finns på 

plats. Miljöpartiet tycker att områdesplanen är bra som dokument för att visa på 

intentionen vad gäller områdets utveckling. Det framgår att Björknäs centrum kan 
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utvecklas, något vi ser positivt på, samtidigt som natur och rekreativa värden i området kan 

skyddas. 

 

- - - - - 
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§  159 KFKS-2024-00563 

Utbyggnad av tunnelbana till Nacka - uppföljning 2023 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande 

beslut. 

1. Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

Det övergripande syftet med utbyggnaden av tunnelbana till Nacka är att öka kapaciteten i 

kollektivtrafiksystemet och skapa förutsättningar för en hållbar tillväxt med nya bostäder 

och arbetsplatser. Stockholmsförhandlingens Huvudavtal med tillhörande Delprojektavtal 

och Tilläggsavtal 2021 innehåller finansiering för utbyggnad av tre tunnelbanelinjer och 

åtagande om nya bostäder. Trafikstart bedöms fortsatt till 2030 för tunnelbana till Nacka 

och Söderort. 

Överenskommelse om finansiering av tunnelbana till Nacka innebär att Nacka kommuns 

totala medfinansiering uppgår till 1 339 miljoner kronor i år 2016 prisnivå (exklusiv KPI 

och projektrisker). I dagens penningvärde, uppräknat med KPI sedan 2016, är denna 

summa 1 726 miljoner kronor. 

Nacka kommun har fram till och med 2023 fakturerats 918 miljoner kronor (inklusive 

KPI). I redan fakturerade medel ingår en förskottering från Nacka för Trafikverket enligt 

avtalet. Återbetalning av Trafikverket görs när bostadsåtagandet är uppfyllt. Även om 

bostadsåtagandet inte skulle uppfyllas, sker återbetalning hur som helst år 2040. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 2 maj 2024 

Bilaga 1 Årsrapport 2023 Stockholmsförhandlingen 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
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Det är tydligt om man läser denna rapport att bostadsmålet i tunnelbaneavtalet inte 

kommer att uppnås. Nackalistan anser att det nu är viktigt att man också tydligt erkänner 

det och undviker att försöka stressa igenom planer på bostäder bara för att uppnå målet i 

avtalet. Nackalistan anser att kvalitet är viktigare än kvantitet och att det är viktigare att 

bygga trivsamma och inbjudande miljöer där det finns plats för natur, idrott, kultur och 

mötesplatser än att bara maximera antalet bostäder. Vi hoppas att alla partier som står 

bakom tunnelbaneavtalet kan ändra sig och lyssna på oss så vi inte exploaterar bort Nackas 

karaktär och det som gör att så många flyttat hit och trivs här. 

- - - - - 
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§  160 KFKS-2019-00605 

Reviderat inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt 

Västra Nacka strand detaljplan 5, delprojekt Berget, del 

av fastigheten Sicklaön 13:24.  

Budget för detaljplaneskedet och framtida förlängning av 

principöverenskommelse 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Västra Nacka strand 

detaljplan 5, delprojekt Berget, med 0 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av 

budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2024-2026. Detta fördelat på 7,8 

miljoner kronor i investeringsinkomster och -7,8 miljoner kronor i investeringsutgifter.  

2. Kommunstyrelsen ger enhetschefen på exploateringsenheten rätt att besluta om 

förlängning av principöverenskommelse med Nacka Dotter 14 AB med två år i taget i 

enlighet med principöverenskommelse beslutad av kommunstyrelsen 23 maj 2022, § 159. 

Sammanfattning av ärendet 

Stadsbyggnadsprojektet Västra Nacka strand, detaljplan 5, är uppdelat i två delprojekt: 

Berget respektive Kajen. Inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojektet Västra Nacka strand 

detaljplan 5, delprojekt Berget antogs av kommunstyrelsen 23 maj 2022, § 159. 

Inriktningsbeslutet innehöll tilldelning av budget samt beslut om att ingå 

principöverenskommelse med exploatören Nacka Dotter 14 AB.  

Ett förslag på detaljplan har varit ute på samråd från november 2023 till mitten av januari 

2024 där planförslaget rymmer cirka 100 bostäder samt möjliggör verksamheter.   

Projektet har även påbörjat förprojektering av allmänna anläggningar samt framtagande av 

detaljplanens granskningshandling. Tidsåtgången för arbetet har underskattats då frågor 

som anpassning till riksintresset för kulturmiljövården, dagvattenhantering, 

spridningssamband och konstruktioner under mark har visat sig vara mer komplexa än 

beräknat.  

Ett förslag till reviderat inriktningsbeslut för delprojektet Berget har tagits fram. Reviderat 

inriktningsbeslut innehåller en begäran om utökad budget för att bedriva arbetet under 

detaljplaneskedet fram till och med genomförandebeslut, vilket omfattar både planarbete 

och tidig projektering av allmänna anläggningar. Ärendet innehåller också förslag om att 
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enhetschef för exploateringsenheten ska ges rätt att besluta om förlängning av gällande 

principöverenskommelse med två år i taget.  

Sedan tidigare beviljade medel för stadsbyggnadsprojektet uppgår till cirka 10,5 miljoner 

kronor i utgifter och cirka 9,8 miljoner kronor i inkomster. Av dessa har cirka 9,2 miljoner 

kronor av utgiftsbudgeten arbetats upp och kommunen har erhållit cirka 3,5 miljoner 

kronor av inkomsterna i budgeten.  

För att delprojektet Västra Nacka strand, detaljplan 5, Berget, ska ha medel fram till och 

med genomförandebeslut föreslås att projektet tilldelas ytterligare -7,8 miljoner kronor i 

utgiftsbudget samt 7,8 miljoner kronor i intäktsbudget. Kostnaden ska i sin helhet täckas av 

intäkter från exploatören via plankostnadsavtal respektive principöverenskommelse. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 25 april 2024 

Bilaga 1 Ärendeöversikt 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsbyggnadsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 



 
82 (134) 

 3 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  161 KFKS-2021-00464 

Komplettering av överklagan av beslut om förbud mot 

fotbollsplaner på Ramsmora 
 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen återkallar sitt överklagande i mål M 4046-24. 

2. Kommunstyrelsens beslut justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 

Länsstyrelsen har i samband med samråd enligt miljöbalken, som har anmälts av 

kommunen för anläggande av fotbollsplaner på fastigheten Ramsmora 1:1, beslutat att 

förbjuda anläggandet av fotbollsplanerna. Länsstyrelsen anser att den valda platsen inte är 

lämplig med hänsyn till miljön, att det inte är möjligt att vidta åtgärder för att begränsa 

skadan på naturmiljön i tillräcklig omfattning och att det allmänna intresset av att bevara 

befintliga natur- och kulturmiljövärden väger tyngre än intresset av att anlägga 

fotbollsplanerna. Den 14 maj 2024 fattade kommunstyrelsens ordförande beslut om att 

överklaga länsstyrelsens beslut. Anstånd har medgetts av mark- och miljödomstolen att 

komplettera överklagan till och med den 5 juni 2024 så att kommunstyrelsen kan besluta 

om kompletteringen vid sammanträdet den 3 juni 2024. I kompletteringen framgår de 

fördjupade skälen till överklagan och varför länsstyrelsens beslut ska upphävas. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 3 juni 2024 

Bilaga 1 Länsstyrelsens beslut 

Bilaga 2 Ordförandebeslut om att överklaga 

Bilaga 3 Förslag till komplettering av överklagan 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD, bifall till utsänt 

förslag. 

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Desha Svenneborg (MP), Mikael Carlsson 

(NL), Johanna Kvist (S) och Tomas Ottosson (V), följande: ”1. Kommunstyrelsen 

återkallar sitt överklagande i mål M 4046-24. 2. Kommunstyrelsen beslutar paragrafen 

omedelbart justerad.”  
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Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till utsänt förslag samt avslag på förslaget från 

Johan Krogh (C). 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – det utsända förslaget från 

juridik- och kanslistaben samt förslaget från Johan Krogh (C), Mikael Carlsson (NL), 

Johanna Kvist (S), Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP). Ordföranden ställde 

först det utsända förslaget mot förslaget från Johan Krogh (C) och fann att 

kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med utsänt förslag.  

Votering begärdes, och kommunstyrelsen godkände följande beslutsgång: 

Ja för bifall till det utsända förslaget. 

Nej för Johan Kroghs förslag. 

Voteringsresultat: 

För bifall till det utsända förslaget röstade: Agnes Palinski (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), 

Karin Teljstedt (KD), Eivor Örenmark (M), Christian Listérus (M) och Mats Gerdau (M). 

För Johan Kroghs förslag röstade: Johan Krogh (C), Johanna Kvist (S), Henrik Unosson 

(S), Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) och Desha 

Svenneborg (MP). 

Med 6 JA-röster mot 7 NEJ-röster konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade 

beslutat att bifalla Johan Kroghs förslag. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna, Liberalerna och 

Kristdemokraterna. 

Vi behöver fler idrottsanläggningar i Nacka, bl a fler fotbollsplaner. I år hoppas vi få till en 

ny 11-spelarplan i Porsmossen och att göra 7-spelarplanen i Orminge till en 11-spelarplan, 

men efterfrågan är större. Vi tycker att idrottsintressen behöver väga tyngre i 

planeringsprocessen och håller inte med länsstyrelsen som menar att det är ett enskilt 

intresse och inte ett allmänt intresse och därmed inte väger så tungt. Tidigare har vi tagit 

strid för fotbollen mot länsstyrelsen som hävdade att fotbollen gav upphov till buller av 

industrikaraktär och där vi vann och såg till att man kunde fortsätta spela fotboll på 

Boovallen. Vi vill pröva även denna fråga och tycker därför att det är angeläget att 

överklaga länsstyrelsens beslut och få den prövad. Idrottsintressena måste väga tyngre! Vi 

beklagar att övriga partier inte håller med om det, trots att de ofta högljutt kräver fler 

fotbollsplaner. 

Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 

Centerpartiet anser att Ramsmora är en ytterst olämplig plats att anlägga fotbollsplaner på. 

Vår bedömning är att natur- och kulturvärden är av ett så pass stort värde att de med råge 
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överväger behovet av fotbollsplaner på platsen. Det finns bättre lokaliseringar i Boo som 

behöver skyndas på, exempelvis Porsmossen. 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Vi tycker det är bra att en majoritet i kommunstyrelsen beslutat att dra tillbaka Nacka 

kommuns överklagan som tidigare beslutats på delegation av kommunstyrelsens 

ordförande. Socialdemokraterna har varit med på att utreda möjligheten att anlägga 

fotbollsplaner i Ramsmora med premissen att det håller för att skydda kulturlandskapet och 

miljön i området. Nu säger Länsstyrelsen nej. Vår ingång är att idrottsytor ska anläggas 

centralt och tillgängligt och vi kan bara konstatera att med Moderaternas politik faller 

idrottsyta efter idrottsyta. Samtidigt som de har lagt all sin energi på att få till idrottsytor i 

Källtorp och Ramsmora håller centrala ytor som Sicklavallen på att byggas bort. Nacka 

behöver ett politiskt styre som sätter barnens intressen framför exploatörernas. Ett styre 

som prioriterar våra barn och unga.   

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan har i alla år förordat nya fotbollsplaner på Porsmossen, i stället för 

naturområdet Ramsmora.  

Nackalistan yrkade avslag på ärendet om fotbollsplanen i Ramsmora i kommunstyrelsens 

stadsutvecklingsutskott i september 2022, eftersom tre av de punkter som vi ville låta 

utreda i ärendet inte gick igenom. Vi ville då bland annat hitta alternativa, bättre platser 

som Nackalistans egen undersökning visade kunde finnas. Fotbollsplaner bör förläggas i 

närheten av där barn bor. Ramsmora ligger perifert och uppfyller inte detta krav. Dessutom 

innebär planen ett stort ingrepp i en känslig biotop. 

Att fortsätta en juridisk process, dessutom med minimala chanser att vinna, är bara att 

fördröja den nödvändiga planeringen av en mer lämplig och realistisk lokalisering för 

fotbollsplaner i Boo. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet var redan från allra första början mot att anlägga fotbollsplaner på Ramsmoras 

ängsmark på grund av de höga naturvärden som finns där. Alla de utredningar som gjorts i 

processen har också bekräftat de höga naturvärdena och pekat på behov av fler utredningar 

kring påverkan på naturmiljö och skyddade arter. Vi delar Länsstyrelsens bedömning om 

att platsen är olämplig och vill inte driva rättsprocessen vidare. Snarare behöver området 

skyddas och ingå i den utredning om 30% skydd av natur som pågår denna mandatperiod. 

 

- - - - - 
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§  162 KFKS-2023-01127 

Strategisk inriktning för Nacka gymnasium samt 

underhålls- och energieffektiviseringsåtgärder  
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta följande.  

1. Kommunstyrelsen beslutar strategisk inriktning för Nacka gymnasium innebärande 

fortsatt erbjudande av de program som bedrivs idag. Vid tillgång till ytterligare lokaler bör 

det undersökas om ytterligare platser ska erbjudas inom befintligt programutbud samt om 

nytt program ska startas för den anpassade gymnasieskolan.   

2. Under förutsättning av beslut enligt ovan godkänner kommunstyrelsen 

investeringsmedel om 5 miljoner kronor för projektering och förberedande arbeten inför 

genomförande av underhålls- och energieffektiviseringsåtgärder för Nacka gymnasium, hus 

A, C och E. Den totala investeringsramen för projektering och förberedande arbeten 

uppgår till 10 miljoner kronor. Av dessa medel har 5 miljoner kronor redan beviljats för 

förstudie. Medlen tas i anspråk från av kommunfullmäktige den 16 november 2020, § 343, 

beviljad ram för tidiga utredningar, förstudier och projekt i tidiga skeden. 

Sammanfattning av ärendet 

Nacka gymnasium är i stort behov av underhålls- och energieffektiviseringsåtgärder för att 

säkra en god arbetsmiljö för dess elever och lärare. Arbetsmiljön har en stor inverkan på 

skolans attraktivitet för sökande. I samband med underhålls- och 

energieffektiviseringsåtgärder är det av vikt att besluta om strategisk inriktning för 

verksamheten. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade den 5 december 2023, 

§ 151, att återremittera investeringsärende gällande sådana åtgärder i syfte att först ta 

ställning till ett inriktningsbeslut för Nacka gymnasium. 

Bedömningen är att Nacka gymnasium som strategisk inriktning ska fortsätta med att 

erbjuda de program som de bedriver idag. Vid tillgång till ytterligare lokaler kommer det att 

undersökas om ytterligare platser ska erbjudas inom befintligt programutbud samt om nytt 

program ska startas för den anpassade gymnasieskolan. Förslaget gällande gymnasiets 

inriktning, vilket har beretts i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 23 april i år (§ 19), 

förutsätter att kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för egen del föreslår 

kommunstyrelsen att godkänna investeringsmedel om 5 miljoner kronor för projektering 

och förberedande arbeten inför genomförande av underhålls- och 

energieffektiviseringsåtgärder utöver de 5 miljoner kronor som redan beviljats för förstudie. 

Den totala investeringsramen för projekteringen och förberedande arbeten uppgår till 10 
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miljoner kronor. Ärendet bereds därför både i kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

respektive stadsutvecklingsutskott för att sedan slutligt beslutas av kommunstyrelsen. 

Beslut om investeringsmedel för genomförande av byggproduktion planeras kunna fattas 

senare under året. En preliminär kostnadsuppskattning för genomförande av åtgärderna 

bedöms i nuläget till 235 miljoner kronor, vilket motsvarar en kvadratmeterkostnad om 

14 202 kr/kvm. Denna kostnadsbedömning bygger på att åtgärderna som projektet 

innefattar motsvarar förstudien på Hus E samt likvärdiga åtgärder i Hus A och C. Närmare 

beräkningar kommer att presenteras inför kommande beslut om genomförande. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 30 april 2024 

Bilaga 1 Statistik över antal och andel lediga platser på yrkesprogram i Nacka, Värmdö och 

Tyresö 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsbyggnadsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Nacka gymnasium är en av Stockholmsregionens största och mest populära 

gymnasieskolor, ett flaggskepp i Nacka. Det är viktigt att framtiden för skolan tryggas 

genom att lokalerna moderniseras och arbetsmiljön blir bättre för både elever och personal. 

Inriktningen för vilka program som ska erbjudas verkar väl avvägd och motsvara det som 

Nackabor (och andra) efterfrågar. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan tycker att den strategiska inriktningen för Nacka gymnasium är bra. Det är nu 

viktigt att tillse att lokalerna som gymnasiet kommer fortsätta att använda blir 

ändamålsenliga och bra. Vi tycker att det är bra att gymnasiet här ligger nära det 

idrottskluster som Nackalistan kämpar för att Järlahöjden ska bli och vi kan se stora 

synergieffekter mellan idrotten och gymnasiet. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

Vänsterpartiet ser positivt på att Nackagymnasiums arbetsmiljö kommer att förbättras 

genom förslag till beslut. 

Att öka livslängden på lokalerna är mycket bra med tanke att den bästa klimateffekten får 

man genom att inte riva och bygga nytt. Att bygga nya och flytta lokaler är kostsamt för 

koldioxidutsläppen. 
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Att det också innebär energieffektivisering som spar på energi in i framtiden är självklart 

också bra samtidigt som inomhusklimatet och luften kommer bli bättre. 

När det gäller den strategiska inriktningen på att Nacka gymnasium kommer ligga kvar på 

sin plats på Järlahöjden ser vi att det är ett vägvalsbeslut som Vänsterpartiet gärna ser 

beslutas om på kommunfullmäktige. 

 

- - - - - 
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§  163 KFKS-2024-00571 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen antar förslag på revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 

enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 2 maj 2024. 

Sammanfattning av ärendet 

Ett antal ändringar föreslås i kommunstyrelsens delegationsordning avseende framför allt 

exploaterings- och fastighetsfrågor. Bland annat föreslås ändringar i syfte att förtydliga vad 

som gäller i frågor om lantmäteriförrättning. Det föreslås även några mindre ändringar för 

områdena ekonomi och finans (leasing) samt övrigt i form av viktigt meddelande till 

allmänheten.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 2 maj 2024 

Bilaga 1 förslag reviderad delegationsordning 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet är tveksamma till att ytterligare delegera ner beslut om försäljning av 

fastigheter. Vi tycker att det strategiska perspektivet och helheten ofta saknas - något som 

visat sig inte minst i utvecklingen av centrala Nacka - sett till markinnehav även av mindre 

områden. Även om en yta är liten kan den vara del i ett större pussel och affärsmässigt tänk 

kring att byta eller förvärva ytor med andra fastighetsinnehavare. En halv miljon kronor 

kan vara ett stort område också, beroende på vad det är för mark och detaljplanerat som. 

 

- - - - - 
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§  164 KFKS-2024-00630 

Utlysning Klimatneutrala städer 2030 3.0 (Viable Cities) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutade följande. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om finansiellt stöd hos Energimyndigheten i 

utlysningen Klimatneutrala städer 2030 3.0. 

Sammanfattning av ärendet 

Nacka kommun har mellan åren 2021-2024 varit en del av innovationsprogrammet Viable 

Cities 2.0 genom projektet Klimatneutrala Nacka 2030. Satsningen är inne på sitt tredje och 

sista år och utvärdering av resultaten pågår och kommer att presenteras för 

kommunstyrelsen under hösten. Samtidigt har Energimyndigheten öppnat upp för en ny 

ansökningsomgång för att  ge ytterligare ökad kraft i klimat- och hållbarhetsarbete i svenska 

städer med hög ambition i sitt klimatomställningsarbete. Fler städer bjuds in och redan 

engagerade städer har möjlighet att söka nytt finansiellt stöd.  En ambition med satsningen 

är vidare att underlätta för städer tillsammans i Sverige och internationellt att kunna dra 

nytta av varandras lärdomar och erfarenheter. Syftet är att förstärka och accelerera 

klimatomställningen i städer på ett sätt som bidrar till ett gott liv för alla inom planetens 

gränser. Total budget för utlysningen är cirka 120 miljoner kronor, och sista ansökningsdag 

är den 5 juni 2024. 

I Nacka kommun pågår arbetet med ett nytt klimat- och miljöprogram. Under hösten 

kommer programmet att skickas på remiss till kommunens nämnder och bolag för att 

sedan beslutas i kommunfullmäktige strax efter årsskiftet. Ansökan om finansiellt stöd hos 

Energimyndigheten syftar till att stärka upp arbetet med att implementera programmet. 

Målet är att aktivera både organisation och Nackabor samt säkerställa en ändamålsenlig 

styrning och uppföljning av kommunens nya klimat- och miljömål. 

Nacka ansöker om tre miljoner kronor i stöd och medfinansierar med samma summa. 

Medfinansieringen består av medarbetares arbetstid för att under tre år leda arbetet med 

implementeringen av det nya klimat- och miljöprogrammet. 

Handlingar i ärendet 

Bilaga 1. Utlysningstext 
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Yrkanden 

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Desha Svenneborg (MP), Henrik Unosson 

(S), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V), bifall till förslaget från enheten för 

strategiskt klimat och miljöarbete.  

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten för 

strategiskt klimat och miljöarbete – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Det är bra att en ny ansökan skickas in för att fortsätta med projektet. Det visar att Nacka 

fortsätter att jobba mot ett bättre och hållbarare klimat. Oavsett om ansökan blir beviljad 

eller inte så måste Nacka kommun fortsätta att jobba med dessa frågor. Ska vi lyckas med 

att minska våra utsläpp och minska vår belastning måste vi jobba med dessa frågor. 

 

 

- - - - - 
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§  165 KFKS-2024-00587 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 

LAN och WiFi som tjänst till Nacka kommuns 

verksamheter 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av kabelbaserade och trådlösa 

nätverkstjänster (LAN och WiFi) i enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 7 maj 2024. 

Sammanfattning av ärendet 

Upphandlingen syftar till att upphandla ett avtal med en tjänsteleverantör som kommer ha 

helhetsansvar för Nacka kommuns nätverk (kabel och trådlöst). Avtalet omfattar både 

hårdvara i form av switchar och accesspunkter samt support på hårdvara och mjukvara. 

Avtalstidföreslås totalt 12 år inklusive samtliga optioner, med fördelningen 8+2+1+1.  

Nacka kommun avser upphandla nätverkstjänster som är robusta, säkra och har adekvat 

kapacitet för Nackas verksamheter. Vidare föreslås att krav ställs på livscykelhantering och 

kontinuerlig utveckling av tjänsteleveransen utifrån Nacka kommuns behov.   

Samarbete och samverkan samt långtgående förmåga att stötta Nacka kommuns 

verksamheter vid lokala driftstörningar föreslås vara fokusområden i upphandlingen. 

Vidare föreslås att krav som detaljstyr hur framtida leverantör ska uppfylla tjänsteåtagandet 

i största möjliga utsträckning undviks då dessa bedöms hämma och potentiellt låsa in 

kommunen i undermåliga lösningar.  

Upphandlingen föreslås genomföras med som ett förhandlat förfarande och tilldelning sker 

utifrån bästa förhållande mellan pris och kvalitet.  

Efter beredning av ärendet i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 maj 2024 har ärendet 

reviderats. Revideringen består av ett tydliggörande om att avtalstiden för upphandlingen är 

8+2+1+1. 

Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Desha 

Svenneborg (MP), på ändring enligt följande: ”Att ärendet kompletteras med ett villkor om 

kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal.” 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott samt ett ändringsförslag från Gunnel Nyman Gräff (S). 

Ordföranden konstaterade först att kommunstyrelsens beslutat att bifalla förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Därefter ställde ordföranden det av Gunnel Nyman Gräff framställda ändringsyrkandet 

mot avslag och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att avslå förslaget från Gunnel 

Nyman Gräff. 

Ajournering 

Mötet ajournerades mellan §§ 164 och 165.  

 

- - - - - 
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§  166 KFKS-2024-00165 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av  

fastighetsdrift  
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av fastighetsdrift i enlighet med 

inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 14 maj 2024. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen föreslås genomföra en upphandling av drift och underhåll av fastigheter, 

fortsättningsvis kallad fastighetsdrift, då nuvarande avtal löper ut i juni.  

I upphandlingen föreslås krav ställas på entreprenören och den tilltänkta organisationen att 

de innehar tillräcklig kunskap och erfarenhet för att hantera uppdraget. Upphandlingen 

föreslås genomföras enligt AFF, Avtal för fastighetsförvaltning och service, där 

entreprenadens ingående arbetsmoment beskrivs på detaljerad nivå enligt en fastställd 

struktur. Utvärdering föreslås sedan ske enligt en mervärdesmodell, där vikt läggs vid 

uppfyllda kvalitetskriterier. Anbudspriset baseras på dels en fast ersättningsdel för uppfyllda 

funktions- och åtgärdskrav, dels en rörlig ersättningsdel baserad på volymestimat. 

Avtalstiden inklusive förlängningsoptioner föreslås vara 6 år. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 14 maj 2024 

Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Desha 

Svenneborg (MP), på ändring enligt följande: ”Att ärendet kompletteras med ett villkor om 

kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal.” 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott samt ett ändringsförslag från Gunnel Nyman 

Gräff (S). 

Ordföranden konstaterade först att kommunstyrelsens beslutat att bifalla förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 
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Därefter ställde ordföranden det av Gunnel Nyman Gräff framställda ändringsyrkandet 

mot avslag och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att avslå förslaget från Gunnel 

Nyman Gräff. 

 

- - - - - 
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§  167 KFKS-2024-00334 

Nämndernas uppföljning av strategiarbetet 2023. Ett 

drogfritt Nacka för unga  

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ge stadsledningskontoret i uppdrag att göra en översyn av 

och föreslå en revidering av strategin Ett drogfritt Nacka för unga i enlighet med vad som 

anges i tjänsteskrivelsen daterad den 13 maj 2024 

2. Kommunstyrelsen noterar i övrigt informationen om uppföljningen av strategiarbetet 

med Ett drogfritt Nacka för unga som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 13 maj 2024. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige i Nacka har den 21 maj 2018 antagit strategin Ett drogfritt Nacka för 

unga. Strategin anger mål och riktmärken för ett samhälle för unga som är fritt från 

alkohol, narkotika, dopning och tobak (ANDT). Strategin ska följas upp årligen av de 

nämnder som är berörda. Aktuella nämnder är fritidsnämnden, kulturnämnden, nämnden 

för arbete och försörjning, socialnämnden inklusive välfärd samhällsservice, 

utbildningsnämnden och nytt för i år är att även välfärd skola inom kommunstyrelsen följt 

upp strategin. Inom sina respektive uppdrag har nämnderna genomfört en rad aktiviteter 

för att leva upp till strategin. Alla direktörer i de olika nämnderna ingår också i en 

gemensam styrgrupp för strategiarbetet.  

Nackas Strategi bygger på den nationella ANDTS-strategin som har antagits av riksdagen. 

Denna strategi uppdaterades för åren 2022-2025 då ett S för spel om pengar lades till. Även 

Nackas strategi bör revideras och uppdateras i enlighet med detta. Styrgruppen för 

strategiarbetet bör få i uppdrag att uppdatera och revidera strategin så att den så långt det är 

möjligt motsvarar den nationella strategin.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 13 maj 2024 

Bilagor: 

1a-c     Protokollsutdrag från fritidsnämnden, inklusive tjänsteskrivelse och matris. 

2a-c     Protokollsutdrag från kulturnämnden, inklusive tjänsteskrivelse och matris.  

3a-b     Protokollsutdrag från nämnden för arbete och försörjning, inklusive tjänsteskrivelse 
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4a-c     Protokollsutdrag från socialnämnden, inklusive tjänsteskrivelse och matris. 

5a-b     Protokollsutdrag från utbildningsnämnden, inklusive tjänsteskrivelse 

6a-b     Protokollsutdrag från kommunstyrelsen avseende Välfärd skola, inklusive 

tjänsteskrivelse.   

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Vi är tacksamma för att vi får en uppföljning om hur arbetet går, och ser positivt på de 

insatser som ska komma att genomföras, men tror att än mer behöver göras framöver. Då 

den nationella strategin för ANDT-prevention har breddats till att omfatta spel om pengar 

är det rimligt och nödvändigt att den befintliga strategin i Nacka anpassas till ANDTS.  

Resultatet från den senaste Stockholmsenkäten (2022), som var den som visades redan 

förra året (ny kommer under våren) är fortfarande oroande. Där framgår att andelen flickor 

i årskurs 9 i Nacka som någon gång använt narkotika har ökat något jämfört med förra 

mätningen. Andelen är även något högre i Nacka än i övriga länet. Dessa resultat bör 

analyseras och ingå i översynen av strategin i syfte att utreda vilka eventuella åtgärder som 

behövs utifrån analysen. Vi kan också läsa att sommarjobb är viktigt. Därför borde andelen 

sommarjobb öka för att på sikt utvecklas till en sommarjobbsgaranti.   

Efterfrågan för utbildningsinsatser på området har ökat i kommunen. Att man framöver 

kommer att arbeta med kompetensutveckling, inte minst för pedagoger, är fördelaktigt och 

i linje med den önskan som uttryckts. Alla involverade aktörer behöver samordna för att 

strategin ”Ett drogfritt Nacka för unga” skall lyckas. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Det här är ett högaktuellt och viktigt ämne, som bör lyftas upp ännu mer. Det är utmärkt 

att man fortsättningsvis inkluderar spelmissbruk. Det blåser drogliberala vindar, som vi 

med alla medel måste motarbeta.  När t o m våra förtroendevalda politiker i riksdagen och 

Europaparlamentet visar på dåliga exempel, så blir man lite mörkrädd. Som det framgår, så 

vill skolorna ha hjälp och stöd i detta arbete. De efterlyser strategier som bygger på evidens. 

Det lyser igenom att personalen är angelägna att nå ungdomarna. Det är viktigt att detta 

arbete fortsätter och man har ett helhetstänk kring detta så att frågan inte fastnar i en 

enstaka nämnd utan detta bör vara nämndövergripande. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
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Vänsterpartiet anser att en handlingsplan och en preventionssamordnare krävs för ett mer 

samordnat och organiserat ANDTS arbete.  

Många andra kommuner arbetar efter en handlingsplan och har en preventionssamordnare 

som samordnar ANDTS arbetet. ANDTS arbetet behöver systematiseras och prioriteras 

och inkludera fler aktörer som till exempel föreningar, fritidsgårdar och även nå 

vårdnadshavare i större utsträckning. Det framgår i uppföljning att skolorna tex önskar mer 

stöd i arbetet. Detta berör främst de kommunalt driva skolorna men då det finns många 

privata skolaktörer i Nacka finns det ett behov av att även involvera dessa. Dels för att 

många barn och unga finns i dessa skolor, men också för att privata skolor också kan ha ett 

behov av mer stöd i arbetet. Utöver detta behöver arbetet involvera även privata 

verksamheter om man verkligen vill nå alla tidigt och arbeta förebyggande. Vänsterpartiet 

anser också att en satsning som SSPF borde ingå i ordinarie verksamhet och ha en 

långsiktig förutsägbarhet. Samverkansformen skola, socialtjänst, polis och fritid bedriver ett 

arbete som inte är punktinsatser utan viktigt att kommunen prioriterar och fortsätter 

arbetet långsiktigt 

 

- - - - - 
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§  168 KFKS-2024-00570 

Uppföljning program för klimatanpassning 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens miljöutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut: 

1. Kommunstyrelsen noterar informationen samt uppdrar åt enheten för strategiskt klimat- 

och miljöarbete att revidera programmet för klimatanpassning och de prioriterade 

åtgärderna under år 2025 i samverkan med berörda enheter och nämnder. 

Sammanfattning av ärendet 

I maj 2022 antog kommunfullmäktige Nacka kommuns program för klimatanpassning. 

Programmet ska följas upp årligen, detta utgör 2023 års uppföljning men innefattar även 

pågående åtgärdsarbeten 2024.  

Programmet för klimatanpassning identifierar tio stycken prioriterade åtgärder som följs 

upp årligen och revideras vid behov. 

Under 2023 har flera kunskapsunderlag tagits fram, bland annat kopplat till skyfall, Va-

systemet och krontäckningsgrad vilket är ett viktigt underlag i tolkning av värmekartor och 

urbana värmeöar. Kommunen har påbörjat storskaliga åtgärder för klimatanpassning såsom 

utformningen av Värmdövägen till skyfallsled, något som delfinansieras via stadsbidrag från 

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap.  

Flera av de prioriterade åtgärderna fortskrider enligt plan. Då ett nytt klimat- och 

miljöprogram är under framtagande och då fler av de prioriterade åtgärdsområdena utförs 

under 2024 så bör en uppdatering av programmet ske under år 2025 för att uppdatera de 

prioriterade åtgärderna.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 2 maj 2024 

Bilaga 1 Program för klimatanpassning 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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Det är mycket bra att Nacka har ett program för klimatanpassning. Programmet ska bidra 

till att minska konsekvenserna av ett förändrat klimat i Nacka, samt utveckla Nacka 

kommuns proaktiva och systematiska klimatanpassningsarbete. Att programmet årligen 

följs upp är också bra, då arbetet med klimatanpassning är ständigt pågående. Under 2023 

har flera kunskapsunderlag tagits fram. Det handlar bland annat om skyfall, VA-systemet 

och kommunens krontäckningsgrad. I tjänsteskrivelsen tas det upp att programmet för 

klimatanpassning bör uppdateras 2025, något vi ser positivt på. Det är också viktigt att 

programmet för klimatanpassning och det nya klimat- och miljöprogrammet som håller på 

att arbetas fram hänger ihop. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan är positiv till att det tagits fram ett klimatanpassningsprogram och att detta 

regelbundet följs upp och uppdateras.  Vi ser också att det redan gjorts och görs en hel del 

som är bra för att anpassa Nacka för ett förändrat klimat nu och i framtiden.  

Den prioriterade åtgärden nr 6 säkerställer att klimatanpassningsperspektivet beaktas i 

planering och skötsel av park- och naturmark med fokus på biologisk mångfald, 

ekosystemtjänster och bekämpning av invasiva arter. Det är bra, men vi saknar åtgärder för 

att se till att Nackas skogar hanteras på ett sådant sätt att risken för brand och stormfällning 

av träd och andra effekter av klimatförändringar minskar. Bland annat lär det vara en fördel 

med inslag av lövträd som tex björk som naturligt brandhinder, och det kan också finnas 

andra sätt. Skogsbrand är en effekt av klimatförändringen som kan påverka Nackas 

värdefulla naturmark negativt, då Nackas naturmark domineras av torra hällmarker och 

känsligheten för extrem torka är här mycket hög. Vi såg sommaren 2018 vad långvariga 

värmeböljor kan ge för effekt, och det finns risk att hela gröna kilar, som är så viktiga för 

den biologiska mångfalden och spridningen av arter i Nacka, helt går upp i rök. Branden i 

Ryssbergen är fortfarande ett tydligt och varnande exempel. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet har drivit frågan om klimatanpassning många år och äntligen sker uppföljning 

av programmet. Vi saknar fortfarande de ekonomiska aspekterna kopplade till 

klimatanpassning och resonemang kring vem som tar merkostnaden vid vissa investeringar 

för att klimatanpassa exempelvis verksamheter, byggnader och miljöer. En risk vi behöver 

ta höjd för vid värmeböljor är hur det slår mot mer sårbara individer, som äldre och barn. I 

en kommun som Nacka finns många grönområden och skog även centralt och i anslutning 

till bebyggelse vilket också ökar risken för skogsbränder. 

 

- - - - - 
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§  169 KFKS-2024-00416 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 2023:14 - 

Granskning av kommunstyrelsens rutiner för säkerhet i 

IT-infrastruktur  

Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar följande.  

1.  Kommunstyrelsen antar yttrande över revisionsrapport och revisionsskrivelse 2023:14 

enligt bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad den 14 maj 2024.  

2.  Kommunstyrelsens beslut justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 

Granskningen avser bedöma om kommunstyrelsen har säkerställt ändamålsenlig styrning, 

intern kontroll och uppföljning av hanteringen av de IT-system som är centrala för 

kommunens finansiella rapportering. Revisionens samlade bedömning är att 

kommunstyrelsen inte i tillräcklig utsträckning har säkerställt en ändamålsenlig styrning, 

intern kontroll och uppföljning avseende hantering av behörigheter, programförändringar 

och IT-drift för de system som granskats. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 14 maj 2024 

1. Revisionsskrivelse 2023:14 

2. Revisionsrapport 2023:14 (denna bilaga publiceras inte på nacka.se eftersom den i vissa 

delar kan omfattas av sekretesskydd enligt offentlighets- och sekretesslagen) 

3. Förslag på yttrande 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  170 KFKS-2024-00462 

Remiss inför trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken 

(T25) 

Yttrande till Trafikförvaltningen, Region Stockholm 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över remissen inför trafikförändringar i 

SL- och WÅAB-trafiken (T25) i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 

den 23 maj 2024 med följande tillägg: 

2. Linje 2 bör även angöra Telegrafberget på väg in mot Sthlm och inte endast på 

utvägen.  

3. Boo kommundels yttre områden (Lännersta, Gustavsvik, Eriksvik, Kummelnäs och 

Vikingshill) behöver ökad trafikering även under lågtrafik, förbindelserna till och 

från Orminge Centrum behöver stärkas. 

4. 801 Älta - Tyresövägen - Gullmarsplan behöver ökad turtäthet, även helger, främst 

mot bakgrund av att Trafikverket 2024-2026 bygger ut gång- och cykelbanan i Älta 

vilket påverkar framkomligheten negativt.  

5. 840 behöver utökad trafik på morgnarna då dessa bussar ofta är fullsatta. Vi 

föreslår också att linjen dras om något så att man också inkluderar Jarlaberg, 

lämpligen kan bussen köra höger före tunneln till Nacka Strand via Jarlabergsvägen 

till Augustendalsvägen.  

6. Linje 442 bör få en justerad linjedragning, i östlig riktning med avfart från väg 222 

vid Kvarnholmsavfarten/Griffelvägen för att på så sätt kunna trafikförsörja Nacka 

Gymnasium, på samma sätt i västgående trafik och gå på 222an via 

Kvarnholmspåfarten. 

7. Att första punkten i remissyttrandet på sid 4 får följande lydelse: 

Till följd av framkomlighetsproblem i Björknäs föreslår kommunen att fler bussar 

bör trafikera Värmdöleden från Orminge Centrum istället för att trafikera 

Värmdövägen genom Björknäs, här bör dubbeldäckare kunna sättas in, precis som 

vid linje 474 på Värmdö, för att få ett effektivt utnyttjande av ytan i 

Slussenterminalen.  
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8. Bedömningen är att det föreligger risker kopplat till flera av förslagen, däribland 

ändringen av ändhållplatsen för linje 446 och 442X till Sickla udde där antalet resor 

från Boo kan komma att minska på grund av försämrad tillgänglighet och ökat antal 

byten. Nacka kommun vill poängtera att resenärerna från Boo och Tollare inte 

längre kommer att ha en direktbuss in mot Stockholm utan att behöva genomföra 

ett byte. Här anser Nacka kommun att Södermalm i första hand ska nyttjas som 

ändhållplats för de två linjerna men om det inte går så är Cityterminalen ett bättre 

alternativ för att skapa bättre tillgänglighet för resenärerna. Nacka kommun undrar 

även hur linjerna kommer att påverkas när Katarinaberget färdigställs och när det 

samtidigt föreligger stora ombyggnationer av Götgatan där bussarna tidigare haft 

start- och sluthållplats. I andra hand ska Cityterminalen nyttjas som ändhållplats. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Nacka kommun har mottagit en remiss från Region Stockholm angående förändringar i 

buss-, båt- och spårtrafik som Trafikförvaltningen avser att genomföra från och med 

december 2024.  

Kommunen bedömer att trafikförändringarna som berör spår- och sjötrafiken kommer att 

bidra positivt till kollektivtrafikförsörjningen i Nacka. För busstrafiken föreslås inga 

förändringar till tidtabellsskiftet i december utan de förändringar som planeras är 

med anledning av den nya temporära bussterminalen i Slussen som ska öppnas i augusti. 

Den nya bussterminalen vid Stadsgårdsleden kommer innebära att resenärerna till Slussen 

får längre gångavstånd, vilket kommunen vill understryka inte lever upp till de krav som 

kommunen förväntar sig på tillgängliga och attraktiva bytespunkter. Nacka kommun ser 

positivt på att Region Stockholm och Stockholms stad arbetar för att tillskapa andra 

bytespunkter närmare strategiska målpunkter. Kommunen ser emellertid flertalet risker 

med en del av de trafikförändringar som planeras implementeras, där resenärer från Nacka 

kommer att behöva genomföra byten för att nå Stockholm.   

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 23 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till yttrande på Remiss inför trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken 

(T25). 

Bilaga 2 Remiss inför trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken (T25) 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Johanna Kvist (S), 

Gunilla Grudevall-Steen (L), Mikael Carlsson (NL), Karin Teljstedt (KD) och Desha 
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Svenneborg (MP), bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott samt tillägg 

enligt följande:  

”1.Linje 442 bör få en justerad linjedragning, i östlig riktning med avfart från väg 222 vid 

Kvarnholmsavfarten/Griffelvägen för att på så sätt kunna trafikförsörja Nacka 

Gymnasium, på samma sätt i västgående trafik och gå på 222an via Kvarnholmspåfarten. 

2. Att första punkten i remissyttrandet på sid 4 får följande lydelse: 

Till följd av framkomlighetsproblem i Björknäs föreslår kommunen att fler bussar bör 

trafikera Värmdöleden från Orminge Centrum istället för att trafikera Värmdövägen genom 

Björknäs, här bör dubbeldäckare kunna sättas in, precis som vid linje 474 på Värmdö, för 

att få ett effektivt utnyttjande av ytan i Slussenterminalen.” 

Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Karin Teljstedt (KD), 

Desha Svenneborg (MP) och Mikael Carlsson (NL), tillägg enligt följande: 

” Bedömningen är att det föreligger risker kopplat till flera av förslagen, däribland 

ändringen av ändhållplatsen för linje 446 och 442X till Sickla udde där antalet resor från 

Boo kan komma att minska på grund av försämrad tillgänglighet och ökat antal byten. 

Nacka kommun vill poängtera att resenärerna från Boo och Tollare inte längre kommer att 

ha en direktbuss in mot Stockholm utan att behöva genomföra ett byte. Här anser Nacka 

kommun att Södermalm i första hand ska nyttjas som ändhållplats för de två linjerna men 

om det inte går så är Cityterminalen ett bättre alternativ för att skapa bättre tillgänglighet 

för resenärerna. Nacka kommun undrar även hur linjerna kommer att påverkas när 

Katarinaberget färdigställs och när det samtidigt föreligger stora ombyggnationer av 

Götgatan där bussarna tidigare haft start- och sluthållplats. I andra hand ska Cityterminalen 

nyttjas som ändhållplats.” 

Mikael Carlsson (NL) yrkade tillägg enligt följande:  

” 1. Att texten kring buss 801 kompletteras med följande. 

Vissa turer av linje 801 i rusningstid på morgonen och eftermiddagen bör förlängas till och 

från Stockholm central (Vattugatan). Detta skulle avsevärt förenkla pendlingsresande för 

Ältabor till Stockholm. Under 2024–2026 innebär den provisoriska Slussen-terminalen 

samt Trafikverkets vägarbete på Ältavägen att restiderna avsevärd förlängs. För att minska 

restiden, avlasta Slussen och minska köerna på Ältavägen bör i stället Ältas resenärer åka in 

till stan via Tyresöleden till Gullmarsplan eller Vattugatan. För att möjliggöra och 

underlätta för Ältas resenärer för detta skifte så är den bästa åtgärden att förstärka linje 801 

och införa en ny linje 801C in till stan. Om det är kapacitetsbrist vid Vattugatan eller 

Gullmarsplan bör resenärer från Älta prioriteras över resenärer från Tyresö eller Haninge, 

eftersom dessa inte drabbas av Slussenomläggningen eller vägarbetet på Ältavägen.” 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – det utsända förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott samt tilläggsförslaget från Mats Gerdau (M), 

tilläggsförslaget från Johanna Kvist (S) och tilläggsförslaget från Mikael Carlsson (NL).  

Ordföranden konstaterade först att kommunstyrelsens beslutat i enlighet med förslaget 

från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Mats Gerdau mot avslag och fann att 

kommunstyrelsens beslutat i enlighet med förslaget.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Johanna Kvist mot avslag och fann att 

kommunstyrelsens beslutat i enlighet med förslaget.  

Slutligen ställde ordföranden tilläggsförslaget från Mikael Carlsson mot avslag och fann att 

kommunstyrelsens beslutat att avslå förlaget. 

Votering begärdes, och kommunstyrelsen godkände följande beslutsgång: 

Ja för avslag till Mikael Carlssons tilläggsförslag. 

Nej för bifall till Mikael Carlssons tilläggsförslag. 

Voteringsresultat: 

För avslag röstade: Johan Krogh (C), Agnes Palinski (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), 

Karin Teljstedt (KD), Eivor Örenmark (M), Christian Listérus (M) och Mats Gerdau (M). 

För bifall röstade: Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V). 

Följande ledamöter valde att avstå: Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S), Gunnel Nyman 

Gräff (S) och Desha Svenneborg (MP). 

Med 7 JA-röster mot 2 NEJ-röster konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade 

beslutat att avslå Mikael Carlssons tilläggsförslag.   

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Vi är besvikna över utvecklingen av kollektivtrafiken efter maktskiftet 2022. Efter många år 

av positiv utveckling i Nackas kollektivtrafik, med utbyggd båttrafik, tvärbana, direktbussar, 

ökad turtäthet, och en annalkande tunnelbana ser vi nu ett klart trendskifte efter 

maktskiftet. Trots de rödgrönas fagra löften om bättre service och lägre reskostnader har 

kollektivtrafiken i Nacka försämrats. Nedlagda busslinjer, sämre turtäthet, ändrade rutter 

och snart en bussterminal som flyttar långt bort vid Slussen. 

 

Vi behöver bättre kollektivtrafik i Nacka. Inte sämre. Tunnelbanan kommer att ändra 

resemönstren. Den är vår största klimatinvestering någonsin, men den ligger ett par år fram 
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i tiden och tills dess behöver det finnas ett attraktivt erbjudande att välja att resa kollektivt 

också i Nacka. 

 

Vi kan konstatera att återkommande synpunkter från Nacka, som en bättre trafik i Boos 

ytterområden, buss till Nacka gymnasium, buss 840, 425, 402, 71, 53, 52, och flera bussar 

direkt från Orminge Centrum via Värmdöleden inte hörsammats och återigen behöver 

lyftas. 

 

Tvärtom mot tidigare önskemål väljer nu den rödgröna ledningen i Regionen att styra om 

två av Boos direktbussar 446 och 442X från Stockholm och tunnelbanan till Sickla Udde, 

dessa blir därmed ointressanta för Boos pendlare och antalet direktbussar på Värmdöleden 

blir i realiteten färre istället. Effekten blir ökat bilåkande och ett än högre tryck på bussarna 

på Värmdövägen genom Björknäs, bussar som redan idag går överfulla. Det duger inte. 

 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Socialdemokraterna tycker att Nacka kommuns remissvar belyser flera viktiga perspektiv 

och farhågor vad gäller de förändringar som föreslås. Vi tycker också att Moderaternas 

tillägg är bra och ska lyftas in i remissvaret från Nacka.  

Vi har förståelse för svårigheterna kring Slussen som bytespunkt under denna fas av 

Slussenprojektets genomförande, men vi vill samtidigt understryka att den nya tillfälliga 

bussterminalen vid Slussen kommer påverka nackaborna negativt. Det finns en risk att 

färre resenärer kommer att resa med buss på grund av de ökade antalet bytespunkter, 

förändrade ändhållplatser samt ökade gångavståndet mellan Stadsgårdsterminalen och 

Slussen. Det är mycket viktigt att förändringarna som föreslås genomföras på grund av den 

nya tillfälliga bussterminalen inte blir permanenta.  

Vi vill särskilt lyfta linje 446 och 442X som föreslås få ändrad ändhållplats till Sickla udde. 

Det kommer leda till sämre tillgänglighet och ökat antalet byten, något vi är kritiska till. Vi 

anser att det är viktigt att dessa linjer får fortsätta ha ändhållplats på Södermalm.  

Linje 446 är en av de bussar från Orminge som är viktig i rusningstrafiken. Det finns 

infartsparkeringar som gör att även nackabor från områden längre ut i Boo har tillgång till 

bussen, och den är en av de bussar som går runt hela Västra Orminge, passerar Orminge 

centrum och går ut till motorvägen direkt därefter, vilket gör att den är ett snabbt alternativ 

och en bra konkurrent till den egna bilen. Även linje 442X är en viktig linje ur 

trafiksynpunkt, där de som bor i en del av Boo som ligger lite vid sidan av och där denna 

linje ger en rakare och snabbare resa in till Stockholm, som alternativ till linje 442. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 



 
106 (134) 

 3 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Nackalistan håller helt med om kommunens skrivning att den temporära bussterminalen i 
Slussen inte uppfyller kraven på en bytespunkt som Slussen, vilket även tidigare framförts i 
en skrivelse från ordförande i Nackas kommunstyrelse till Stockholms Stad i juni 2023. 
Nackalistan yrkade följande ”Vissa turer av linje 801 i rusningstid på morgonen och 
eftermiddagen bör förlängas till och från Stockholm central (Vattugatan). Detta skulle 
avsevärt förenkla pendlingsresande för Ältabor till Stockholm. Under 2024–2026 innebär 
den provisoriska Slussen-terminalen samt Trafikverkets vägarbete på Ältavägen att 
restiderna avsevärd förlängs. För att minska restiden, avlasta Slussen och minska köerna på 
Ältavägen bör i stället Ältas resenärer åka in till stan via Tyresöleden till Gullmarsplan eller 
Vattugatan. För att möjliggöra och underlätta för Ältas resenärer för detta skifte så är den 
bästa åtgärden att förstärka linje 801 och införa en ny linje 801C in till stan. Om det är 
kapacitetsbrist vid Vattugatan eller Gullmarsplan bör resenärer från Älta prioriteras över 
resenärer från Tyresö eller Haninge, eftersom dessa inte drabbas av Slussenomläggningen 
eller vägarbetet på Ältavägen.” Vi tycker det är beklagligt att övriga partier i Nackas 
kommunfullmäktige inte biföll Nackalistan förslag. Hade vi haft politisk samsyn i detta 
ärende i kommunen och regionen, skulle det varit en viktig åtgärd för att förenkla 
pendlingsresande för många Ältabor till Stockholm. Nackalistan yrkade även på att följande 
skrivning skulle tas med i remisssvaret. ”Busslinje 446 och 446X från Orminge Centrum 
har tidigare gått till Medborgarplatsen på Södermalm. P g a Stockholms Stad planerade 
renovering av Götgatan så är det inte längre möjligt. Nackalistan vill utreda om linje 
446 och 446X från Orminge Centrum i rusningstid kan ges en annan slutstation nära 
central tunnelbanan på Södermalm alternativt förlängas till och från Cityterminalen. Detta 
skulle skapa en bättre tillgänglighet för resenärerna och avlasta Slussenterminalen.” 
Nackalistan tycker att den nuvarande planen på att 446 och 446X ska gå till Sickla udde är 
väldigt feltänkt och kommer leda till att många väljer bort dessa linjer. Vi tycker att den 
kompromiss 
 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

Vänsterpartiet är kritiska till de nedskärningar som under året skett i kollektivtrafiken. 

Nedskärningarna kommer påverka miljön då resenärer i stället kan komma att välja biltrafik 

och tillgängligheten minskar även. Yttrandet från Nacka kommun är bra och utförligt då 

många kommundelar lyfts och det är ett sammantaget behov som framgår. Det är ett 

ekonomiskt svårt läge för regionen då skatteökningen för 2024 inte varit i nivå med de 

behov som regionen har haft. Det statliga ekonomiska stödet uteblev också. En prisökning 

för resenärer har inte varit rimlig heller då en höjning genomförts i årtal. Vänsterpartiet 

hoppas på att det helhetsgrepp både region och staten behöver ta för att säkerställa god 

ekonomi gällande Stockholmsregionens kollektivtrafik inte uteblir för 2025. 

 

- - - - - 
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§  171 KFKS-2024-00372 

Remiss - Skolor mot brott (SOU 2024:17)  

Yttrande till Utbildningsdepartementet 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

1. Kommunstyrelsen antar yttrande över remissen Skolor mot brott (SOU 2024:17) i 

enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 11 april 2024. 

2. Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget från Johan Krogh.  

Sammanfattning av ärendet 

Utredningen benämnd Skolsäkerhetsutredning tillsattes i syftet att barn, elever, lärare, 

rektorer och annan personal ska ha en säker och trygg utbildnings- och arbetsmiljö. I detta 

delbetänkande kommer utredningen med förslag som innebär att skolväsendet involveras i 

ett arbete för att motverka brottsligheten och öka säkerheten inom skolan och i samhället i 

större utsträckning och mera systematiskt än vad som är fallet i dag. Utredningen föreslår 

reglering av ett antal specifika skyldigheter i ett nytt kapitel i skollagen (2010:800). 

Sammantaget innebär utredningens förslag ett ansvar för säkerhetsarbete, som blir ett nytt 

ansvarsområde för skolväsendet. 

Nacka kommun är utsedd som remissinstans och sista dag för yttrande är den 14 juni 2024. 

Juridik- och kanslistaben har berett remissen samt inhämtat synpunkter från välfärd skola 

och ledningsstaben. Ärendet behandlas i kommunstyrelsens arbetsutskott för att sedan gå 

till kommunstyrelsen som antar ett yttrande från Nacka kommun. 

I yttrande föreslås framhållas att Nacka kommun delar utredarens uppfattning att det krävs 

ett systematiskt arbete för att motverka brottslighet och öka säkerheten i såväl skolan som 

samhället i stort. Nacka kommuns inställning till utredningens förslag i stort föreslås dock 

vara att det ansvar som läggs på skolorna är allt för detaljreglerade och omfattande. I Nacka 

kommun bedrivs ett aktivt brottsförebyggande arbete där skolan är ett centralt område. 

Skolorna är viktiga aktör i detta arbete och den samverkan som pågår. Det finns redan 

bestämmelser i skollagen som ställer krav på skolornas arbete med aktuella frågor. Därtill är 

skolorna en viktig del i den samverkan som lagen (2023:196) om kommuners ansvar för 

brottsförebyggande arbete redan förutsätter. I förslaget till yttrande anges att Nacka 

kommun anser att skolans ansvar och arbete med brottsförebyggande åtgärder och 

säkerhetsfrågor inte ska styras genom föreslagen detaljreglering kring närmare hur det 

arbetet ska genomföras. Nacka kommun föreslås ställa sig positiv till en reglering gällande 

ansvar att polisanmäla misstanke om brott och även att skolor ges möjlighet att undersöka 
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väskor men samtidigt framhålla vissa praktiska svårigheter och konsekvenser som förslagen 

skulle innebära för rektorerna och personalen på skolorna. Förslagen om att stödmaterial 

ska tas fram för att underlätta skolornas arbete föreslås välkomnas.   

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 11 april 2024 

Bilaga 1. Sammanfattning Skolor mot brott (SOU 2024:17) 

Bilaga 2. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande  

Yrkanden 

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S), ändring enligt följande:  

”Under rubriken ”Sammanfattning” 

Nacka kommun delar utredarens uppfattning att det krävs ett systematiskt arbete för att 

motverka brottslighet och öka säkerheten i såväl skolan som samhället i stort. Nacka 

kommuns inställning till utredningens förslag i stort är dock att det ansvar som läggs på 

skolorna är allt för detaljreglerade och omfattande. Nacka kommun bedriver ett aktivt 

brottsförebyggande arbete där skolan är ett centralt område. Skolorna är viktiga aktör i 

detta arbete och den samverkan som pågår. Det finns redan bestämmelser i skollagen som 

ställer krav på skolornas arbete med aktuella frågor. Därtill är skolorna en viktig del i den 

samverkan som lagen (2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete 

redan förutsätter. Nacka kommun anser dock att skolans ansvar och arbete med 

brottsförebyggande åtgärder och säkerhetsfrågor inte ska styras genom föreslagen 

detaljreglering kring närmare hur det arbetet ska genomföras. Nacka kommun är positiv till 

en reglering gällande ansvar att polisanmäla misstanke om brott. Nacka kommun ställer sig 

dock negativ till att skolor ska ges möjlighet att undersöka väskor och andra föremål då 

förslaget riskerar att dels äventyra det viktiga förtroende som finns mellan skolpersonal och 

elever. Dels att det, precis som visitationszoner, är ett verktyg som riskerar godtyckliga 

bedömningar samt skadar den personliga integriteten. 

Nacka kommun önskar i övrigt lämna följande synpunkter på de olika avsnitten i 

betänkandet: 

Under rubriken ”Skolan ska ges en möjlighet att besluta om undersökning av bland 

annat väskor och andra föremål (avsnitt 16.6)” 

Nacka kommun avstyrker förslaget om att rektor ska kunna besluta om undersökning av 

elevers väskor och andra föremål på skolan. Nacka kommun anser att det inte är rimligt att 

lägga den här typen av uppgifter på lärare och annan skolpersonal. Inte minst då det 

riskerar att skada det viktiga förtroende som finns mellan lärare och elev, ett förtroende 

som är avgörande för att alla elever ska lyckas med sin skolgång.  Skolan kan redan idag 

tillkalla polis vid misstanke om brott.  
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Vidare anser Nacka kommun att undersökning av elevers väskor är ett allt för stort ingrepp 

i den personliga integriteten som inte hör hemma i skolan, särskilt inte i den känsliga period 

i livet som högstadiet och gymnasiet är. Precis som visitationszoner anser Nacka kommun 

att det här är fel väg att gå och som riskerar skapa mer skada än den begränsade nytta som 

det möjligen kan medföra. 

Utredningen lämnar för övrigt många luckor kring hur förslaget ens skulle vara praktiskt 

genomförbart.” 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), bifall till förslaget 

från kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Johann Kvist (S) yrkade, med instämmande av Desha Svenneborg (MP) och Tomas 

Ottosson (V), på ändring enligt följande: 

”Kommunstyrelsen antar yttrande över remissen Skolor mot brott (SOU 2024:17) i 

enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 11 april 2024, med ändringen att det 

första stycket under Nacka kommuns synpunkter (om avsnitt 13.4.6) stryks.” 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – det utsända förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott samt ändringsförslaget från Johan Krogh (C) och 

ändringsförslaget från Johanna Kvist (S).  

Ordföranden konstaterade först att kommunstyrelsens beslutat i enlighet med förslaget 

från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Därefter ställde ordföranden ändringsförslaget från Johan Krogh mot avslag och fann att 

kommunstyrelsens beslutat att avslå förslaget.  

Votering begärdes, och kommunstyrelsen godkände följande beslutsgång: 

Ja för avslag till Johan Kroghs ändringsförslag. 

Nej för bifall till Johan Kroghs ändringsförslag. 

Voteringsresultat: 

För avslag röstade: Agnes Palinski (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD), 

Eivor Örenmark (M), Christian Listérus (M) och Mats Gerdau (M). 

För bifall röstade: Johan Krogh (C), Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S), Gunnel 

Nyman Gräff (S), Mikael Carlsson (NL) Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg 

(MP).  

Med 6 JA-röster mot 7 NEJ-röster konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade 

beslutat att bifalla Johan Kroghs ändringsförslag.   

Slutligen ställde ordföranden ändringsförslaget från Johanna Kvist mot avslag och fann att 

kommunstyrelsens beslutat att avslå förslaget.  
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Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Vår moderatledda regering tar nu krafttag för att öka tryggheten i samhället i stort och även 

i skolan. Det som är brottsligt utanför skolan är brottsligt även i skolan. En bra skolgång 

för alla är något i sig väldigt brottsförebyggande, men skolorna måste också involveras mer 

för att minska brottsligheten och rekryteringen till kriminella gäng. Trygga skolmiljöer är 

något som också något som främjar barn och ungas utveckling och lärande. Polisanmälan 

vid misstanke om brott är rimligt, likaså behöver möjligheten att upptäcka om någon 

försöker föra in vapen och droger till skolan öka. 

 

Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 

Lärare och skolpersonal måste få fokusera på det de är utbildade till, att ge bästa möjliga 

start i livet för barn och unga. Utredningen föreslår att skolpersonal ska fungera som någon 

form av polis genom att undersöka elevers väskor och andra föremål. Vi tror inte att det 

här är rätt väg att gå. Dels riskerar det att skada det viktiga förtroendet mellan elev och 

lärare, ett förtroende som är en förutsättning för att alla elever ska lyckas i sin skolgång. 

Dels är det integritetskränkande och hör inte hemma i en skolmiljö, särskilt inte i en ålder 

som redan idag är tuff på många sätt. Centerpartiet beklagar att utskottet inte biföll vårt 

ändringsyrkande. 

 

Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 

Det är viktigt att säkerställa varje elevs trygghet under skoldagen, och vi har tyvärr inte nått 

dit idag i Sveriges alla skolor. Varje barn och ungdom har rätt att vistas i en skolmiljö utan 

vapen och droger, och ur det perspektivet tycker vi Liberaler att förslaget att rektor eller 

den person rektor utser ska kunna söka igenom väskor och elevskåp under reglerade 

former är rimligt. Vi bedömer att förslaget är väl avvägt mellan individens integritet och 

andra elevers behov av trygghet och säkerhet. 

 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Vi är nöjda och glada med att Centerpartiets yrkande gått igenom. Det är inte rimligt att 

skolor ska kunna söka igenom samtliga elevers väskor. Detta är både gravt 

integritetskränkande och svårt att lösa rent praktiskt, där hundratals elever börjar skolan 

samtidigt och samtliga entréer skulle behöva bemannas. Därtill är nyttan oklar då det 

sannolikt oftast är enstaka individer som skulle kunna utgöra ett hot. På samma tema anser 

vi att utredningens förslag om att inte tillåta möjlighet att använda larmbågar i skolan är 

bra, men tyvärr yttrar sig kommunen positivt till detta. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan tycker att de förändringar som Centerpartiet föreslagit i remissyttrandet är bra 

och vi ställer oss bakom dem. 
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Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet instämmer i att ökad trygghet och tillit behövs på våra skolor, liksom i många 

andra delar av samhället, men detta kan inte byggas genom kontroll och 

misstänkliggörande. Vi ser idag hur samhället blir mer och mer polariserat samtidigt som 

regeringens satsningar inte verkar råda bot på de stora samhällsutmaningarna vi har, utan 

snarare rikta utvecklingen åt helt fel håll. Vi ser det inte heller som skolans uppgift att vara 

väktare eller poliser, utan skolans uppgift är att skapa förutsättningar för lärande. Att skapa 

tillit och jobba tillsammans med elever för en tryggare skolvardag ser vi som bättre vägar 

framåt än att skapa en kontrollskola. 

 

- - - - - 
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§  172 KFKS-2024-00452 

Remiss - Växla yrke som vuxen - en reformerad 

vuxenutbildning och en ny yrkesskola för vuxna  

Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 

4 till tjänsteskrivelsen daterad den 24 maj 2024.  

2. Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget från Mats Gerdau.  

Sammanfattning av ärendet 

Regeringen beslutade den 22 juni 2022 att tillsätta utredningen ”Långsiktig och 

behovsanpassad yrkesutbildning för vuxna” (dir. 2022:84). Utredningens förslag handlar i 

stora drag om hur yrkesutbildningen inom kommunal vuxenutbildning (komvux) kan bli 

mer effektiv och bättre anpassad efter de behov som finns, både på arbetsmarknaden och 

hos individer. Utredningen lämnar även förslag på hur en ny form av yrkesutbildning för 

vuxna på gymnasial nivå kan införas.  

Remissen har behandlats i nämnden för arbete och försörjning som har beslutat att 

överlämna synpunkter på remissen till kommunstyrelsen. Nämnden för arbete och 

försörjning ställer sig i huvudsak bakom utredningens förslag. På några punkter instämmer 

dock nämnden för arbete och försörjning inte i utredningens bedömningar och nämnden 

för arbete och försörjning avstyrker därför delar av utredningens förslag. Juridik- och 

kanslistaben har berett ärendet utifrån kommunstyrelsens perspektiv inför beslut i 

kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 24 maj 2024 

1. Utdrag ur betänkandet av Yrkesvuxutredningen - Sammanfattning och 

författningsförslag 

2. Protokollsutdrag från den nämnden för arbete och försörjnings sammanträde den 22 maj 

2024.    

3. Synpunkter från nämnden för arbete och försörjning.  

4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), ändring enligt följande:  
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”Kommunstyrelsen föreslås besluta i enlighet med förslaget från Juridik- och kanslistaben, 

med undantag av det som står om att tillstyrka förslaget som att inrätta en ny form av 

yrkesutbildning på gymnasial nivå för vuxna (yrkesskola). Under rubriken ”Övergripande 

bedömning” på sidan 2 ersätts första och andra stycket med följande: 

Det är viktigt att man som vuxen kan byta spår i yrkeslivet. Det kan dock inte bara vara till 

yrken som kräver högskoleutbildning, även byte till mer praktiska yrken måste vara möjligt. 

För oss i Nacka som står för en aktiv arbetslinje är detta mycket angeläget, såväl för den 

enskilde som för företagen som exempelvis behöver anställa vid nyetableringar eller 

expansion. Vi behöver en tillgänglig och flexibel yrkesutbildning som snabbt kan anpassas 

till behoven på arbetsmarknaden. Nacka har idag Sveriges kanske mest generösa 

vuxenutbildning där alla har möjlighet att läsa in yrkesutbildningar inom komvux, även om 

man har en gymnasieexamen sedan tidigare. Vi ser hellre att fler tar efter detta och att 

yrkesvux byggs ut än att en helt ny utbildningsform, yrkesskola för vuxna, skapas. Det finns 

redan yrkesvux, arbetsmarknadsutbildningar och yrkesutbildningar inom folkhögskolorna 

som alla ger kunskaper på gymnasienivå och därutöver olika helt privata utbildningar. Vi 

ser inte riktigt att man behöver skapa en fjärde utbildningsform, förstärk dem som finns i 

stället! Det blir enklare för såväl arbetsgivare som enskilda att förstå vad det är för 

kompetens man får efter genomgången utbildning.” 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Tomas 

Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP), ändring enligt följande: ”Att texten i förslaget 

till yttrande om punkten 3.3.9, på sid 1-3, stryks.” 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – det utsända förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott samt ändringsförslaget från Mats Gerdau (M) och 

ändringsförslaget från Gunnel Nyman Gräff (S).  

Ordföranden konstaterade först att kommunstyrelsens beslutat i enlighet med förslaget 

från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Därefter ställde ordföranden ändringsförslaget från Mats Gerdau mot avslag och fann att 

kommunstyrelsens beslutat i enlighet med förslaget.  

Slutligen ställde ordföranden ändringsförslaget från Gunnel Nyman Gräff mot avslag och 

fann att kommunstyrelsens beslutat att avslå förslaget.  

Protokollsanteckning 

Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Vid första anblicken låter det rimligt att deltagare ska kunna svenska för att läsa i 

yrkesskolan. Men, med kännedom om att regeringen föreslår en minskning av tiden som 

individen ska klara av att läsa och ta betyg i SFI blir slutsatsen ändå en annan. Det eftersom 

vi vet att skolbakgrund i det tidigare hemlandet har sett olika ut, och att det är individuellt, 



 
114 (134) 

 3 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

oavsett härkomst eller bakgrund hur enkelt det kan vara att lära sig nya saker, som i detta 

fall svenska. Kanske är just en yrkesskola, med visst stöd i svenskundervisningen, ett sätt 

att både läsa in ett yrke OCH lära sig mer svenska för att sedan få ett jobb och på det sättet 

både ta del av och bidra till samhället och det nya hemlandet. 

Vidare vill vi påminna om att regeringens satsningar inom yrkesutbildningar missar den 

effektiva utbildningen som bedrivs av folkhögskolorna. Anslaget i statsbudgeten till 

folkhögskolan är för lågt och folkhögskolan omfattas inte heller av regeringens satsning på 

yrkesutbildning. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan ställer sig tveksamt till att avgiften för kunskapsprövning av en kurs, ämne eller 

nivå i ämne i ett slag höjs 100% från 500 kr till 1000 kr. Att en individ vill pröva sina 

kunskaper för att få ett betyg utan att genomgå undervisning innebär en ambition att 

dokumentera sina kunskaper och i de flesta fall fortsätta att studera vidare, bidra och bli en 

resurs i samhället. Då ska vi inte fördyra och försvåra processen för dessa individer. Vi 

känner till fall där vänner har betalat åt personer som själva inte haft råd med 

prövningsavgiften. I flera andra länder som t ex Kanada och Frankrike tas ingen avgift ut 

överhuvudtaget för prövning av kunskaper. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Vi i Miljöpartiet är i grunden mycket positiva till möjligheten att under livet kunna ställa om 

inom yrkeslivet. Det är en grundstomme i ett utvecklat samhälle att ge möjlighet till 

omställning av olika slag.  En något reformerad vuxenutbildning och utvecklad yrkesskola 

för vuxna är därför mycket välkommen. Vi håller i mångt och mycket med det förslag till 

yttrande som nu lagts fram men ser ett behov av att möjliggöra utbildningssatsningar även 

för personer som håller på att lära sig svenska och har velat att det syns i yttrandet från 

Nacka kommun. 

 

- - - - - 
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§  173 KFKS-2024-00444 

Remiss - Rätt frågor på regeringens bord - en 

ändamålsenlig regeringsprövning på miljöområdet, del 1 

och 3 (SOU 2024:11) 

 

Beslut 

1.  Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 3 till 

tjänsteskrivelsen daterad den 27 maj 2024. 

2.  Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 

Klimat- och näringslivsdepartementet har skickat Rätt frågor på regeringens bord – en 

ändamålsenlig regeringsprövning på miljöområdet (SOU 2024:11), på remiss. Utredningens 

mål är att rätt prövningar ska till regeringen, att domstolar och förvaltningsmyndigheter ska 

fungera självständigt från politiken samt att prövningarna ska bli mer effektiva.  

Utredningen föreslår ändringar som rör prövningar på regerings- eller domstolsnivå. 

Ändringarna innebär därför väldigt liten skillnad jämfört med idag, för miljö- och 

stadsbyggnadsnämndens handläggning och för Nacka kommun.  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden bedömer att de föreslagna ändringarna lever upp till 

utredningens mål men att det behövs förtydliganden och vägledning innan regelverket 

ändras. Det behöver även säkras att domstolarna har resurser för den ökade 

ärendemängden som förslagen skulle innebära. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad 27 maj 2024 

Bilaga 1. Remiss – Betänkandet Rätt frågor på regeringens bord – en ändamålsenlig 

regeringsprövning på miljöområdet. 

Bilaga 2. Synpunkter från miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Bilaga 3. Förslag till yttrande 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

- - - - - 
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§  174 KFKS-2024-00348 

Remiss - En enklare hantering av vattenfrågor vid 

planläggning och byggande (SOU 2023:72)  

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 4 till 

tjänsteskrivelsen daterad den 27 maj 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Nacka kommun har fått betänkandet En enklare hantering av vattenfrågor vid planläggning 

och byggande på remiss från Landsbygds- och infrastrukturdepartementet.  

I utredningen har en översyn gjorts av de bestämmelser som avser vatten i bland annat 

plan- och bygglagen. Även miljöbalken och andra förordningar berörs. Förslagen i 

utredningen innehåller förtydligade bestämmelser om miljökvalitet för vatten, 

dagvattenhantering, dricksvattenförsörjning, krav på hushållning med vatten och skydd av 

vattenområden. Det föreslås även förenklade strandskyddsregler för att underlätta 

planändringar. 

Remissen har beretts av planenheten för miljö- och stadsbyggnadsnämnden. Planenheten 

har inhämtat synpunkter från bygglovenheten, enheten för strategiskt klimat- och 

miljöarbete och enheten för strategisk stadsutveckling. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

har beslutat att överlämna synpunkter över remissen till kommunstyrelsen. Juridik- och 

kanslistaben har inhämtat synpunkter från Nacka vatten och avfall AB. Juridik- och 

kanslistaben har därefter, utifrån kommunstyrelsens perspektiv, berett ärendet vidare inför 

beslut i kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 27 maj 2024 

1. Utdrag ur betänkandet - Sammanfattning och författningsförslag 

2. Protokollsutdrag från den miljö- och stadsbyggnadsnämndens sammanträde den 22 maj 

2024.    

3. Synpunkter från miljö- och stadsbyggnadsnämnden.  

4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  175 KFKS-2024-00479 

Politikerinitiativ - Tilläggsbudget för att stoppa 

nedskärningarna i välfärden 

Inkom den 8 april 2024 av Johanna Kvist m.fl. (S)  

 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet. 

Sammanfattning av ärendet 

Socialdemokraterna har inkommit med politikerinitiativ om att ge stadsledningskontoret i 

uppdrag att utreda vilka verksamheter som är i störst behov av ekonomiska tillskott, hur 

detta skulle kunna finansieras och därefter återkomma med förslag på en tilläggsbudget för 

att stoppa och motverka nedskärningar inom välfärden.   

Sammanfattningsvis anser stadsledningskontoret att det för tillfället inte finns något 

ekonomiskt utrymme för att lägga en tilläggsbudget som skulle utöka kommunens 

kostnader. Med bakgrund till kommunens negativa prognos för helåret 2024 så skulle det i 

stället behövas beslut om en åtgärdsplan för att resultatet ska komma i balans. Vidare är det 

en politisk bedömning om vilka verksamheter som ska prioriteras före andra och det görs 

lämpligen när kommunfullmäktige fastställer mål och budget i november för kommande år. 

Med detta som bakgrund föreslås att politikerinitiativet avslås. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 20 maj 2024 

Bilaga 1 Politikerinitiativ från Johanna Kvist (S), Gunnel Nyman Gräff (S) och Andreas 

Andersson (S). 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 

med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 

Inget parti yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag om tilläggsbudget, inte ens 

Socialdemokraterna själva. Förslaget var illa genomtänkt och ofinansierat från början. De 

kan inte det politiska hantverket och vet inte hur man leder en kommun på 110 000 

invånare som omsätter 8 miljarder kronor. Man måste ha genomarbetade, konkreta och 
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finansierade förslag om man ska nå resultat. Vänstersidan brister i alla de avseendena. 

Deras påståenden om att fastighetsförsäljningar och skattesänkningar har urholkat Nackas 

ekonomi är orimliga. Utan fastighetsförsäljningarna hade kommunen tvingats ta större lån 

och betala högre räntekostnader och därmed haft mindre pengar till bl a undervisningen i 

skolan.  

 

Vi moderater prioriterar alltid skolan och våra barns utveckling. Nacka ska vara den bästa 

platsen att växa upp på. Vi ser det inte motiverat med en extra tilläggsbudget till skolan nu, 

bl a mot bakgrund av att vi har höjt skolpengen med 5,5% i år (jämfört med förra året) och 

att kostnadsutvecklingen nu bromsat. Lärarlöneavtalet i år slutade på 3,3% löneökning och 

inflationen sjunker kraftigt och vi fick på mötet information om att ingen tillsvidareanställd 

personal i våra förskolor och skolor har blivit uppsagd, trots att det är färre barn i 

verksamheten. Vi återkommer i den samlade budgeten i höst med förslag om hur vi vill 

stärka skolan. 

 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Socialdemokraterna anser att finansieringen av välfärden ska ske inom den ordinarie 

budgetprocessen och med vårt budgetförslag hade förskola, skolor och äldreomsorgen fått 

mer resurser redan i höstas. Men på grund av det synnerliga allvarliga läget i framförallt 

våra förskolor och skolor så såg vi inget annat alternativ än att lägga fram ett förslag om att 

ta fram en tilläggsbudget för att stoppa nedskärningarna. 

Förklaringen till att vårt initiativ om att stoppa nedskärningarna i välfärden avslås är att det 

inte finns något ekonomiskt utrymme för en tilläggsbudget. Det är mycket anmärkningsvärt 

att Moderaterna för bara några månader sedan sa att Nacka har muskler för att återkomma 

om behov finns av tilläggsbudget eftersom kommunen har en välskött och stabil ekonomi. 

Sveriges lärare Nacka har varnat för konsekvenserna som pågående nedskärningar i form 

av uppsägningar av personal, större barngrupper i förskolan och större klasser i skolan får. 

Men nu kan kommunen alltså inte stoppa detta. Det är minst sagt oansvarigt av 

kommunstyrelsens ordförande att säga till nackaborna, barnen och personalen att resurser 

finns att skjuta till när det nu inte finns det. 

Vi ser nu svart på vitt att Moderaternas urusla affärer som att sälja välfärdsfastigheter och 

mark samtidigt som de sänkt skatten har urholkat Nackas ekonomi. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

I tjänsteskrivelsen skriver stadsledningskontoret att ”det för tillfället inte finns något 

ekonomiskt utrymme för att lägga en tilläggsbudget som skulle utöka kommunens 

kostnader. Med bakgrund till kommunens negativa prognos för helåret 2024 så skulle det i 

stället behövas beslut om en åtgärdsplan för att resultatet ska komma i balans”.   
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Nackalistan tycker det är anmärkningsvärt att företrädare för Moderateraterna så sent som i 

februari i år under kommunfullmäktige pratade sig varma om vikten av att ha ekonomiska 

muskler och att man på grund av kommunens goda ekonomi hade möjlighet att agera. Nu 

tre månader senare ser verkligheten plötsligt helt annorlunda ut, och istället för att skjuta till 

pengar till välfärden skrivs det i tjänsteskrivelsen att det kan behövas en åtgärdsplan för att 

få resultatet i balans. Nackalistan tycker att det är viktigt att skolorna får rätt förutsättningar 

och att det är viktigt att prioritera kärnverksamheten i kommunen istället för 

miljardprojekt. Hade kommunfullmäktige valt att anta Nackalistans förslag till mål och 

budget för 2024 hade det idag funnits bättre förutsättningar ute i skolorna att klara sig ifrån 

nedskärningar. 

 

- - - - - 
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§  176 KFKS-2023-00634 

Politikerinitiativ - ett grönt paket för levande miljöer  

Inkom den 12 juni 2023 av Desha Svenneborg, (MP) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen noterar att kommunen redan arbetar med utformning av gaturummet 

utifrån biologisk mångfald där så är möjligt. 

2. Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget om att arbetet med levande dikeskanter och 

stadsnära ängar. Det genomförs inom arbetet med naturvårdsplan och parkplan. 

3. Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget med ”levande rondeller” genom att de på sikt 

utvecklas med mer växtlighet som gynnar pollinatörer. 

4. Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget om stadsodling i gaturummet eller på centrala 

platser där det bedöms lämpligt och uppdrar till natur- och trafiknämnden att ta fram en 

plan för detta. 

Sammanfattning av ärendet 

Politikerinitiativ om att titta på mellanrummen mellan träden i Nya gatan samt 

detaljplanerna i centrala Nacka utifrån biologisk mångfald och pollinatörer. Förslaget 

inbegriper även dikeskanter, rondeller samt stadsodling. 

Kommunen arbetar redan med utformning av gaturummet utifrån biologisk mångfald där 

så är möjligt. Det sker utifrån de strategier och vägledande dokument som är framtagna för 

gaturummet och sker i samband med framtagande av nya detaljplaner.  

Under 2021 lades klippta gräskanter om till högvuxet gräs för ökad biologisk mångfald och 

sedan dess blommar de flesta vägrenar i Nacka. Andelen ängsmarker i kommunen ökade 

också. Detta kommer fortsätta att utvecklas genom att de blomrika marker som identifieras 

i naturvårdsplanen kommer tas om hand om i den parkplan som planeras. Mer växtlighet i 

rondellerna som gynnar pollinatörer kommer också att tillföras på sikt.    

Stadsodling i upphöjda bäddar ger relativt höga skötselkostnader för kommunen.  I första 

hand bör därför odling ske i mark och i samarbetet med en förening. När det är ont om 

plats kan stadsodling i gaturum eller på centrala platser också genomföras där det bedöms 

lämpligt. Redan idag finns även ett antal koloniföreningar som erbjuder odling på flera 

platser i kommunen. 
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Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 17 maj 2024 

Bilaga 1 Politikerinitiativ – Ett grönt paket för levande miljöer 

Yrkanden 

Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Mats Gerdau (M), 

Gunilla Grudevall-Steen (L), Johanna Kvist (S), Karin Teljstedt (KD), Mikael Carlsson 

(NL) och Tomas Ottosson (V), bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott 

samt ändring enligt följande: ”Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget om stadsodling i 

gaturummet eller på centrala platser där det bedöms lämpligt och uppdrar till natur- och 

trafiknämnden att ta fram en plan för detta.” 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott med föreslagen ändring från Desha Svenneborg (MP) och 

fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag och med 

ändringen: ” Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget om stadsodling i gaturummet eller på 

centrala platser där det bedöms lämpligt och uppdrar till natur- och trafiknämnden att ta 

fram en plan för detta.” 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Att stärka den biologiska mångfalden är viktigt och då är dessa förslag i politikerinitiativet 

”lågt hängande frukter” som enkelt kan genomföras. Vi hade gärna sett att dessa förslag 

också budgetsattes så att de blir av på allvar och vi tycker också att det är viktigt att de 

partier som nu röstar för utskottets förslag till beslut också tar med detta i nästa års 

budgetarbete. Det är viktigt att detta inte stannar vid vackra ord i ett beslut utan att dessa 

förslag också realiseras. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet håller heller inte med om att man redan jobbar med att få in grönt och 

biologisk mångfald i det som byggs, något som kvarteret Nya gatan är ett tydligt exempel 

på. Det är extremt mycket hårdgjorda ytor, glest mellan träden och obefintlig grönska 

däremellan, något som bidrar till varmare och blåsigare miljöer. Området ger allt annat än 

ett grönt och naturbant intryck och det är också tydligt att driftkostnader för att sköta de 

gröna mellanrummen anses som ett problem snarare än att vi skapar trivsamma och 

motståndskraftiga miljöer som människor vill vistas i. Ja, det är billigt med mycket 

hårdgjorda ytor, men framförallt är det och dåligt klimatanpassat. Vi hoppas att 

utvecklingen kommer bli mer grön här, för just nu skiljer sig det färdigställda väldigt 

mycket från den ursprungliga visionen. Vi ser fram emot att följa arbetet med att äntligen få 
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till mer medskapande stadsutveckling i form av stadsodling, insatser som gynnar både 

ekologisk och social hållbarhet. I Stockholm har man olika former för att få till odling även 

i gaturummen och vi ser gärna att också Nacka tar inspiration härifrån och hittar former 

för samverkan både tillsammans med enskilda Nackabor och föreningar. 

 

- - - - - 
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§  177 KFKS-2023-01082 

Politikerinitiativ - Använd framtidsfonden för klimat- och  

miljösatsningar  

Inkom den 6 november 2023 av Tomas Ottosson(V) och Alena Jukic 

(V) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens miljöutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut: 

1. Kommunstyrelsen noterar att framtidsfonderna redan kan nyttjas till klimat- och 

miljöåtgärder i enlighet med initiativet. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 

Vänsterpartiet inkom den 6 november 2023 med ett politikerinitiativ där de lyfter fram att 

framtidsfonderna för miljö och klimat bör nyttjas till miljö, klimat och gröna åtgärder i 

Nacka. I politikerinitiativet föreslås att miljöenheten ska identifiera projekt eller åtgärder 

som främjar klimatet eller miljön och sedan ansöka om medel från framtidsfonden för att 

finansiera detta. Detta bör göras för att förhindra att medel från miljö- och klimatfonden 

omfördelas till andra typer av projekt som inte innefattar klimat- och miljö. Vänsterpartiet 

anser att kommunen måste prioritera minskade utsläpp av koldioxid och andra åtgärder 

som motverkar förstörelse av klimatet och miljön. 

Flera av kommunens styrande dokument inom klimat- och miljöområdet uppdateras under 

2024, bland annat ett nytt klimat- och miljöprogram, grön- och blåprogram samt en 

naturvårdsplan. Uppdateringen av dessa styrdokument aktualiserar åtgärderbehov som kan 

resultera i nya ansökningar till framtidsfonderna i enlighet med fondernas syfte.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 14 maj 2024 

Bilaga 1 Politikerinitiativet  

Yrkanden 

Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Henrik Unosson (S) och Mikael 

Carlsson (NL), bifall till politikerinitiativets förslag. 

Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens miljöutskott. 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – det utsända förslaget från 

kommunstyrelsens miljöutskott samt bifallsförslaget från Tomas Ottosson (V). 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med utsänt förslag. 

Reservationer 

Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande. 

Det saknas helt en argumentation i svaret varför politikerinitiativets yrkanden inte bifalls. 

Det framgår i beslutsformuleringen att framtidsfonderna redan kan nyttjas till klimat och 

miljöåtgärder. Det problem som Vänsterpartiet såg var att framtidsfonden för miljö och 

klimat hade 18 miljoner som låg outnyttjade samtidigt som andra fonder var helt utnyttjade 

och kunde få medel för andra ändamål från miljö och klimatfonden. Den frågan är inte 

besvarad i utredningen alls. Det nämns i tjänsteskrivelsen om åtgärder som redan fått 

medel, vilket är bra och det nämns att det kommer att ansökas längre fram för att uppnå 

målen i minoritetsprogrammet men av någon sorts otur verkar det inte behövas just nu. Då 

kan man undra hur dessa 18 miljoner som kanske krymper skulle kunna användas med en 

annan majoritet. Ett avtal med Erstavik om ersättning för varsamt skogsbruk är på sin 

plats, utökad samhällsvägledning om energieffektivisering och förändrad livsstil genom en 

bättre konsumtion som släpper ut mindre koldioxid och en stor återbruksgalleria med 

reparationsmöjligheter är exempel som kan genomföras med en annan politisk majoritet. 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan yrkar bifall till Vänsterpartiets politikerinitiativ. Vi ser att det finns många fler 

miljö- och klimatprojekt som skulle kunna finansieras genom framtidsfonderna, och vi tror 

också att det finns en viss risk att de pengar som finns kvar av Miljö- och klimatfondens 

medel kan komma att användas för annat än miljösatsningar. Det behöver göras mer på 

klimat- och miljöområdet och det är bråttom. Därför ser vi positivt på politikerinitiativet. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Det finns flera projekt på gång och mycket arbete sker, under ledning av den 

klimatstrategiska enheten som nu finns i Nacka och som är ett direkt resultat av 

Miljöpartiets gröna samverkansavtal med styret. Vi förutsätter att de medel som finns 

används till just klimat- och miljösatsningar och inte omfördelas till annat. Sedan skulle vi 

gärna se egna budgeterade medel löpande utöver punktinsatser med fondpengar. 

- - - - - 
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§  178 KFKS-2024-00331 

Medborgarförslag om nya lokaliseringar av simhall och 

byggande av ett utegym  

Inkom den 3 mars 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen noterar att föreslagen placering av utegym hanteras vidare i pågående 

arbete med att ta fram en parkplan. Alternativ placering av Myrsjö simhall avslås då 

kommunfullmäktige redan bestämt var simhallen ska placeras. Medborgarförslaget är 

därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 

Medborgarförslaget föreslår att ett utegym byggs vid Blå hallarna i Orminge och att 

planerad simhall i Myrsjö istället byggs i Kummelbergets industriområde. Enhetens 

bedömning är att föreslagen placering av utegym hanteras i enheten offentlig utemiljös 

pågående arbete med parkplan. Vidare bedömer enheten att placering av simhallen i 

Kummelbergets industriområde inte är möjligt utan ändring av detaljplan och är sämre 

kollektivtrafikmässigt och längre från boende. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 17 april 2024 

Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Nackalistan drev länge att Simhallen skulle placeras i närheten av Orminge centrum på den 

så kallade Nybackatomten. Det eftersom kommunikationerna dit är bättre än till Myrsjö, 

fler bor också nära den tomten vilket skulle ha underlättat. Vi tror också att det hade varit 

bra trygghetsmässigt att placera simhallen centralt i Orminge. Efter att det beslutades att 

simhallen skulle placeras på Myrsjö IP så har vi accepterat det beslutet och ser att det är av 

största vikt att bygget kan komma igång och simhallen färdigställas. Vi tycker dock att det 
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är viktigt att man visar stor hänsyn både gentemot kringliggande natur och den hackspett 

som häckar där. Det är därför bra att man nu gör en ordentlig satsning på att erbjuda 

hackspetten en bra plats i närheten innan bygget sätter igång. Att i detta skede börja utreda 

en alternativ placering för simhallen tycker vi vore väldigt svårt och inget vi kan stödja. 

 

- - - - - 
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§  179 KFKS-2024-00281 

Medborgarförslag om utökad miljöövervakning i 

Sicklaområdet  

Inkom den 16 februari 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

1. Kommunstyrelsen noterar att kommunen inte kommer att genomföra utökade 

mätningar för luftkvalitet i området. Medborgarförslaget tas dock vidare i miljösamordning 

för pågående entreprenad samt i utredningsarbetet kopplat till pågående och planerade 

detaljplaner och utbyggnadsprojekt. Dialog förs med förslagslämnaren avseende 

dambekämpning och eventuell mätning med tillhörande resultat. Medborgarförslaget är 

därmed färdig behandlat. 

Sammanfattning av ärendet 

Enheten för strategiskt klimat- och miljöarbete bedömer att störst direkt nytta i enlighet 

med medborgarförslaget kan fås om frågan hanteras i pågående entreprenader längs 

Värmdövägen genom ökad dambekämpning med återkoppling till medborgaren.  

Enheten för strategiskt klimat- och miljöarbete föreslår att en gemensam utredning av 

luftkvalitet under utbyggnadsskedet för Sicklaområdet bör tas fram inom ramen för 

pågående och planerade detaljplaner och utbyggnadsprojekt för att identifiera kumulativt 

särskilt utsatta områden under utbyggnadstiden med förslag till åtgärder för att begränsa 

negativ omgivningspåverkan från damning och partiklar. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse den 2 maj 2024 

Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Yrkanden 

Henrik Unosson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 

medborgarförslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – det utsända förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott samt bifallsförslaget från Henrik Unosson (S). 
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Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med utsänt förslag. 

Protokollsanteckning 

Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

I medborgarförslaget föreslås utökad miljöövervakning med avsikt på luftkvaliteten i 

närområdet till centrala Sickla samt att lämpliga åtgärder vidtas om riktvärden överstigs. 

Särskilt nämns att området Alphyddan är drabbat av olägenheter under speciellt den torrare 

delen av året. I förslaget till utskottsbeslut anges att kommunen inte kommer att genomföra 

utökade mätningar för luftkvalitet i området. Samtidigt sägs att dialog förs med 

förslagslämnaren avseende bekämpning av damm och eventuell mätning med tillhörande 

resultat. Socialdemokraterna anser att det i detta fall är rimligt att bifalla aktuellt 

medborgarförslag. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Vi tycker att detta är ett väldigt bra förslag och något som kommunen borde göra. Det är 

viktigt att kommunen tillser att miljön är bra för kommuninnevånarna även under 

byggnationstiden, vi önskar att de styrande partierna skulle känna samma ansvar för detta 

som vi i Nackalistan gör. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Miljöpartiet ser ett stort behov av att synliggöra de luftmätningar som görs på ett tydligare 

sätt, särskilt i centrala Nacka där luften i flera områden har dålig kvalitet. Genom att visa 

hur luftkvaliteten är kan man förhoppningsvis skapa incitament till att förbättra den genom 

att åka kollektivt, gå och cyklar mer och minska Nackas utsläpp och få renare luft. 

- - - - - 



 
130 (134) 

 3 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  180 KFKS-2024-00134 

Medborgarförslag om att funktionsnedsatta ska få 

tillgång till båtplatser  

Inkom den 26 januari 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen noterar att det saknas allmänna båtplatser och gästhamnar för vilka 

kommunen ansvarar varför frågan får hanteras vidare med båtklubb eller privat gästhamn. 

Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 

Medborgarförslaget föreslår att båtplatser anpassas för funktionsnedsatta. 

Fastighetsenhetens utredning visar att det inte finns några allmänna båtplatser som 

kommunen ansvarar för. Detta måste genomföras tillsammans med antingen en båtklubb 

eller privat gästhamn. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 17 april 2024 

Bilaga 1 Medborgarförslaget 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

Vi anser att Nacka kommun bör se närmare på hur funktionsnedsatta ska kunna få tillgång 

till båtplatser och överväga lämpliga åtgärder för att underlätta för detta. Kommunen bör 

inte bara bistå med kunskap kring tillgänglighetsfrågor och investeringsstöd utan även 

överväga andra konkreta sätt på vilka man kan försöka gå förslagsställaren till mötes. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

Medborgarförslaget lyfter viktiga frågor som behöver studeras vidare. Vi är i dagsläget inte 

beredda att bifalla förslaget men kommer titta vidare på det och se om vi kan hitta något 
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som kan uppfylla intentionen med motionen. Som en kommun med lång kust och nära till 

skärgården så vore det väldigt bra om detta kunde tillgängliggöras för fler på ett bra sätt. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  

Vänsterpartiet ser behovet av att funktionsnedsatta ska kunna ha tillgång till båtplatser 

anpassade på lämpligt sätt så de kan användas av funktionsnedsatta.  

Svaret från kommunen att det inte finns några allmänna båtplatser som kommunen 

ansvarar för är inte tillfredställande. Det finns en stor mängd arrendeavtal som kommunen 

har med båtklubbar så vänsterpartiet ser gärna ett samarbete mellan en förening som 

företräder funktionsnedsatta, en lämplig båtklubb med arrendeavtal och kommunen som 

markägare och ansvarig för att tillgängliggöra kommunen för alla innevånare. Samarbetet 

skulle syfta till att lösa de frågor som finns runt arrendeavtal och ägande av utrustnings som 

krävs. Vi förstod på sammanträdet i Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott att det inte 

var en lätt sak att ordna men Vänsterpartiet ser det mödan värt att satsa på att göra en 

lösning i medborgarförslaget anda. 

 

- - - - - 
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§  181 KFKS-2023-01351 

Medborgarförslag om tak och grillplats på torget mellan 

Röda längan och Ormingehus, Orminge  

Inkom den 28 december 2023 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

1. Kommunstyrelsen noterar följande. Inom pågående utbyggnad finns en planerad 

utformning av torget innebärande ytor för lekplats, förskolegård och uteservering. Även 

om planeringen inte innehåller skärmtak och grillplats är intentionen att skapa en trevligare 

samlingsplats. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har lämnats in till kommunen om byggnation av skärmtak och 

grillplats på torget mellan Röda Längan och Ormingehus. Förslagsställaren skriver att 

torget upplevs som ödsligt.  

Fastigheten med torget ägs av en privat fastighetsägare vilket innebär att kommunen inte 

har full rådighet över platsen. Utformning av torget är dock del av ingånget 

exploateringsavtal mellan kommunen och fastighetsägaren.  

Planerad utformning av torget innehåller ingen grillplats men är utformat med ytor för 

lekplats, förskolegård och uteservering. Bedömningen är att planerad gestaltning väsentligt 

kommer att öka aktiveringen av torget och skapa bättre förutsättningar för att bli en trevlig 

samlingsplats. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 16 april 2024 

Bilaga 1. Medborgarförslag som inkommit den 28 december 2023  

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
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Nackalistan anser att förslaget i grund och botten är bra, just nu pågår ett förnyelsearbete 

av röda torget och vi anser därför att det just nu inte finns möjlighet att bifalla 

medborgarförslaget men tittar gärna vidare på detta framöver. Nackalistan kämpar för att 

göra alla torg i kommunen till grönare och mer inbjudande platser. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

Det här förslaget visar på vikten av att våra mellanrum i stadsrummet är kommunalt ägda. 

Att kommunen skulle äga torget var något Miljöpartiet yrkade på i samband med att denna 

detaljplan antogs. För att få till en medskapande platsutveckling och möjlighet att 

tillsammans utveckla våra livsrum så behöver kommunen äga platserna. 

- - - - - 
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§  182  

Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 

 

- - - - - 

 


